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Култ Финанси Футбол

БСП започва кампания срещу
младежката безработица

Стр. 2

Стр. 19

Хитовете на Тодор Колев
звучат в нови интерпретации

Стр. 6

Дянков - против премахването
на биодобавките в горивата

Стр. 23

Фенове на ЦСКА протестират
срещу БФС днес

Стр. 8

Яне Янков за сивия
сектор при такситата
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Избор

Янаки Стоилов бе преизбран за
лидер на левите социалисти

Стр. 3

Почти по 50 лекари месеч-
но заявяват, че искат да напус-
нат България, за да работят в
чужбина. Само от началото на
годината Българският лекарски
съюз е издал 139 сертификата
за работа зад граница на наши
медици. Данните бяха оповес-
тени от д-р Димитър Ленков,
главен секретар на БЛС. Спо-
ред него близо 600 доктори са
отишли да работят извън стра-
ната само през 2011 г.

По 50 лекари месечно искат
да напуснат страната

Няколко
ƒ”Ã»

Ина
МИХАЙЛОВА

“Правете реформи!”
“Няма!” Така става, кога-
то едната ръка не знае
какво прави другата. Или
когато и двете ръце не
разполагат с “център”,
който да изпраща адекват-
ни команди. Първата реп-
лика е на премиера. Каза я
по повод професионалния
празник на здравните ра-
ботници. За да си “купи”
порция имидж. Втората е
на здравния министър. Из-
рече я в отговор на фак-
тите, които ни убиват: ре-
кордни задължения на бол-
ниците, емигриращи сто-
тици млади български ле-
кари, растящ брой на
здравно неосигурените,
мътни правила за лечение
с доплащане от тези, кои-
то вече са си платили оси-
гуровки за здраве...

Няколко пъти няколко
здравни министри на ГЕРБ
почваха и спираха рефор-
мата. Едни пари се отпус-
каха за едни намерения, а
след това ставаше ясно,
че от тях няма смисъл.
Докато всичко не заприли-
ча на поговорката за па-
тето в кълчищата. Безси-
лието, липсата на визия и
прекалената самоувере-
ност оформиха порочния
кръг, в който се оказаха уп-
равляващите. И нас вкара-
ха в приключение на живот
и смърт. Приключение, в
което не всеки има
възможност да се лекува в
болница и при специалист,
да си позволи лукса да
отиде на лекар, да дочака
линейка в дома си, да си
купи лекарства.

Моля ви, не ни обещавай-
те реформа в здравеопаз-
ването в следващ мандат
на ГЕРБ! Вярваме, че не
една, много ще ни предло-
жите. Запазете ги за учеб-
ниците, споделете ги с
менторите си, проведете
опитите с други, на друго
място. Оценяваме все пак
признанието на здравния ви
министър, че не знаете
какво да правите и затова
оставяте и здравеопазва-
нето, и хората, и държава-
та на самотек. Стр. 4

По данни на БЛС у нас най-
голям недостиг има на специа-
листи като анестезиолози, рент-
генолози, педиатри, психиатри,
патоанатоми и съдебни медици.

Междувременно новата
здравна министърка Десислава
Атанасова заяви, че здравна ре-
форма през този мандат на ГЕРБ
няма да има. В края на 2011 г.
предшественикът й Стефан Кон-
стантинов обяви, че през 2012 г.
клиничните пътеки ще бъдат за-

менени от диагностично свърза-
ни групи за болничното лечение.
Те трябваше да подобрят грижи-
те за пациента и финансовия
контрол в системата, но остават
за по-добри времена. Атанасова
призна, че сегашната система с
направленията е компрометира-
на, но за радикална промяна в
сферата бил нужен нов софтуер
и обучение на екипи. Все пак
министърката изрази надежда,
че реформата ще се осъществи

ГЕРБ отлага здравната реформа, клиничните пътеки остават
през следващия мандат на
ГЕРБ. С това твърдение тя пока-
за, че резултатите от изборите
догодина са й известни.

Проблемите в здравната си-
стема коментира вчера и упра-
вителят на НЗОК Пламен Цеков.
Той обясни, че се търси меха-
низъм, който ясно да дава отго-
вор на въпроса, какво ще се
случва със здравно неосигуре-
ните пациенти.

Стотици варненци се събраха пред катедралния храм
във Варна за големия християнски празник Цветница

Стр. 4

Стр. 10
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Признание

ФАНДЪКОВА ПРОМЕНЯ ДАНЪЦИТЕ,
РАЗДЕЛЯ СОФИЯ НА НОВИ ЗОНИ
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Снимка БГНЕС
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България

Обръщение на Националния съвет на БСП
към социалистите и симпатизантите

Уважаеми социалисти и симпатизанти на БСП,
48-ят конгрес на БСП ще приеме Апел към българското общество - “Предстоящите

избори - по волята на гражданите”. Въздействието на това обръщение зависи от дееспо-
собността и демократичността на Социалистическата партия. Доверието към нас зависи
от политиката, която предлагаме, от начина, по който се представяме в обществото и
организираме своята дейност в партията.

Нашата работа през последните години премина през различни периоди. Изживяхме
политическия стрес след загубата на парламентарните избори през 2009 г. Показахме на
президентските и местните избори през 2011 г., че БСП остава единствената партия в
България, която е в състояние да се противопостави на политиката на ГЕРБ. Поради това
управляващите, след като успяха да разбият или да разделят другите партии, които са
техни опоненти, сега се опитват да отслабят БСП. Трябва де е ясно, че съдбата на БСП
и шансовете й за следващите избори зависят изцяло от социалистите, симпатизантите и
избирателите на БСП.

Сега е време да актуализираме нашата политика и да използваме силните позиции
на БСП в Партията на европейските социалисти, за да се превърнем в алтернатива на
днешната олигархична власт и да спечелим убедително следващите избори.

Намираме се в заключителната част на отчетно-изборната кампания за предстоящия
конгрес. В нея общинските и районните конференции на БСП избират местни органи,
делегати на конгреса и правят предложения за национални органи на партията. Преми-
налите досега събрания на основните организации дадоха примери както за оживени
политически дискусии и загриженост за бъдещето на партията, така също и за органи-
зационни слабости и лидерски претенции.

Националният съвет на БСП:
 Подкрепя воденето на свободна и открита дискусия в партията и изисква ръковод-

ствата на общинските организации да създадат условия за това, без да злоупотребяват
с позициите, които заемат;

 Оценява като недопустими всякакви опити за осигуряване на по-голямо от реалното
представителство на определени общински организации, включително чрез завишаване
на броя на членовете и основните организации, както и опитите да се препятства под
различни претексти участието на социалисти в живота на партията;

 Призовава делегатите на конгреса да бъдат избирани според политическите пози-
ции, които поддържат, и качествата, които притежават - политически и морални, а не
вместо това кой от евентуалните кандидати за председател ще подкрепят;

 Отхвърля като порочни всякакви форми на контролиран вот на делегатите на кон-
ференциите и на конгреса при провеждане на избори;

 Очаква да получи обосновани предложения по проектодокументите, които предстои
да се приемат от конгреса.

Националният съвет на БСП настоява в центъра на вниманието на конференциите и
конгреса да се поставят въпросите за политиката на БСП и за повишаване на нейната
способност за действие в обществото.

Призоваваме делегатите да работят за обществения престиж на партията, да оправ-
даят доверието на социалистите и симпатизантите на БСП и отговорно - по съвест и
убеждение, да участват в предстоящите партийни форуми.

(Прието с решение на НС на БСП
от 6 април 2012 г.)

на Националния съвет
на Българската социалистическа партия

29-ти март 2012 година трябва да бъде запомнен като черен ден в най-
новата българска история. Като ден, в който беше извършено грубо пре-
дателство на националните интереси! По вина на правителството на ГЕРБ
и лично на премиера Бойко Борисов беше решено да се прекрати изграж-
дането на АЕЦ “Белене”. Чрез този акт България се лишава от най-голе-
мия си стратегически проект, който даваше реален шанс на страната за
ускорено излизане от кризата, за над 6 млрд. евро инвестиции в българ-
ската икономика, за създаването на 6 хиляди работни места, за стотици
милиони левове заплати, данъци и осигуровки за българските граждани
и бюджет. Последният високотехнологичен сектор на българската иконо-
мика беше обречен на унищожение, а заедно с него - и прилежащият му
дял в науката и висшето образование.

С това антибългарско решение се обслужват чужди геостратегически
интереси, а като залъгалка ни се подмятат екзотични и откровено глупави
проекти като газова централа в Белене, 7-ми блок в “Козлодуй” или до-
ставки на газ от Грузия, която нито има газ, нито може да го компресира.
Цялостната липса на политика в областта на енергетиката обрича Бълга-
рия на по-нататъшен упадък и тотална енергийна зависимост. Какво става
с газовите връзки със съседните страни? Какво става с хранилището в
Чирен? Какво става с проектите за изграждане на газов терминал в Гърция,
на ВЕЦ по течението на Дунав, на нова мощност в Марица-Изток? Отго-
ворът е лесен - нищо! Освен вопиюща некомпетентност и глупост на
управляващите.

Решението на ГЕРБ да погребе проекта “Белене” и хаосът в енергий-
ната политика изправят България в близките години пред заплахата да
внася електричество от Турция и Румъния на високи цени, да остане
тотално зависима от руския газ, да изгуби част от националната си сигур-
ност. Всичко това ще влоши рязко живота на българските граждани и ще
доведе до още по-голяма зависимост на страната от чужди интереси и до
растящи цени. Само национално безотговорна и некомпетентна власт
може да ни лиши от най-ефективния проект в Европейския съюз, отгова-
рящ на всички критерии за безопасност и икономическа ефективност, и да
обрече българските граждани на задълбочаваща се криза и мизерия.

Националният съвет на БСП изразява категоричното си несъгласие с
енергийната политика на ГЕРБ и конкретно - с отказа от АЕЦ “Белене”.

Ще проведем вот на недоверие към правителството за катастрофални-
те грешки в енергийната политика с фокусиране върху отказа на България
от изграждане на АЕЦ “Белене”.

Ще организираме всенародна подписка за предизвикване на рефе-
рендум срещу решението на Парламента за бъдещето на атомната енер-
гетика в България.

Заявяваме, че при положителен резултат от референдума БСП ще
рестартира строителството на АЕЦ “Белене”, в случай че спечелим след-
ващите парламентарни избори.

(Приета с решение на НС на БСП
от 6 април 2012 г.)

КОНГРЕСЪТ - ПО ВОЛЯТА НА СОЦИАЛИСТИТЕДЕКЛАРАЦИЯ

среща с членове и симпатизанти на ле-
вицата в Белоградчик. Лидерът на БСП
отбеляза, че кампанията е част от ма-
щабната инициатива на европейските
социалисти срещу проблема, който за-
сяга цяла Европа. Станишев напомни
за тежката ситуация в България - в стра-
ната ни безработицата сред младите
хора расте, тя е над 29%, което е над
средните стойности за Европа.

В рамките на кампанията, която ще
стартира в цяла Европа, има 20 кон-
кретни предложения. Станишев заяви,
че европейските социалисти и той лич-
но ще настояват от европейския соци-
ален фонд да се освободят 10 млрд.
евро за младежка заетост. Тази мярка
ще създаде около 1,5 млн. работни
места за младежи в Европа. Сред дру-
гите предложения на социалистите е
т.нар. “Младежки гаранции” да се
превърнат в европейска практика и да
има държавно субсидиране на младеж-
ката заетост.

В Белоградчик Станишев заяви, че
БСП е партия, която може да е алтер-
натива на ГЕРБ. Според него в остава-
щото време до следващите парламен-
тарни избори БСП трябва да формира
политики, които да надграждат всичко,
което е постигнато до днес. Председа-
телят на БСП отбеляза, че е важно пар-
тията да се стабилизира и да се разши-
ряват позициите й, да разширява вли-
янието си и да се спечелят изборите. Сергей Станишев се срещна със симпатизанти в Белоградчик

БСП с кампания срещу
младежката безработица
Сергей Станишев се
бори за 1,5 милиона
нови работни места за
младите хора в Европа

К
ампания срещу младежката
безработица стартира БСП.
Това обяви председателят на
партията и президент на
ПЕС Сергей Станишев на
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Àêî ñèëíà äúðæàâà îçíà÷àâà
ïîâå÷å áðúìáàðè è ïîâå÷å ïîëèöàè,
î÷åâèäíî Áúëãàðèÿ å ñèëíà äúðæàâà.
Íî â ñòðàíàòà íà áðúìáàðèòå
êàëèíêèòå ñà ãåíèè‘ Проф. Валери Стефанов за съвременното състояние на държавата

БСП да се раздели със социаллибера-
лизма и дясната социалдемокрация. За
това настоя в словото си пред конферен-
цията на Обединението на левите социа-
листи Янаки Стоилов вчера. Не е до-
статъчно БСП да се премести наляво, а да
приеме решителен курс към радикален ляв
реформизъм, който ще превърне БСП от
капиталистическа в социалистическа ле-
вица, обобщи идеята си той. Според Сто-
илов радикалният ляв реформизъм включ-
ва възстановяване на автентичните леви
ценности, борба за преодоляване на бед-
ността и експлоатацията, освобождаване
на здравеопазването и образованието от
комерсиализация и други. Стоилов под-
черта, че основните ангажименти трябва
да бъдат за увеличаване на заетостта и
свързване на икономическата с регионал-
ната и демографска политика.

Не съм обладан от лидерски претен-
ции, но имам политически амбиции, обоб-
щи за себе си Стоилов и за идеята дали
ще бъде кандидат за председател на БСП
на предстоящия през май конгрес. Не се
обявявам като най-подходящия за предсе-
дател на БСП, но смятам, че най-убедено
и последователно съм отстоявал левия
характер на партията, отбеляза той. Той
посочи, че не се кандидатира сам за пред-

Янаки Стоилов настоява за
решително олевяване на БСП
Не съм обладан от лидерски претенции, но имам политически амбиции, обобщи лидерът на лявото крило

Александър СИМОВ седател на БСП, а е номиниран от соци-
алисти на редица партийни конференции.
Неговите наблюдения обаче показват, че
досега отчетно-изборната кампания мина-
ва под знака на дилемата Станишев или
Първанов. Не заставам на позицията два-
ма се карат - третият печели, въпреки че
много хора ми отреждат ролята на реал-
ния, а не на подставения трети, за мен
решаваща е политиката, която ще пред-
ложи БСП, коментира Стоилов.

Лидерът на левите социалисти видя и
символика във факта, че конгресът на
левицата ще е след Великден. Но той не
е празничен обяд, на който претенденти-
те за лидерство сред окуражителните
възгледи на техните клакьори ще си чукат
яйцата, за да излъчат най-силния бияч, не
скри тревогата си лидерът на лявото кри-
ло. По думите му, при такъв развой който
и да победи, победена ще се окаже БСП.

“В този момент начело на европейски-
те социалисти е председателят на БСП, в
негово лице БСП може да има важна роля
за развитието на европейската и на
българската социалистическа левица, а
България - по-добри позиции в ЕС. Но
преди да постигне това в Брюксел, Стани-
шев трябва да го започне в София”, доба-
ви Стоилов. Конференцията преизбра от-
ново Янаки Стоилов за лидер на левите
социалисти.

Номинираха и Анна Янева за лидер на БСП-София
Мария НИНОВА

Скандал беляза отчетно-изборна-
та конференция на социалистите
в Добрич. Форумът бе напуснат от
16 от общо 105 делегати. Сред
излезлите от залата бяха народ-
ният представител и бивш иконо-
мически министър Петър Димит-
ров, както и Таня Миткова, която
е политически организатор в
Националния съвет на БСП и
отговаря за Добрич. На специална
пресконференция, свикана по
средата на форума, настоящият
общински и областен председател
на БСП Владимир Калчев обясни,
че предния ден е получил обаж-
дане от Националния съвет на
партията конференцията да се
отложи. Според Калчев конкретни
мотиви не са били посочени, а
само, че предстои проверка на
отчетно-изборната кампания.
“Това е прецедент, да отмениш
насрочена конференция и след
това да извършиш проверка”,

елегатите на район-
ната организация
на БСП “Триадица”
номинираха едино-

Преизбраха Катя Николова за председател на жените-социалистки
С пълно мнозинство Катя

Николова беше преизбрана в
събота за председател на Наци-
оналния съвет на Обединението
на жените-социалистки в БСП.
Николова бе категорична, че
жените в структурите на БСП

имат все по-активен принос,
въпреки че все още няма 40%
женско присъствие във всички
ръководни структури на партия-
та. В България има над 250 об-
ществени клуба и над 7000 член-
ки на Обединението.

Николова разкритикува пра-
вителството на ГЕРБ, обвинявай-
ки го, че защитава интересите на
богатите прослойки на общест-
вото. Зад наличието на криза се
крие липсата на компетентност,
допълни тя.

Лидерът на БСП Сергей Ста-
нишев също присъства на конфе-
ренцията. Според него БСП се е
изправила на крака след тежкия
период след загубата на послед-
ните парламентарни избори.
Соцлидерът призова всички пар-

тийни въпроси да се изяснят до
националния конгрес на партия-
та, за да се започне работа по
кампанията за следващите избо-
ри. БСП ще има нужда от най-
малко 30 000 добре подготвени
активисти, добави Станишев.

ство Сергей Станишев бе-
ше предложен да продъл-
жи лидерството си в БСП.

“Отказът на правителст-
вото от изграждането на
“Белене” е фатален за Бъл-
гария, за българските данъ-
коплатци и за българската
атомна енергетика. За по-
реден път в България връх
вземат онези, които рушат,
а не онези, които градят”,
заяви Янева. България не е
имала по-непредвидимо,
по-некомпетентно, по-безот-
говорно, по-податливо на
външнополитически натиск

и по-услужливо към частни
корпоративни интереси
правителство, категорична
бе социалистката.

В документа бе разпи-
сано, че БСП трябва да
подобри коалиционната си
политика както с партиите
от КБ, така и с всички леви
партии, неправителствени
организации, за защита на
демократичните права на
гражданите. Теза, която бе
оспорена от присъстващи-
те, които заявиха, че е
крайно време левицата да
се яви самостоятелно на

изборите. Членовете на со-
фийската партийна ограни-
зация настояват да се стиг-
не до разбирателство меж-
ду Сергей Станишев и Ге-
орги Първанов. От район-
ния съвет изразиха трево-
гата си от тази битка, която
може да доведе до серио-
зен спад в доверието към
партията.

На конференцията в
столичния район “Слатина”
пък за лидер на БСП -
София бе номиниран един-
ствено младият общински
съветник Борис Цветков.

коментира той. В специална де-
кларация, адресирана до Сергей
Станишев и Националния съвет
на партията, делегатите заявиха,
че разчитат на диалог, а не на
ултиматуми.  Добричките социали-
сти свалят доверието си от народ-
ния представител Петър Димитров
и ще настояват пред Националния
съвет на БСП за смяната на Таня
Миткова като политически отго-
ворник за областта. Преди две
седмици депутатът Петър Димит-
ров, избран от листата на Добрич-
ки район, призова местните
социалисти да си изберат друго
ръководство. По думите му, в
живота и кариерата на сегашния
лидер Владимир Калчев, имало
факти, които се разминават с
ценностите на БСП. Тръгнах си,
за да не преча, партията обаче не
е място, където всеки може да
прави каквото си поиска, катего-
ричен бе Димитров. Той припомни,

че НС има решение за отмяна на
конференцията. Ако ние сме
партия и имаме устав, в Добрич
ще си проведат конференцията на
7 май, заяви и шефът на орготде-
ла на “Позитано” 20 Валери
Жаблянов.  Според него в инте-
рес на всички социалисти от
града е конференцията да бъде
проведена според правилата.
Жаблянов припомни, че ръковод-
ството на БСП е установило мно-
го пропуски в хода на кампания-
та в града като набързо сформи-
рани организации, които да из-
лъчват делегати. Ръководителят
на едната от тях е бил кандидат
за съветник в друга листа, а не
тази на БСП, чудно е дори защо
не са го изключили от партията,
коментира Жаблянов. Според
него никой не е забранявал кон-
ференцията, а настояването е
било тя да се проведе според
правилата.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Янаки Стоилов обяви, че БСП трябва да заложи
на силен ляв реформизъм

Д
душно за председател на
социалистите в София де-
путатката Анна Янева. Това
стана на конференция в
събота, на която присъства
настоящият столичен лидер
Румен Овчаров. Председа-
телският пост в районния
съвет в “Триадица” на мяс-
тото на Янева пое Христо
Проданов. С пълно мнозин-
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Над 1000 кандидати
за СУ на
предварителен изпит
по математика

Общо 1008 кандидат-студенти
се явиха на предварителния изпит
по математика в Софийския уни-
верситет вчера. Вариантът със
задачите бе изтеглен пред изпит-
ната комисия от кандидат-сту-
дента Никола Илиев от София.
Вчера бе изпитът по рисуване по
натура. За него се явиха 24 канди-
дат-студенти. Предварителен
конкурс по география събра 276
кандидати за СУ.

Храм в Бургас
затворен за Великден
заради строеж
на паркинг

Най-големият християнски
храм в Бургас “Св. Св. Кирил и
Методий” ще остане затворен за
Великденските празници, след като
стените му се напукаха заради
строящ се подземен паркинг в
близост до него. Във всички оста-
нали църкви в града ще има бого-
служения. Достъпът до черквата
“Св. Св. Кирил и Методий” беше
ограничен с разпореждане на кме-
та преди няколко месеца. Всички
разходи по възстановяването на
черквата ще бъдат поети от
изпълнителя на подземния паркинг.

Служител на
Комисията по
конфискация пренасял
цигари без бандерол

Полицаите в Търговище наме-
риха 300 стека неакцизни цигари в
автомобил, шофиран от служител
на Комисията за отнемане на иму-
щество, придобито от престъпна
дейност. 41-годишният Г.Ч. от
Пловдив държал цигарите с марка
“Ракел Слимс” в лек автомобил
“Хонда Акорд” с пловдивска регис-
трация. Те били предназначени за
53-годишния Д.А. от Търговище,
познат на полицията. Пловдивча-
нинът е предал цигарите на раз-
следващите органи с протокол за
доброволно предаване. Същият е
представил карта на служител в
комисията и не е бил задържан.

Почетоха годишнина
от рождението
на д-р Дертлиев

96 години от рождението на
социалдемократа д-р Петър Дерт-
лиев отбелязаха в цялата страна
негови последователи в събота.
Членовете на партия “Български
социалдемократи” учредиха фонда-
ция на името на д-р Петър Дерт-
лиев. На негово име бяха наречени
и младежкото сдружение, както и
новата социалдемократическа ака-
демия за млади политици. Пред
паметна плоча на фасадата на
дома на Дертлиев социалдемокра-
тите от София положиха цветя.

Международният ден на ромите във
Видин бе отбелязан с хвърляне на

цветя в река Дунав в памет на
жертвите от Холокоста. В

церемонията участваха ученици и
преподаватели от училище “Софроний

Врачански”, жители на ромския
квартал “Нов път” и общественици
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АФандъкова готви
промени в данъците
Столичната община прави втори опит за презониране на София

толичната община
подготвя ново презо-
ниране на София, с
което ще бъдат про-
менени и местните

С Не бива да остава и грам съмнение у гражданите,
което да пречи на изпълнението на поетата обща
кауза. Така кметът на София коментира оставка-
та на общинската съветничка от ГЕРБ Денка Куш-

валиева на последното заседание на СОС миналия
четвъртък. Тя напусна общинския съвет след сигнал
на БСП за скандален договор, сключен между ХХХ
ДКЦ в София и собствената й лаборатория. По повод
оставката й Фандъкова посочи, че отговорността е
лична, а в случая е трябвало да се предпочете обще-
ственият интерес пред личния.

данъци и такси. Такъв неуспе-
шен опит бе направен през
миналата година. В началото
на 2011 г. общината бе
разтърсена от скандали зара-
ди силно завишените такси и
данъци, заради разделянето
на столицата на зони. Тогава
БСП поиска столичният кмет
Йорданка Фандъкова да по-
еме цялата вина и да освобо-
ди заемания пост.

Комисията, която сега под-
готвя новите предложения за
зони, почти е приключила ра-
ботата си. Този път проектът
щял да бъде съобразен с ця-
лото действащо законодател-
ство. Предложението за пре-
зониране ще бъде с ясни кри-
терии и подложено на широ-
ко обсъждане, за да не се до-
пусне грешката от миналата
година, когато проектът оста-
на неясен за гражданите и
трябваше да бъде спрян, за-

рече се Фандъкова в интервю
пред БТА.

Презонирането ще обхва-
не строителните граници на
града, а границите между зо-
ните ще съвпадат с естествени
делители - реки, жп линии,
основни булеварди. Данъците
ще намаляват плавно от центъ-
ра към периферията на София.

Предложението е градът
да остане в пет зони, колкото
е максимално допустимото от
закона. Един от критериите,
който ще определя границата
на зоната и размера на данъ-
ците, ще са средствата, вло-
жени в метро, улична мрежа,

корекция на речни корита, со-
циална инфраструктура.

За мен е важно граждани-
те да бъдат убедени, че кри-
териите са справедливи, по-
сочи още Фандъкова.

От думите на кмета стана
ясно и, че първото тримесе-
чие на годината Столичната
община приключва със събра-
ни 80,9 млн. лв. За този пери-
од с най-голям дял в приходи-
те са средствата от данъка
върху недвижимите имоти и
таксата за битовите отпадъци.
Фандъкова обаче призна, че
въпреки добрата събираемост
още има просрочия в плаща-

нията на районни админист-
рации и някои от общинските
дружества.

До края на март общината
е събрала 21,76 млн. лв.
задължения за данъци и так-
си от минали години. Фандъ-
кова ще предложи на Столич-
ния общински съвет да пре-
разгледа таксата за битови от-
падъци за религиозни храмо-
ве. Тя посочи, че основни про-
блеми на общината остават
бездомните кучета, липсата
на места в детските градини,
състоянието на улиците и са-
нирането на жилища.

Кметът призова да не се
бърза с приемането на пред-
ложението на главния архи-
тект на София Петър Диков
собствеността на прилежащи
територии към жилищните
блокове да се предостави на
столичани, които поне 10 го-
дини са ги стопанисвали.
Според Фандъкова намере-
нието е добро, но първо тряб-
ва да се направи сериозен
правен анализ за плюсовете
и минусите.

Деца от София участваха в традиционната работилница за изписване и
боядисване на яйца в Етнографския музей в Института за етнология и

фолклористика при БАН. Инициативата ще продължи до 12 април

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

БСП трябва да се успокои и да по-
гледне към проблемите на държавата, а
не да се занимава с вътрешните си дра-
ми и с личните амбиции на един или
друг човек. Това каза вчера пред Нова
телевизия народният представител от
Коалиция за България Румен Овчаров.
На въпрос, дали Сергей Станишев, или
Георги Първанов трябва да оглави соци-
алистите, Овчаров отговори, че промя-
ната е трябвало да бъде направена пре-
ди три години и сега не е моментът за
това. Част от тези, които сега викат за
промяна, застанаха зад Станишев тога-
ва. Сега изведнъж решиха, че му е до-
шло времето да го свалят, и то точно в
момента, в който той стана президент на
Партията на европейските социалисти,
коментира Овчаров. Според него, за да
спечелят изборите, социалистите трябва
първо да си повярват и да разберат, че
БСП е партия, която не зависи от една
или две личности. В партията имало зна-
чително повече хора, които могат да я
водят и да й бъдат лидери.  Овчаров ко-
ментира и темата за АЕЦ “Белене”, като
заяви, че загубените два милиарда лева
са за наша сметка, защото Русия си е
взела своите пари. Според него двата
реактора, които ще пристигнат от Русия,
няма да се монтират в АЕЦ “Козлодуй”.

РУМЕН ОВЧАРОВ:
БСП НЕ ЗАВИСИ
ОТ ЕДНА-ДВЕ
ЛИЧНОСТИ

Професор Ботьо Тачков, който
бе нахапан от глутница кучета на
28 март, е починал вчера в 5,30 ч.
сутринта във ВМА. Преподавателят
си е отишъл от многоорганна недо-
статъчност, съобщиха от ВМА. Той е
имал сериозни проблеми със сърце-
то през цялото време на лечението,
въпреки че раните от ухапванията
са зараствали.

ДУМА припомня, че възрастният
мъж беше приет в болницата в из-
ключително тежко състояние, в
безсъзнание и на изкуствена вен-
тилация, с множество разкъсно-
контузни рани и фрактури по глава-
та, лицето, ръцете и краката.

По време на инцидента в столич-
ния квартал “Малинова долина” той
е претърпял голяма кръвозагуба, а
в резултат на тежкия шок е полу-
чил и тежка сърдечна криза.

ПОЧИНА
НАХАПАНИЯТ
ОТ КУЧЕТА
ПРОФЕСОРО

Около 50 лекари месечно заявяват,
че напускат страната

т началото на годината Българ-
ският лекарски съюз е издал
139 сертификата за работа в
чужбина на наши лекари. Това

означава, че около 50 специалисти
месечно заявяват, че ще напуснат
страната. Близо 600 доктори са отиш-
ли да работят зад граница само през
2011 г., съобщи в събота д-р Димитър
Ленков, главен секретар на БЛС.

Към момента лекарите в страната
са близо 31 000, но от тях не повече
от 24 000 работят по специалността
си. Недостигът на специалисти е пре-
димно сред анестезиолозите, рентге-
нолозите, педиатрите, психиатрите,
патоанатомите и съдебните медици.
Това водело до сериозен дисбаланс
в системата на здравеопазването.

Когато държавата разполага с
малко средства за здравеопазване,
то те трябва да са насочени предим-
но към профилактика и откриваемост
на болестите, коментира още д-р
Ленков.  Според него основното
нещо, което трябва да се реши, е
каква система на здравеопазване

искаме и каква можем да си позво-
лим. Това трябва да стане чрез ши-
рок обществен дебат, защото един
човек и една политическа формация
не могат да решат проблемите в
здравеопазването, допълни главният
секретар на БЛС.

Няма да има здравна реформа
през този мандат на ГЕРБ. Въвежда-
нето на диагностично свързаните гру-
пи за болничното лечение, които
трябваше да подобрят грижите за
пациента и финансовия контрол в
системата, остават за по-добри вре-
мена. Това стана ясно от думите на
министъра на здравеопазването Де-
сислава Атанасова във Варна, където
тя бе на посещение в събота. По ду-
мите й, за да се направи радикалната
промяна, ще е необходимо смяна на
софтуера и обучение на екипите, а
това на държави със сериозно иконо-
мическо развитие е отнело от 5 до 10
години. Все пак здравният министър
изрази надежди, че в следващия ман-
дат на ГЕРБ реформата ще бъде на-
правена.
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фициалното становище на прокуратурата,
че бившата шефка на фонд “Земеделие” е
фалшифицирала дипломата, успя отново
да попадне във фокуса на виртуалните ко-

ментатори. Скандалът бе “подгрят” от нови раз-
крития за управленци с фалшиви дипломи и
накара обществеността да се заинтересува как-
во се случва с Илиева. Фактът, че срещу нея ще
бъде повдигнато обвинение за фалшификация,
нажежи онлайн атмосферата.

* запазен е оригиналният правопис

 Душевно примитивна, физически не-
привлекателна, но сръчна и изобретател-
на,щом може да фалшифицира дипломка.А
тези, които не са и погледнали към фалши-
фиката да бъдат любезни да се запишат на
борсата,а не да си раздават бонуси. Както
гласят светските клюки, май и други идиот-
чета ще се появят с дипломи - менте.Неука
амбициозност или амбициозност на неуки-
те.Както си изберете.

 случая доказва, че ни управляват иди-
оти. в нормална и цивилизована даржава
кандидат за работа не се назначава поради
притежаването на някаква диплома, а след
обстоино професионално интервю. в допал-
нение кадровите отдели проверяват за авте-
тичност всички представени от кандидат до-
кументи и препорачителни писма.. случаят
доказва, че целия даржавен апарат е нека-
дарен, необразован и некомпетентен. балга-
рия се управлява от идиоти, аферисти и мо-
шеници.

 Политиците са професионални лъжци и
измамници. Днес се кълнат в едно, утре в
друго. Вчера се кланяха на Кадафи, след
това го бомбардираха. Изобщо не е чудно
че мамят и лъжат за дипломи.но Министър в
Германия плагиатствал, президента на Ун-
гария и той преписвал и обявили дипломите
им за невалидни, тази бивша министерска
служителка на по-ниско ниво си написала
диплома. Май полицията трябва да проверя-
ва политицити като рисков контингент за
документни измами.

 Какво е виновно момичето? Ами тия с
редовните дипломи им трябват 18 месеца,
за да установят по “съмнително” достоверен
начин, че слънцето изгрява от изток! Ето ,
това ни е българската работа! Как никой не
се усъмнил във нейните възможности до мо-
мента на паричния конфликт? Тя не се е
клела за България, а е обещала да слуша,
но стават и грешки.... 6 човека знаеха, кога-
то преи назначаването и, че няма диплома!
6-мата са за разстрел, а не тя!

 Това е пример как българите разбраха
демокрацията - разгул на фалшификатори,
криминални типове, айдуци на най-висше
държавно равнище. Който мине, мине, става
милиардер, другите плащат и за него. Пла-
щаме с живота си, с този и на нашите деца.
Разсипаха държавата и не спират. Вече са
организирани в държава, имат си органи,
съдии, армии от частни охранители-лумпени.
България е в цайтнот Надеждите, че мла-
дежта ни ще оправи това дивашко положе-
ние, не се сбъднаха. Генът е сбъркан, чипът
е дефектен. Остава ни смъртта като изход.
Жалтко е, че сме си избрали земя на диви,
мръсни лидери.

 Ами министърчето Делянчо кога ще го
разследваме за фалшива диплома.

 Има много други на висока държавна
служба с фалшиви или неистински докумен-
ти. Защо прокуратурата не провери истин-
ността на дипломите.

 Покрай скандала с дипломата някак
си остава на заден план един по-важен
въпрос. Това че беше крайно некомпетентна
и неподходяща за този пост.

А пък за критата бременност редно беше
и за издателите на болничните листа да се
вземе някакво отношение от лекарския
съюз, от НОИ, може би и от прокуратурата.

 Не разбирам какво чакат, за да погнат
и самозвания “професор” от Анголския уни-
верситет и побратимения с него НБУ на име
Рангел Гюров, турили го да раздава парите
от Фонд Научни изследвания на своите гер-
бави ортаци? Вероятно - да мине и предсто-
ящата сесия, а след това ще изгърми и той...
ама който се е облажил, облажил се е...

 Кой може да вземе насериозно една
мошеничка дето си е направила сама дип-
ломата и след проверка е лъснала истината
.... да не би за пръв път да се случва у нас?
Другаде извън България надали ще мине
номера, че се проверява с компютри, но у
нас е модерно с чиновници всичко да става
и сега като почнаха да се компютъризира
правителството... вой до небесата, че вече
не се прави така ...

 А сега да видим след като се установи
че дипломата и е фалшива,нали през това
време е взимала заплата от -ДЪРЖАВЕН
ФОНД ЗЕМЕДЕЛИЕ-да видим дали ще я осъ-
дят да ги връща.И мисля си че не малак
заплата,ама нейсе,пуста БЪЛГАРИО,за едни
си майка ,а за други не си дори мащеха.

бвинения за ска-
лъпени и фалши-
фицирани репор-
тажи се посипаха
срещу Диляна

оуто “Господари на ефира”, как-
то и пародийното предаване
“Пълна лудница”, вече няма да
бъдат излъчвани по БТВ. От 6

Журналистка
манипулирала
репортажи

О

ъс собствена рубрика по
ТВ7 два пъти в седмицата
вече може да се похвали
атрактивният проф. Юлиян

Криминалната репортерка Диляна Гайтанджиева е
правила менте разследвания, нападна я Сашо Диков

Гайтанджиева, която в мо-
мента е част от екипа на
ТВ7. Скандалът започна,
след като в предаването си
“5 за 4” журналистът Сашо
Диков осветли част от “раз-
критията й”.

Срещу Гайтанджиева
излезе говорителят на Ле-
гия “Антимафия” Петър Яки-
мов. Той обвини репортер-
ката, че вместо да използва
познанията му като експерт,
тя му е поставила етикет
“подпалвач” в едно от пре-
даванията си. Вместо да
сложи надпис “възстановка”,
Гайтанджиева представя
Якимов като едно от лица-
та, извършващи палежи в
страната, в момента, в кой-
то цяла България следеше
увеличаващия се брой на
изпепелявани коли, oплака
се Якимов.

Сашо Диков показа и
материал, от който се виж-
да как репортерката е фал-
шифицирала и разследване
на канал за трафик на дро-
га и титан през България.
Бивш кадър на Нова теле-
визия, където Гайтанджие-
ва работи преди премина-

ването си в ТВ7, операторът
Ивица Димитров, пък е глав-
но действащо лице в 2 ней-
ни репортажа. В единия е
представен като “местен
сръбски жител”, а в другия
е “подставено лице в раз-
следване на наркоканал”.
От кадрите, които бяха
излъчени в “5 за 4”, става
ясно, че разследването е
заснето през ноември 2011,
докато Гайтанджиева още
работи в Нова тв. Същевре-
менно обаче при излъчва-
нето си по ТВ7 кадрите са
представени като разслед-

ване от 2012 г. Друг пред-
ставител на Легия “Антима-
фия”, Григор Здравков, за-
яви пред Диков, че бил
близък приятел с Гайтанд-
жиева, участвал е в част от
“схемата за разследвания”
и затова разполага с ориги-
нални видеоматериали от
репортажите й. По думите
му, фалшивото разследване
за наркоканала довело до
сериозни недоразумения и
злепоставяне на спецслуж-
бите ни, които повярвали на
твърденията й.

Самата Гайтанджиева

заяви на Сашо Диков, че
срещу нея се води поръчко-
ва война и отказа да при-
знае вината си. Настоящи-
ят й шеф Николай Бареков
се включи в ефир в опит да
защити подчинената си.
Той бе категоричен, че тя е
правила разследванията си
в Сърбия тази година и той
бил наясно с всяка нейна
стъпка там. Тя е “най-доб-
рата разследваща журна-
листка на България”, отсе-
че Бареков въпреки кад-
рите, които вървяха в сту-
диото на “5 за 4”.

ЮЛИЯН
ВУЧКОВ СЕ
ПРЕХВЪРЛИ
В ТВ7

С
Вучков. Професорът се пре-
хвърли в медията от Канал 3
и твърди, че се е разделил със
старите си работодатели в
“нормални отношения”. Слухове-
те веднага заподозряха, че
Вучков си е тръгнал след
сериозен скандал с ръководст-
вото от Канал 3. Появиха се и
твърдения, че медията го е
изгонила заради нисък рейтинг.
Други пък твърдяха, че профе-
сорът се е прехвърлил в ТВ7 за
по-голяма заплата. Факт е, че
почти веднага, след като бе
обявено, че договорът на Вучков
с Канал 3 е прекратен, профе-
сорът започна с появите си в
конкурентната ТВ7.

Ш

С кампания на стойност 12
милиона долара Скайп атакува
социалните мрежи в опит да
изтъкне преимуществата си и да
спечели повече потребители от
конкурентите си. Рекламна ак-
ция на територията на Велико-
британия и САЩ цели да пока-
же на хората, ползващи интер-
нет функционалностите, които
отличават програмата от оста-
налите онлайн платформи.

“Време е за Скайп” атакува
както туитър, така и фейсбук и
всички програми за виртуална
комуникация. От компанията
подчертават, че видеовръзките
предлагат по-активно общува-
не, отколкото социалните мре-
жи, които залагат на кратките
съобщения.

“Кога стана прието да чес-
титите рождения ден на майка
си с текстово съобщение?”, “Хо-
рата са създадени да гледат,
слушат и чувстват” са само част
от провокативните слогани, ко-
ито заляха мрежата. Заложено
е на изречения, чиято цел е да
грабне вниманието на хората и
да ги накара да се замислят за
начина, по който общуват.
Изтъкват се преимуществата на
видеоконферентните връзки,
споделянето на файлове и
обаждането до мобилни теле-
фони, които са като запазена
марка на онлайн платформата.

„Господари на ефира” си тръгна от БТВ

изявление, че еднолично са решили да
прекратят договора си с телевизията, а
причините за това били комплексни.
Твърди се, че роля за изтеглянето на
предаванията са били опити за намеса в
политиката на предаванията и цензура-
та, към тях имало и финансови неразби-
рателства. Все още не е потвърдена и
информацията, че “господарите” ще се
завърнат в ефира на Нова телевизия,
откъдето тръгнаха преди години.

април двете продукции на “Глобал вижън”
паднаха от ефира.

Стана ясно, че продуцентите са ре-
шили да прекратят взаимоотношенията
си с БТВ Медиа Груп. От телевизията
побързаха да прехвърлят вината върху
“Глобъл вижън”. “Независимо от факта,
че рейтинговите резултати на “Господа-
ри на ефира” за изминалото шестмесе-
чие са с близо 28% по-ниски спрямо
периода октомври 2009 - март 2010, ко-
гато предаването стартира в ефира на
БТВ (Източник: GARB, TG18-49) и неза-
висимо от увеличаващите се финансови
ангажименти на медията по отношение
на предаванията, БТВ продължи да
изпълнява коректно своите задължения”,
пишеше в официалната позиция на те-
левизията, която бе оповестена в петък,
когато по план трябваше да се излъчат
“Господари на ефира”.

Продуцентите на шоуто отвърнаха с

СКАЙП
АТАКУВА
СОЦИАЛНИТЕ
МРЕЖИ
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Икономика

яма никаква яснота какво пра-
вим при ръст на икономиката
под един процент за тази го-
дина, при условие че разче-
тите в бюджета са направени

Икономиката блокира
при ръст под 1%?
Икономиката блокира
при ръст под 1%?
Икономиката блокира
при ръст под 1%?
Икономиката блокира
при ръст под 1%?
Икономиката блокира
при ръст под 1%?

H

Държавните необслужени дългове
минаха 7 милиарда лeва

при един процент и повече. Това заяви-
ха вчера независими икономисти, обе-
динени в проекта за макроикономичес-
ки изследвания “Макроуоч”, създаден по
идея на Институт “Отворено общество”.

По думите на Десислава Николова
от Института за пазарна икономика за-
почналата рецесия в ЕС се отразява на
българския износ и индустрията у нас.
Именно при това положение не е ясно
какво ще се прави при евентуален рас-
теж в България под един процент. Ико-
номистите поискаха да се публикува
публично план за действия при растеж
от под един процент. Според някои от
тях рискът от рецесия е много висок със
съответните рискове за бюджета, които
изискват контрол върху разходите, без
това да означава само и единствено
рязане на капиталови разходи.

Три милиарда лева трябва да бъдат
платени в следващите 8-9 месеца от
Министерството на финансите по дълго-
ви плащания за облигации и дефицит.
Според икономистите половината от
планирания дефицит за годината вече
е изпълнен през първите два месеца,
което основно се дължи на сезонността

на плащанията. Въпреки това е възмож-
но надхвърлянето на планирания дефи-
цит за тази година. Риск има и от
изпълнението на “предизборните обе-
щания” още от тази година.

Според Лъчезар Богданов от “Индъ-
стри Уоч” българското правителство
трябва много бързо да премине на ба-
лансиран бюджет. Дълг може да се пла-
ща с парите от приватизация и с из-
лишъци, а не с нови задължения, посо-
чи още той.

Фискалният резерв на страната ни е
4.5 млрд. лв. и ако парите от фонда за
подпомагане на държавната пенсионна
система, известен като Сребърния фонд,
бъдат изведени от резерва, той ще се
снижи до 2-2.5 млрд. лв., посочи Георги
Ангелов от “Отворено общество”. Ако се
реализира идеята за изкарването на
Сребърния фонд от резерва, България
ще се окаже с най-ниския фискален
резерв сред страните от Европейския
съюз, обясни той.

Икономистът поиска да има публи-
чен регистър на държавните компании,
за да е ясно какви са натрупаните
задължения. Той посочи, че по данни от
края на януари държавният дълг е 11.68
млрд. лв., от които 4.92 млрд. лева е
вътрешният дълг.

По думите му други 10.3 млрд. лв.
необслужени задължения са далеч от

фокуса на вниманието, но те също имат
значение - държавните необслужени
задължения са 7.2 млрд. лв., общински-
те - 0.94 млрд. лв., а на финансовите
институции - близо 2.2 млрд. лв.

Десетте най-големи длъжници сред
държавните компании дължат близо 6
млрд. лв., стана ясно от данни, предо-
ставени от Георги Ангелов, старши ико-
номист в Институт “Отворено общество”
по време на пресконференция.

Най-много са дълговете на НЕК,
общо 2.17 млрд. лв., съобщи Ангелов.
Следват БДЖ и АЕЦ “Козлодуй”, чиито
задължения по последни данни възли-
зат на 767 и 750 млн. лв. В челото са
още ТЕЦ “Мини Марица-Изток” - 2 (648
млн. лв.), общинската “Топлофикация-
София” (548 млн. лв.), Булгаргаз (341
млн. лв.), Железопътна инфраструкту-
ра (213 млн. лв.) и Мини Марица Изток
(209 млн. лв.).

зхарчихме 5 млрд. лв. ре-
зерви заради кризата,
сега трябва заем, заявя-
ва икономистът Петър

И

Сделката за ГОРУБСО - Мадан беше фина-
лизирана. Това съобщи за БНР лидерът на Фе-
дерацията на независимите синдикати на минь-
орите към КНСБ Пенчо Токмакчиев.

Новият концесионер Николай Вълканов също
потвърди, че юридическите формалности по
сделката са изпълнени. Остава да се прехвърли
собствеността, но това ще стане във вторник,
тъй като австрийската банка, където са авоари-
те на Валентин Захариев, не работи днес зара-
ди Великденските празници. До средата на ид-
ната седмица се очаква да се джиросат акции-
те, като държавата става собственик на 20%, а
80 на сто са на Върба-Батанци, фирмата на

ИПИ: Изпразнихме
резерва и сега
трябва заем

Ганев от “Института за пазарна
икономика”.

Според него решението за
емитирането на нов публичен
външен дълг до 2 млрд. лв. е
до голяма степен очаквано.

“Допреди кризата държа-
вата имаше стабилни публич-
ни финанси (излишъци) и над
10 млрд. лв. резерви. През
следващите три години държа-
вата натрупа над 5 млрд. лв. в
дефицити и нормално, фискал-
ният резерв се срина до под 5
млрд. лв. Оказва се, че отгово-
рихме на кризата с 5 млрд. лв.
от фискалния резерв, но нито
данъци бяха намалени, нито
стана по-лесно да бъдеш
предприемач (от администра-
тивно-регулаторна гледна точ-
ка), нито бяха премахнати ня-
какви тежести от пазара на
труда. На практика правител-

ството вече няма резерви, а
предстоят и плащания по
външния дълг. В тази ситуация
дори и ние казваме, че трябва
да се емитира външен дълг -
просто през януари 2013 г. ще
ни сервират една сметка и ние
трябва да я платим, обяснява
Ганев.

Ако бяхме разумни през
последните години, сега във
фискалния резерв можеше да
има 7-8 млрд. лв. и въобще да
не се притесняваме за какви-
то и да е било плащания по
външния дълг. Това обаче не
се случи. Ясно е, че решение-
то за емитиране на нов
външен дълг сега е неизбеж-
но, но не трябва да забравя-
ме, че предстои и друго по-
добно плащане през януари
2015 г. - над 1 млрд. долара.
Ако дотогава продължаваме
да си трупаме дефицити, през
2012 г. може вече да влезем и
в спиралата на дълговете,
предупреждава икономистът.

Сделката за ГОРУБСО -
Мадан е финализирана

Вълканов, каза Токмакчиев. Работниците ще
влязат в мините по всяка вероятност в сряда.

Закупени са каски нови, лампи миньорски
лични, самоспасители, работни дрехи, облек-
ла и обувки миньорски. Ще се направи само
един оглед в мината, за да се проверят как са
работните места, забоите как са. Във вторник
ще влязат, като се прехвърли собствеността и
областната Инспекция по труда, за да разпе-
чата рудниците и да ги пусне в работа. Пре-
стоят на работниците от ГОРУБСО-Мадан тряб-
ва да се заплати, тъй като миньорите не са
работили по независещи от тях причини,
допълни Токмакчиев.

Седмица преди Великден
яйцата продължават да
поевтиняват, макар и
незначително. На едро те
вече се търгуват средно по
0,27 лева за брой, съобщи-
ха от Държавната комисия
по стоковите борси и
тържищата.
На дребно в големите
търговски вериги средната
цена на яйцата размер M е
34 стотинки на брой, по
данни на МЗХ. Това е с 1

Яйцата продължават да поевтиняват
стотинка по-евтино, отколко-
то през предходната седми-
ца. Най-скъпо са вървели
яйцата в Сливен и Ямбол -
по 35 стотинки, а най-евтино
- в Стара Загора (30 стотин-
ки). В малките магазини
средната цена е 33 стотинки
- най-евтино е отново в
Стара Загора - 30 стотинки,
а най-скъпо - в Монтана и
Враца (36 стотинки).
Поевтиняване от 2 стотинки
има при яйцата размер L в

големите вериги - 36 сто-
тинки за брой. Най-скъпо са
вървели тези яйца в Раз-
град, Русе и Силистра - по
39 стотинки, а най-евтино -
в Стара Загора (32 стотин-
ки). На дребно средната
цена на размер L е 34
стотинки, т.е. пак 2 стотинки
по-евтино. Най-евтините
яйца са се търгували в
Стара Загора - 31 стотинки,
а най-скъпите - в Монтана
(37 стотинки).

Вицепремиерът и министър на финансите
Симеон Дянков се обяви категорично против
идеята да бъдат премахнати биодобавките като
временна мярка за намаляване на цената на
горивата. Tой заяви още, че не одобрява и дори
временно отпадане на акциза като мерки за
намаляване цената на горивата.

“Няма как да намалим или да отпадне ак-
цизът, дори и временно, защото ние сме дори
под минимума, изискуем от Европейския съюз.
До 2014 г. всяка година трябва да увеличаваме
с определена ставка, за да стигнем до миниму-
ма”, заяви Дянков.”За временен мораториум също
не мисля, че е времето сега”, каза още той.

Според eнергийния министър Делян Добрев,
ако се премахне добавката за биодизел, цената
трябва да намалее с 0,05 лева.

Двучасов протест на главния път София -
Русе при плевенското село Българене обедини
млади хора от седем общини в района с иска-
нето да бъде преразгледано решението за спи-
ране строителството на втора атомна централа.

Той бе организиран от инициативния коми-
тет “Аз не се отказвам от Белене, а ти?”. Около
500 души протестираха на пътя София-Русе
край плевенското село Българене. Няма блока-
да на пътя. Тежкотоварните автомобили с клак-
сони подкрепяха протестиращите - предимно
млади хора от общините Белене, Плевен, Сви-
щов, Никопол, Гулянци, Павликени и Левски.
Хората са на мнение, че централата в Белене
няма алтернатива, а 7-ми блок в АЕЦ “Козло-
дуй” би струвал почти толкова, колкото центра-
лата в Белене. Протестиращите заявиха, че
очакват референдум, а правителството трябва
да преосмисли решението си.

500 протестираха срещу
спирането на  „Белене”

Дянков против
премахването на
биодобавките в горивата
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Датата

Време е БСП да се
занимава със себе си

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

Син кръговрат,
синьо безвремие

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

1553 - УМИРА ФРАНСОА РАБЛЕ, ФРЕНСКИ
ПИСАТЕЛ (Р. ОК. 1493 Г.).

Автор на сатиричния роман
“Гаргантюа и Пантагрюел”, в
който противопоставя хумани-
стичните възгледи срещу тези
на схоластиката. Реакционните
сили, особено богословите от
Сорбоната, са гледали на него
като на враг, който разрушава
вековната сграда на католиче-
ската църква. Нерядко е бил изправян пред опас-
ността да бъде изгорен на клада като други
хуманисти. Петата книга от романа му излиза 11
години след смъртта му, поради което има съмне-
ния, че част от нея не е писана от него.

1739 - ОТРЯЗАНОТО УХО НА КАПИТАН
ДЖЕНКИНС СТАВА ПРИЧИНА ЗА АНГЛО-
ИСПАНСКА ВОЙНА. Във

водите на Карибите, близо до
Хавана, испанската брегова
охрана отрязва ухото на анг-
лийския мореплавател. Кап.
Дженкинс показва ухото
пред английския парламент
като доказателство за насил-
ствените испански нападки.
Тази случка служи като по-
вод на Великобритания да
обяви на 19 октомври 1739 г. война на Испания.
Тя продължава до 1742 г. и е наречена “Войната
за ухото на капитан Дженкинс”. Не води до же-
ланата и очаквана голяма победа над Испания,
а и британските търговски проблеми остават не-
разрешени.

1806 - РАЖДА СЕ ИЗЪМБАРД КИНГДЪМ
БРУНЕЛ, БРИТАНСКИ ИНЖЕНЕР (УМИРА
1859 Г.). Известен с

основаването на Голя-
мата западна желез-
ница. Построил редица
параходи, включител-
но първия задвижван с
витло трансантлантиче-
ски параход. Проекти-
ра и построява един от първите висящи мостове
в света - Клифтън Съспеншън Бридж в Бристол
(на снимката). Проектите му са революция в об-
ществения транспорт и съвременното инженер-
ство.

1821 - РАЖДА СЕ ШАРЛ БОДЛЕР, ФРЕНСКИ
ПОЕТ (УМИРА 1867 Г.).

Една от най-влиятелните и
противоречиви фигури във
френския културен живот
на ХIХ в. През 1857 г. пуб-
ликува своята първа и
най-известна стихосбирка
“Цветя на злото”. Стихотворенията са високо
оценени от малък кръг читатели, но сюжетът им
предизвиква недоволството на критиката и ши-
роката публика. Основните теми за секса и
смъртта са смятани за скандални и книгата се
превръща в нарицателно за неблагоприличие.

1903 - РАЖДА СЕ ГРЕГЪРИ ПИНКЪС, АМЕ-
РИКАНСКИ БИОЛОГ, ЕДИН ОТ ИЗОБРЕТА-
ТЕЛИТЕ НА ПРОТИВОЗАЧАТЪЧНОТО ХАП-

ЧЕ. Работата върху таблетката за-
почва към 1950 г., а на пазара се
появява през 1960 г. Пинкъс
създава хапчето с помощта на
други учени, сред които и све-
товноизвестният професор с български произ-
ход Карл Джераси, но Пинкъс е човекът, който
посвещава време и сили, за да доведе докрай
замисъла. Получава много научни отличия.
Смъртта му през 1967 г. остава почти незабеля-
зана, малко са и енциклопедиите, в които е от-
белязано неговото име.

1970 - ПОЛ МАККАРТНИ ОБЯВЯВА ОФИЦИ-
АЛНО РАЗПАДАНЕТО НА ЛЕГЕНДАРНАТА
ГРУПА „БИЙТЪЛС”.

Водейки началото си от
1957 г. под различ-
ни имена и приемай-
ки окончателно името
“Бийтълс” през 1960-а,
групата от Ливърпул е
призната за една от най-
влиятелните в история-
та на поп музиката. Ней-
ни членове са Джон
Ленън (1940-1980),
Джордж Харисън (1943-
2001), Пол Маккартни
(1942) и Ринго Стар (1940). Авангардната им му-
зика, начин на поведение и стил на обличане
доминират 60-те години. Имат продадени над 1,3
милиарда албума. През 2004 г. сп. “Ролинг Стоун”
поставя “Бийтълс” на първо място в списъка си на
100-те най-добри изпълнители на всички времена.

През май 2011 г. фут-
болният “Левски”  приклю-
чи първенството в “А” гру-
па като вицешампион. В
началото на сезона от-
борът игра в групите на
Лига Европа, където се
представи сравнително (и
учудващо) добре за родни-
те стандарти. В края на
сезона обаче старши тре-
ньорът Ясен Петров бе ос-
вободен. С благодарност. И
спортно-техническата
власт на стадион “Георги
Аспарухов бе предоставе-
на в ръцете на Георги Ива-
нов-Гонзо. Единадесет ме-
сеца по-късно Ясен Петров
отново е начело на “Лев-
ски”. Сякаш времето е спря-
ло. Така ли е?

До края на шампионата

има още месец, но нещата
няма да се променят съще-
ствено. “Левски” ще запи-
ше поредния антирекорд в
“ерата Батков”. Толкова ли
е фатално, че един от фут-
болните ни “грандове” няма
да ни представя в Европа
през лятото? В годините на
тандема СС (Станимир
Стоилов - Наско Сираков)
“Левски” вдигна високо лет-
вата с достигането до
четвъртфинал в турнира на
УЕФА, ставайки първият (и
все още единствен) българ-
ски отбор, играл в групите
на Шампионската лига.
Постъпленията от тези ус-
пехи не бяха добре мена-
жирани. Гонзо доведе фут-
болисти, които после едва
успя да продаде, а резул-
татите от престоя им на
“Герена” са повече от
съмнителни. Срамно бе за
един от двата най-обичани
български отбора като ти-
туляри със синия екип да
излизат 8 чужденци и три-
ма българи! Случайно ли
е, че от “сините” футболис-
ти само доскорошният “вто-
ри капитан” Владимир Гад-
жев е викан, при това епи-
зодично, в националния

тим? Изключение е млади-
ят вратар и нов капитан
Пламен Илиев, който освен
титуляр на вратата на “си-
ните” е безспорен титуляр
и в младежкия национален
отбор. Той се очертава като
единствения трансферен
удар на Гонзо през послед-
ните години.

Раздялата с Георги
Иванов беше повече от
задължителна. За да спаси
напълно проваления сезон,
за кратко бе привлечен
треньорът Николай Костов
- с репутация на успешен
специалист в Украйна. До-
бричлията издържа до
първата загуба в шампио-
ната. За да се завърне за
кратко доскорошният лю-
бимец на сектор “Б” Гонзо.
Той още през есента беше
фиксирал високата цел -
титла. Как да не бъде хи-
мера първото място, след
като още 4 отбора го пре-
следват? При това с пове-
че футболни аргументи
като стил на игра и селек-
ция. Нещо, за което Гонзо
няма особен принос на “Ге-
рена” и този сезон. Единст-
веното, за което може би
Наско Сираков основател-

но го атакува.
Светлото “синьо” бъде-

ще няма как да дойде с
войни между легендите.
Привържениците на “Лев-
ски” не са прави да атаку-
ват собственика, че не знае
на кого да повери управ-
лението на клуба. Макси-
мата “Който плаща, той
поръчва музиката” е валид-
на и във футбола ни, дори
и на “Герена”. Но феновете
са прави да искат от лю-
бимците си добра игра или
поне желание за такава. А
такава липсваше в “ерата
Гонзо”.

Все пак в синьото без-
времие и кръговрат, поста-
вил начело отново “Плов-
дивския Джанини” Ясен
Петров, се случи нещо -
появи се нов спонсор, ру-
ската “Внешторгбанк”. А за
руските милиардери и на-
местника им Иво Тонев
поне сантиментите са
чужди. Затова и левскари-
те могат само да се надя-
ват здравата ръка и лише-
ното от сантименти управ-
ление на Тонев да върнат
любимия им отбор на
върха у нас и на европей-
ската сцена.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Решителен ляв рефор-
мизъм като основна поли-
тика на БСП - това поис-
каха представителите на
Обединението на левите
социалисти. Именно дис-
кусията какво може да
бъде наречено лява поли-
тика днес и какви рефор-
ми са необходими е цен-
ният принос, който всяка
конференция на лявото
крило дава. Това е разго-
вор, който обаче не може
да бъде капсулиран в
една част от БСП. В мо-
мента левицата най-мно-
го се нуждае от сериозна
дискусия върху своята

същност, политика, каузи
и поведение. В цяла Евро-
па левите партии минават
през жестока криза на
идентичност. Обясненията
за нея са много - от това,
че социалдемокрацията
осъществи голяма част от
своите идеи, до това, че
тя всъщност предаде тези
идеи и остави всичко на
стихията на ултралибе-
ралния пазар. Спадането
на доверието към левица-
та обаче е болезнен факт
в цяла Европа и точно
днес и сега е времето да
се работи по този про-
блем.

Има мигове, в които
партиите трябва да се за-
нимават със себе си. В
БСП е много модерно да
се говори, че вътрешно-

партийната проблемати-
ка не е най-важната, че
трябва да се мисли за го-
лемите цели, за деклари-
рането на алтернативи.
Това е погрешно вижда-
не. Една партия не може
и не бива да се отказва
от дискусията за себе си.
В противен случай тя ще
прилича на скачач на
препятствия, който упори-
то не може да прескочи
нито едно, но когато му
казват “Иди на лекар”,
той реагира с обида - “Не
е сега времето, сега
трябва да прескоча пре-
пятствието”. Да, но за да
не можеш да скочиш,
очевидно има някакъв
проблем, трябва да се
прегледаш, може да има
възпален мускул или спу-

кана става и заради това
препятствието да е не-
преодолимо.

БСП е в същата ситуа-
ция. Тя трябва да се пре-
гледа и да се занимае със
себе си. Проблемът дойде
от това, че 15 години ле-
вицата отказва да прове-
де дискусията за своето
вътрешно състояние и
перспективите пред лява-
та политика. Заради това
речта за левия рефор-
мизъм на Янаки Стоилов
е добро начало. Защото
не се фокусира върху лич-
ностите, а върху достовер-
ността на цялата партия
като носител на лява по-
литика и ценности. Това е
голямата дискусия, която
предстои на БСП, която
няма да подмине и цяла

лява Европа. Левицата
има идеи, които са неза-
обиколими в един свят,
страдащ все по-остро от
дефицит на справедливост
и нормални социални от-
ношения.

Това е най-парадок-
салното в цялата ситуация.
Левичарите винаги са
били мечтатели, защото
това е единственият на-
чин да пожелаеш промя-
на в света. Днес именно
мечтателите могат да
възстановят здравия ра-
зум. Стига обаче да се
научат, че преди да пре-
скачат препятствията,
трябва да са наясно какъв
спорт ще практикуват.

И какво не могат да си
позволят да жертват нико-
га в името на рекорда.
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Интервю
Яне Янков:

20 хиляди таксиджии
на протест от 2 май
Готови сме да блокираме депутатите в парламента с дни,
докато приемат исканията ни, казва председателят
на Националната федерация на таксиметровите водачи в България

35 000 òàêñèìåòðîâè
øîôüîðè èìà îïàñíîñò
äà îñòàíàò áåç ïåíñèÿ
è çäðàâíî îñèãóðÿâàíå

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

ЯНЕ ЯНКОВ е в бранша от 2001 г. От 2005 г. е
председател на Независимото национално сдружение
на таксиметровите водачи в България “Евротакс”,
а през 2007-а става председател на Националната
федерация на таксиметровите водачи в България
(НФТВБ). Зад организацията стоят 16 хиляди члено-
ве. В София има около 7 хиляди таксита, а в цяла-
та страна жълтите коли са към 40 хиляди.

Миналия месец таксиметровите шофьори излязоха на
протест. Те настояха за промяна в системата за контрол
върху таксиметровите превози и за увеличаване на мини-
малната възраст на автомобилите. Но нищо не постигнаха.
Няколко дни след протеста таксиметров шофьор премаза
две жени на пешеходна пътека на бул. “Евлоги и Христо
Георгиеви” в София. От “Пътна полиция” съобщиха, че 25-
годишният шофьор на такси има над 50 акта, а книжката
му доскоро е била отнета. Възстановил е правата си
миналата година. Бил е наказван по всички членове на
Закона за движение по пътищата. Хващан е да кара такси
без лиценз. Тези събития пораждат въпроси, които отпра-
вихме към председателя на НФТВБ Яне Янков.

 Г-н Янков, какви са из-
водите за бранша от случ-
ката с двете прегазени
жени в края на миналия ме-
сец?

- Някой наистина трябва
да отговори на поредица от
въпроси. Когато някой ти
преотстъпи превозно средст-
во, а ти нямаш книжка, той
ще отговаря по Закона за
движение по пътищата. А
какво ще стане, ако някой ти
преотстъпи пътно средство
за обществен превоз? Защо
голямата част от шофьорите
са принудени да бъдат ано-
нимни в такситата?

За произшествието кон-
тролните органи тряба да от-
говорят на въпроса какво е
правил този човек зад вола-
на? Кой му е дал автомоби-
ла, защо го е направил, след
като той има толкова много
нарушения? Важен въпрос е
и докога ИА “Автомобилна
администрация” ще продъл-
жава да създава корупцион-
ни схеми и да пречи на биз-
неса. Те са издали удосто-
верението за водач на так-
симетров автомобил, те са
издали удостоверението за
извършване на таксиметров
превоз, те са вписали кола-
та, те трябва да контроли-
рат изцяло дейността, но не
са си свършили работата.

 Това единствен слу-
чай ли е?

- Това е почти масова
практика. Само Господ пази
хората от фатални случаи.
Ако се спазва Законът за ав-
томобилните превози, дори
в този лош вид, защото е ло-
бистки и защитава опреде-
лени кръгове, няма да се
случват такива произшест-
вия и ще има някакъв кон-
трол.

В таксиметровия бранш
има един парадокс и това е
100-процентовата държавна
намеса в 100-процентов ча-
стен бизнес. Като се започ-
не от издаването на разре-
шението за управление на
МПС, от автомобила, техни-
ческите изисквания към
него, вида, цвета, обозначе-
нието, работното време на
шофьорите и т.н. В този
бранш никой няма право да
решава какво да се случи -
решава само държавата. За-
това с всеки изминал ден се
увеличават нарушенията,
произшествията и престъп-
ленията.

 Какво трябва да се
направи?

- В максимално кратки
срокове трябва да се при-

еме предложението на
НФТВБ и на Асоциацията на
таксиметровите синдикати в
България за промени в За-
кона за автомобилните пре-
вози. Промени, които да
дадат възможност на бран-
ша сам да определя как да
извършва дейността, както и
контролът да се прехвърли
към браншовите организа-
ции и към “Пътна полиция”.
В момента “Пътна полиция”
осъществява контрола по
Закона за движение по
пътищата. От друга страна,
70% от нарушенията, които
установява “Автомобилна
администрация”, са по зако-
на за пътищата, а контролът
е на КАТ. Например прове-
ряват шофьора за аптечка,
за талон, но за това, че е
пиян, не могат да го санкци-
онират. Сигурен съм, че
онзи, който сгази двете
жени миналия месец, е про-
веряван десетки пъти от “Ав-
томобилна администрация”.
И какво от това? Трябва про-
верката да е съвкупна. Сега,
за да работиш като такси, е
нужно да си купиш една
скъпа кола за 100 хил. лв. и
да си роб на този заем. А
няма икономическа обос-
новка, че толкова скъп авто-
мобил може да бъде изпла-
тен при такива ниски цени и
при спазване на всички изи-
сквания на Закона за дви-
жение по пътищата. С нор-
мална работа, със спазване
на правилата за движение,
със спазване на работното

време, със стриктно осчето-
водяване на приходи и раз-
ходи, изплащането на такъв
автомобил е невъзможно.

През годините се създа-
де огромна сива икономика в
бранша, която всъщност оп-
ределя цените. Как е възмож-
но цените да са 55 ст. на ки-
лометър от 6 години насам?
Същите бяха цените и при
1,20 лв. на литър гориво, и
сега - при близо 2,70-2,80 лв.
на литър. Като пише 55 ст. на
вратата, на толкова ли пъту-
ваме? На колко всъщност

пътуваме в момента?
 Около цените на так-

симетровите превози на-
скоро отново се зашумя...

- Тогава предрекохме, че
тези, които говореха за по-
вишаване на цените, няма
да го направят. Тази игра се
играе от 6 години насам.
Всяка пролет и есен някои
казват: “Ще се вдигнат це-
ните”. Но те остават същите.
Ако някой иска да вдигне
цената, има тази свобода до

1,30 лв. и никой не го спира.
Нека не се говори от името
на всички фирми.

 Излиза, че хем цени-
те са неадекватни на се-
бестойността на услуга-
та, хем не се вдигат...

- В момента нашият па-
зар се регулира от държа-
вата. И фактът, че в самите
наредби съществуват огра-
ничения за цени (има огра-
ничения по отношение оп-
ределянето на цена за ки-
лометър и за престой, които
са част от компонентите за

образуването на крайната
цена), показва, че не се
намираме в условия на сво-
боден пазар, а на регули-
ран. Пазар, на който всеки
сам по някакъв начин се
мъчи да оцелее. Когато
държавата се е намесила на
100%, ние няма как да оп-
ределяме цени, себестой-
ност на услугата и всяка
фирма да си направи цено-
ва политика.

 Какъв е дялът на си-
вия сектор?

- В момента е 97-98 на
сто в София. В малките град-
чета не може да бъде чак
толкова висок. Там повече-
то клонят към нерегламен-
тирани превози.

 Каква е разликата,
след като беше въведен
таван на цените?

- Като сложиха таван,
имаше ли случай, в който
взеха 60 евро на евродепу-
тат от летище София до
центъра на града? Има ли
случаи, в които дерат на
хора по 20 евро от летище-
то до хотела? Масово. Кол-
ко е един курс от София до
Пловдив с такси? Дали ще
ни включат апарата, или ще
се договарят с нас за толко-
ва дълъг курс? Нищо не се
е случило след въвеждане-
то на таван на цените.

 Имате ли яснота как
ще се реализира идеята да
се свържат и фискалните
устройства на таксимет-
ровите шофьори с НАП?

- Това Дянков трябва да
го каже ясно. Защото так-
симетровите фискални апа-
рати са с подвижен софту-
ер и са по-скъпи от другите,

а и преносът на данни стру-
ва пари.

 Плащат ли шофьори-
те осигуровки?

- Тези хора са в едно от
най-незавидните положения
в обществото. Таксиметрови-
те водачи в страната са око-
ло 40 хил., а в София са 7
хил. Защото възнаграждени-
ята им са минимални, не по-
вече от 2-3 до 5 процента от
тези в София си плащат оси-
гуровките. Така над 35 хил.
души остават без здравно
осигуряване, без право на
пенсия, те ще бъдат аут от
живота. Това са хора, които
дори няма да ги има на до-
кумент. Всички таксиметрови
водачи в страната за статис-
тиката са неодушевени пред-
мети. Те не съществуват
никъде. Няма ги във ведомо-
стите за заплати, няма ги в
осигуровките - хора без
бъдеще. А това е много опас-
но - не само за тях самите,
но и за цялото общество.

Крайно време е браншът
да престане да мълчи. Всич-
ки 40 хиляди таксиметрови
шофьори трябва достойно
да получават заплатите си.
Да имат право на отпуски,
на нормално работно време
и най-важното - правото на
достоен труд.

 Сигнализирали ли сте
Министерството на тру-
да и социалната политика
за проблема с осигуровки-
те?

- Уведомихме за това ми-
нистър Тотю Младенов. Хо-
рата, които трябва да раз-
решат проблемите, се нами-
рат не само в МТСП или в
Агенцията по заетостта.
Най-важното е да се създа-
де благоприятна среда и
тогава да се изисква.

 Кой е добре във ва-
шия бранш?

- Не са добре таксимет-
ровите шофьори, защото
приходите им са сведени до
нула. Не са добре клиенти-
те, защото са лъгани и ма-
мени. На кого му е изгодно?
На търговеца на колите и на
търговеца на ефир? Те
съществуват на нашия па-
зар, защото ни бяха натра-
пени от администрацията.
Неписаната сделка е те да
разрешат на администраци-
ята да експлоатира водачи-
те. Администрацията съще-
ствува благодарение на
ефиродателите и търговци-
те на ефир. Но те са стра-
нични за нашия бранш. Те
нямат място в нашия бранш
и ние ще ги изхвърлим.

 Как?
- Това ще стане за Св.

Георги - 6 май. На 2 май за-
почват национални протес-
ти на таксиметровите вода-
чи. Готови сме да изхвърлим
администрацията от топли-
те местенца. Протестът се
организира от Национална-
та федерация на таксимет-
ровите водачи в България.
Призоваваме всеки, който
наистина работи в нашия
бранш, да спре работа на 2
май и да ни подкрепи. Ще
ги принудим да променят
Закона за автомобилните
превози, в който да се де-
централизира нашата дей-
ност, редът и контролът.

‘
‘

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

На стр. 17
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През 1983 г. по данни на
демоскопичния институт
Харис 93 процента от
американците са смятали
Съветския съюз за враг
на САЩ. Но през 1993 г. -
10 години по-късно, когато
начело на Русия бе първи-
ят избран президент
Борис Елцин, две трети от
анкетираните наричат
Русия дружеска страна
или съюзник. Днес шест
от всеки десет души,
отговаряйки на въпрос на
Washington Post и ABC
News, приемат Русия като
приятелска страна. Без-
спорно краят на Студената
война през 90-те години
изигра своята роля за
нормализиране на отноше-
нията. Но те все още са
далеч от желания от
обществото стандарт.

Спорният противоракетен
щит и позицията на
републиканците в САЩ
подхранват недоверието

Петър БОЧУКОВ

Как ще се развият руско-американските отноше-
ния по време на новия президентски мандат на
Путин, който започва след месец? Отговорът не е
еднозначен, много са противоречивите и дори
взаимноизключващи се прогнози. Независимо от
дипломатичната и оптимистична преценка на
президента Дмитрий Медведев пред американ-
ския му колега в Сеул, че това са били “трите
най-добри години в историята на отношенията
между Русия и САЩ през последното десетиле-
тие”.  “Рестартирането” по инициатива на Обама
на сложните двустранни връзки в известен
смисъл бе полезно, най-малкото защото бе подно-
вен диалогът във военната област и бе подписан
важен договор за съкращаване на стратегически-
те нападателни въоръжения. Освен това обектив-
ните условия в днешния объркан и сложен свят
налагат търсенето и намирането на общ език.

НЕ ОПРАВДА
ОЧАКВАНИЯТА
НЕ ОПРАВДА
ОЧАКВАНИЯТА
НЕ ОПРАВДА
ОЧАКВАНИЯТА
НЕ ОПРАВДА
ОЧАКВАНИЯТА
НЕ ОПРАВДА
ОЧАКВАНИЯТА

усия и САЩ имат общи
стратегически и геополи-
тически интереси - борба-
та срещу тероризма и
съкращаването на ядрени-
те арсенали, неразпрост-
ранението на оръжия за
масово унищожение,
енергийната политика,
екологията, наркотра-
фикът и още редица жиз-
неноважни проблеми.
Именно след “рестарта”
Русия даде логистична
подкрепа на САЩ във
войната срещу талибани-
те в Афганистан - позволи
транзита през нейна тери-

тория на товари с военно
предназначение. В също-
то време в общественото
съзнание и в двете страни
другата си остава “главни-
ят враг” и “главната запла-
ха”. И в двете държави
продължава да важи ки-
тайската фраза: “Врагът на
моя враг е мой приятел”.

През 90-те години,
след разпадането на
Съветския съюз, отслабе-
на и с боледуваща ико-
номика Русия бе прину-
дена да направи много
отстъпки по стратегичес-
ки важни за нея пробле-
ми, свързани с разширя-
ването на НАТО до гра-
ниците й, с тероризма,
идващ от Кавказ, с вой-
ните там - в Чечения;
между Армения и Азер-
байджан за Нагорни Ка-
рабах; между Абхазия и
Грузия; с поддръжката
по-късно от страна на
САЩ на прозападните
“цветни революции” в
Украйна, Грузия и Кир-
гизстан, и т.н. В същото
време победителите в
Студената война подпа-
лиха, но не спечелиха го-
рещите войни в Близкия
Изток и Средна Азия. По-
степенно във Вашингтон
разбраха, че лидерство-
то в променящия се ед-
нополюсен свят струва
твърде скъпо. Затова и

стигнаха до идеята за
“рестартиране” на отно-
шенията с Русия.

В последно време оба-
че се наблюдава обезпо-
кояващо напрежение в
политическия диалог меж-
ду двете страни. Това про-
лича особено силно по
време и след парламен-
тарните избори в Русия
през декември м. г. и до-
стигна своя връх по време
на президентската избор-
на кампания. Американски
политици и медии директ-
но и недвусмислено пока-
заха, че Путин е неудоб-

ният за тях избор и под-
крепиха с всички възмож-
ни методи и средства про-
явите на опозицията. В на-
вечерието на изборите в
началото на март двуст-
ранните връзки бяха до-
стигнали до критично нис-
ка точка. Държавният сек-
ретар Хилъри Клинтън,
твърде далеч от езика на
дипломацията, окачестви
състоялите се през декем-
ври парламентарни избо-
ри като “несвободни и не-
честни”, САЩ активно под-
крепяха и продължават да
подкрепят протестните ак-
ции на руската опозиция.
Така Вашингтон неочаква-
но се изправи пред трудна
дилема - да продължи да
подкрепя слабата, разно-
родна и разединена опо-
зиция в Русия, която оче-
видно няма шансове да по-
стигне неясните си цели,
или да продължи полити-
ката на “рестартиране”, да
покаже, че привързаност-
та към “демократичните
принципи” стои над поли-
тическата целесъобраз-
ност. И сега американско-
то ръководство - Кон-
гресът и Белият дом, са
раздвоени.

Първите явно демонст-
ративни прояви на новия
американски посланик в
Москва Майкъл Макфол
например бяха в подкре-
па на опозицията.

Р

Колаж Валентин АРГИРОВ
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„Газпром” иска
да купи DEPA

Гръцката газова компания
DEPA е получила заявка за заку-
пуването й от руския холдинг
“Газпром”. “Внесохме заявка. На-
дявам се да преминем квалифи-
кацията”, заяви Александър Мед-
ведев - зам.-председател на ком-
панията.

Нов терорист
тормози Париж

Мъж се е барикадирал в дома
си в северната част на Париж,
след като е заявил, че иска да
“направи като Мохамед Мерах”,
който е виновен за серия убий-
ства в региона на Тулуза. Не се
съобщава дали мъжът е въоръ-
жен, но газоподаването към
дома му е било прекъснато. По-
рано той се е обадил в полици-
ята, говорейки несвързано и
отправяйки заплахи.

„Анонимните” удариха
британското МВР

Популярната напоследък ха-
керска група, която не одобрява
британските правителствени
планове за следене на размяна-
та на електронни писма и посе-
щенията на потребителите в
интернет, удари сайта на
вътрешното министерство в
Лондон. Потребителите на сай-
та бяха уведомени за временни
проблеми, но в социалната мре-
жа “Анонимните” бяха написали
“целта поразена”, имайки пред-
вид намерението на британско-
то правителство за строго
наблюдение в интернет.

Рияд съди хора
на „Ал Кайда”

В Саудитска Арабия започна
процес срещу 50 предполагаеми
членове на “Ал Кайда”, обвинени
в извършването и подготовка-
та на атаки в кралството. Сред
подсъдимите са 47 саудитци,
сириец и йеменец. По данни на
следствието те са планирали
взривяването на посолствата
на САЩ и Великобритания в
Рияд, както и убийството на
високопоставен саудитски чи-
новник и топ офицери от сили-
те за сигурност.

Атентат срещу
християните
в Нигерия

Два взрива са отнели живо-
та на най-малко 20 души в Ни-
герия, след като бомба избухна
в близост до църква в град Ка-
дуна, където християни са че-
ствали Великден. Засега никой
не е поел отговорност за атен-
тата. В своето послание за
Великден папа Бенедикт XVI
пожела на Нигерия мирно обще-
ство, което да цени религиозна-
та свобода.

Отмъкнаха китайски
реликви

Британската полиция издир-
ва престъпници, откраднали два
експоната от Музея на Изтока
към Даремския университет.
Крадците отмъкнали китайска
порцеланова статуетка и чаш-
ка от нефрит, на чиято вътреш-
на стена е изписано китайско
стихотворение от 1769 г. Об-
щата стойност на двата пред-
мета е около 3,2 млн. долара. В
събота бяха арестувани мъж и
жена, заподорени в кражбата,
но експонатите не бяха откри-
ти у тях.

интервю за изданието “Журнал
дю диманш” френският президент
Никола Саркози заяви, че има
сериозни намерения да настоява

Саркози заложи на
протекционизма

B

Френският президент отправи към Европа
заплахата за „политиката на празния стол”
на Шарл де Гол

за по-голям търговски протекционизъм
в Европа и по-затегнат контрол по
външните граници. С това изявление той
даде да се разбере, че може да заеме
толкова твърда позиция, колкото бе “по-
литиката на празния стол” на Шарл де
Гол през 1965 г., предаде Ройтерс.

Консервативният лидер каза, че се-
риозно стои зад обещанието, което
даде миналия месец в рамките на пре-
дизборната си кампания, да прокара
закон “Buy European Act” по модела на
американския “Buy Amecrican Act”, кой-
то да задължи правителствата да
насърчат купуването на стоки, произве-
дени в Европа. Саркози заплаши също
да изтегли Франция от Шенгенската
зона на Европа, ако контролът по
външните граници не бъде затегнат.

По думите му работата на Европей-
ската комисия е да води търговските
преговори, а на лидерите на ЕС - да

искат реципрочност от страни, които
дават държавни оферти само на наци-
онални компании. “Всички национал-
ни пазари на нашия континент са от-
ворени от 1994 година. В Япония един-
ственият отворен пазар е водата. В
Китай отворен пазар няма”, отбеляза
Саркози.

“Казвам само, че е нужна реципроч-
ност. В противен случай френските
държавни договори ще бъдат връчвани
само на компании, които произвеждат в
Европа. Когато генерал Де Гол въведе
политиката си на празния стол през
1965 г., той постигна Обща селскосто-
панска политика и тласна Европа на-
пред”, каза Саркози.

Де Гол предизвика криза в но-
восъздадената Европейска икономиче-
ска общност през 1965 г., когато изтег-
ли представителя на Франция по време
на спор за финансирането на селското
стопанство и остави организацията не-
функционираща за няколко месеца до
т. нар. компромис в Люксембург, който
даде по-голяма тежест на националния

суверенитет при гласуване по конфликт-
ни въпроси, припомня Ройтерс.

Европейски служители казаха, че се
надяват становището на Саркози да е
само предизборна риторика, но той
повтори обещанието си да изтегли
Франция от Шенгенската зона, ако гра-
ниците не бъдат затегнати, отбелязва
Ройтерс.

“Има 120 км между Гърция и Турция,
които не са охранявани. В правото си
съм да изисквам какви да бъдат санкци-
ите”, каза той. “Давам една година, за
да бъде променена тази практика, в
противен случай ще прекратя членст-
вото ни в Шенгенското споразумение”,
добави президентът.

Междувременно лидерката на край-
ната десница във Франция Марин Льо
Пен заяви, че американската инвести-
ционна банка “Голдман Сакс” “сваля
правителства навсякъде по света”, а
еврото се отразява “пагубно” на нейна-
та страна, предаде Ройтерс. Льо Пен
изостава в допитванията до обществе-
ното мнение преди първия тур на пре-
зидентските избори, като един сондаж
я поставя на четвърто място след кон-
сервативния президент Никола Сарко-
зи, фаворита на социалистите Франсоа
Оланд и твърдия левичар Жан-Люк
Меланшон.

Еврокомисарят по иконо-
мическата политика и финан-
сите Оли Рен определи Лит-
ва, Латвия и Полша като по-
тенциални кандидатки за
присъединяване към зоната
на еврото.

В интервю за финландска-
та телевизия Оли Рен посо-
чи, че по-нататъшното раз-
ширяване на еврозоната ще
става много внимателно и че
нейната ефективност трябва
да е много по-висока, когато
бъде взето решение за евен-
туалното й разширяване.

Според еврокомисаря
разрешението Гърция да се
присъедини през 2001 г. към

Рен вижда Литва, Латвия
и Полша в еврозоната

зоната на еврото е било го-
ляма грешка. Втората голяма
и още по-драматична греш-
ка, смята той, е направена
при планирането на еврозо-
ната. Тогава се е мислело, че
Пактът за стабилност е до-
статъчен, за да се контроли-
ра състоянието на публична-
та икономика в страните-
членки на еврозоната, но
това не стана: Гърция е най-
лошият пример, заяви той.

Оли Рен преценява като
недостатък и липсата на сред-
ства за решаване на кризи
като тази, пред която еврозо-
ната се е изправила в края на
2009 и началото на 2010 г.

Федерален доклад
твърди, че производството на
петрол и газ може да обясни
рязкото увеличаване на зе-
метресенията в Средния За-
пад в САЩ, съобщава Асо-
шиейтед прес. Изследовате-
лите установили, че земните
трусове са скочили шест пъти
от края на XX век досега.
Особено много се били уве-
личили земетресенията меж-
ду 2009 и 2011 г., включител-
но тези със средна сила.

Авторите на изследване-
то отбелязват, че съвпадени-
ята по време и географията
подсказват връзка с добива
на петрол и газ, но че не им

Добивът на газ и петрол
провокира земетресения

е ясно защо двете неща са
свързани. Предишни проуч-
вания свързваха земетресе-
нията с вкарването на огром-
ни количества отпадъчни
води дълбоко в земята.

Проучването от Геолож-
кия институт на САЩ не е
публикувано, но предстои
представянето му на научна
конференция по-късно този
месец, уточнява АП. През
ноември експертен доклад
заключи, че сондажите за
шистов газ в северната част
на Англия твърде вероятно са
причина за земните трусове
в района през април и май
миналата година.

Снимка БГНЕС

кандалът около италианската крайнодясна партия
Северна лига се разраства. Обвинения в корупция
принудиха лидера й Умберто Боси да подаде
оставка в петък. В събота Боси отвърна на удара,
като обвини официален Рим, че е организирал

C
Политически скандал тресе Италия

на хората от Южна Италия и имигрантите, обвини Рим, че
организира капан с цел да се отслаби влиянието на лигата
сред гласоподавателите. “Цялата работа намирисва на
капан. Ние сме врагове на грабливия и тираничен Рим.
Атаката идва от централизираната власт в Италия, от държа-
вата, която никога няма да възприеме демокрацията.
Затова смятам, че Северът трябва сериозно да обмисли
възможността да каже на останалата част от Италия да
върви по дяволите,” коментира в характерния си стил
Умберто Боси.
Междувременно правителството в Рим разпусна три общини
заради съмнения, че част от съветниците са свързани с
мафията. Управата на общините Казал Принчипе, Казал
Волтурно и Казапезена беше освободена, за да се пресече
достъпът им до управлението на обществени средства.

аферата, съобщава bTV.
От защитник на реда и морала Северната лига се превърна
в поредната партия, попаднала в центъра на скандал за
незаконно използване на партийни пари. От публикувани
прихванати телефонни разговори става ясно, че счетоводи-
телят на партията е отклонявал средства за лично ползване
от семейството на лидера Умберто Боси. Парите били
използвани за ремонт на жилището му и за автомобили на
сина му, който също влезе в политиката.
Боси, известен с цветистите си обвинения за крадливостта

Поддръжници
на президента
Башар Асад
излязоха по
улиците на
Дамаск по повод
65-годишнината
от
основаването
на Арабската
социалистическа
партия БААС
и в подкрепа на
вътрешната и
международната
политика на
правителството
на Сирия



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ПОНЕДЕЛНИК 9 АПРИЛ 2012

Глобус

енецуелският президент
Уго Чавес съобщи, че по-
вишава минималната ра-
ботна заплата в страна-

Чавес вдигна
минималната
заплата

Германия спечели от гръцката криза. Това
заяви в интервю за списание “Шпигел” бившият
гръцки финансов министър Евангелос Венизе-
лос, който през март подаде оставка от своя
пост и стана председател на влизащата в прави-
телствената коалиция социалистическа партия
ПАСОК.

Между Гърция и Германия съществуват мно-
жество търкания относно програмата за креди-
тиране на Атина. Германия е главен донор на
двата пакета с помощи на ЕС и МВФ на обща
стойност около 240 милиарда евро.

B
Повишението ще засегне близо 4 милиона работници

та. Увеличението е 32%, с кое-
то заплатата ще стигне до 476
американски долара, съобща-
ва ИТАР-ТАСС.

На заседание на правител-
ството в събота той заяви, че
повишаването ще стане на
два етапа. На 1 май ще има
15-процентно увеличение, а
след 1 септември заплатата
ще се увеличи с още 17 на
сто. Така минималната работ-
на заплата, която сега е 1548
боливара или 360 долара, ще
се повиши до 2047 боливара
или 476 долара.

По думите на Чавес, това е
най-високата в Латинска Аме-
рика минимална заплата. Спо-
ред него повишението ще за-
сегне около 4 млн. работници.

Предишното увеличение на
минималната заплата бе с 25

Венизелос:
Германия спечели от гръцката криза

Кандидатурата на Хазен Салах Абу Исмаил, претендент за
президентското кресло в Египет, ползващ се със сериозен

авторитет сред по-либерално настроените египтяни, бе
прекратена, тъй като майка му е американска гражданка, а

според избирателния закон кандидатите и родителите им
трябва да са единствено египетски граждани

зат Ибрахим ад Дури, който изненадващо се появи
на видеозапис за 65-годишнината от основаването на
партията БААС, е роден през 1942 г в Дур, близо до
Тикрит, родния край на Саддам Хюсeин. Дури бе
показан на записа в униформа на иракската армия с
еполети на генералисимус - ранг, който имаше един-

Сподвижник на
Саддам възкръсна
E

ствено покойният диктатор.
САЩ са убедени, че именно той координира действията на
съпротивата в Ирак. Като един от авторите на преврата през
1968 г., довел БААС на власт, Ад Дури е бил издигнат в чин
армейски генерал, макар да не е имал някаква военна
подготовка, нито образование. Той бе един от малцината
висши представители на режима, оцелели в многобройните
чистки, извършени от Саддам Хюсеин.
Висок, сух, с рижи мустаци, този човек без лични амбиции
се е радвал на доверието на диктатора, без да се гнуси от
изпълнението на всякакви  “специални” поръчки по негова
заповед.
Като представител на фундаменталистката сунитска десница
в ръководството на БААС, Ад Дури е финансирал фундамен-
талистките религиозни институции с парите на държавата;
смята се също, че той има пръст в “религиозния завой”,
направен от Саддам Хюсеин след 1991 г.
След войната в Залива, когато диктаторът повече не напус-
каше Ирак, Езат ад Дури редовно представляваше страната
на арабските и ислямските срещи на върха, където правеше
резки изказвания.
Той бе член на комитета, отговарящ за Севера през 1988 г.,
когато срещу кюрдското население и преди всичко срещу
град Халабджа бе използвано химическо оръжие. Малко
след освобождаването на Кувейт в края на февруари 1991 г.
той ръководеше трибуналите, натоварени да смажат шиит-
ския бунт в района Ал Амара.
През 1999 г., докато се лекуваше от левкемия във Виена,
срещу Езат ад Дури бе издадена заповед за арест по
обвинение във военни престъпления, но той успя в последния
момент да избегне задържането.

процента. Съобщението за но-
вото увеличение идва половин
година преди насрочените за
7 октомври президентски избо-
ри, на които Чавес, намиращ
се на власт от 14 години, смята
да удържи поредната си побе-
да.

Президентските избори във
Венецуела са на 7 октомври
2012 г. Като единен  опозицио-
нен кандидат, който да се про-
тивопостави на Чавес, е губер-
наторът на щата Миранда -
Енрике Каприлес, който е с
умерено леви позиции. В слу-
чай на победа Каприлес има
планове за повишаване на
стандарта на живот в страната
чрез развитие на частното
предприемачество и публични
инвестиции, както и провежда-
не на прагматична външна по-
литика.

Малко след взетото реше-
ние за увеличаване на мини-
малната заплата Чавес замина

за Куба, където трябва да се
подложи на трети курс на ле-
чение от рак с радиотерапия,
съобщи националната телеви-
зия, цитирана от Франс прес. В
туитър лидерът на радикалната
латиноамериканска левица на-
писа: “Курс към Хавана, с вяра
във възкръсналия Христос! Ще
живеем и ще победим!”

Досега няма никакви
съобщения за естеството на
неговия рак, който бе уста-
новен през юни миналата
година, припомня АФП. Ча-
вес, определящ себе си като
марксист-католик, се бори с
рака вече година. Според
съобщения в медиите вене-
цуелският лидер страда от
лейомисаркома - извънредно
рядко срещан тумор, който
понякога достига 20 см в ди-
аметър. Според някои онкос-
пециалисти на венецуелския
президент му остават не по-
вече от 6-7 месеца живот.

“Германският министър на финансите на прак-
тика може да взима безлихвен кредит, който по-
късно ни отпуска при определена лихва”, каза
Венизелос. Според него по този начин Герма-
ния е спечелила около 400 милиона евро през
последните две години.

Антигерманските настроения през последно
време са широко разпространени в Гърция и
често се използват за целите на вътрешнополи-
тическата борба в навечерието на предсрочни-
те парламентарни избори, които са насрочени
за май тази година, коментира изданието.

Президентът на Пакистан
Асиф Али Зардари пристигна в
Делхи. Това първо посещение
на пакистански държавен гла-
ва в Индия от 2005 г. е най-
вече символично и в знак на
подобряване на трудните дип-
ломатически отношения между
двете държави, предаде “Франс
прес”.

Придружаван от голяма па-
кистанска делегация, Зардари
беше приет от премиера Ман-
мохан Сингх, а по-късно посе-
ти западния щат Раджастан,
където се намира ислямска све-
тиня, отбелязва АФП.

“Спорни въпроси няма да се
обсъждат. Не е възможно да се
водят съдържателни преговори
с човек, който нищо не реша-
ва”, посочва анализаторката от
Дехли Брахма Челани, цитира-
на от “Интерфакс”. Челани
твърди, че Зардари няма реал-
на власт в Пакистан и външно-
политическите въпроси там се
решават от военните.

Експерти не очакват на-
предък по въпросите около
спорния регион Кашмир и во-
енните действия на Пакистан
срещу Индия. При все това па-
кистанският политолог Хасан
Аскари отбеляза, че визитата
на Зардари е от голямо значе-
ние, допълва агенцията.

Зардари
пристигна
в Индия

Проблемът с уреждането в
Близкия Изток, ситуацията в
Сирия и изострянето на отно-
шенията с Иран са теми от за-
почналите още в събота кон-
султации на италианския пре-
миер Марио Монти с израелски
и палестински ръководители.
Основно внимание е отделено
и на въпроси на двустранните
отношения, съобщи пресслуж-
бата на правителството в Рим,
цитирана от ИТАР-ТАСС.

В Ерусалим Монти присъства

Монти започва „великденски
консултации”

на неделното сутрешно богослу-
жение в храма “Гроб Господен”
по случай католическия Велик-
ден. Според програмата му по-
късно Монти ще посети палес-
тинските територии за разгово-
ри с главата на палестинската
автономна власт Махмуд Абас и
с премиера, и.д. финансов ми-
нистър Салам Фаяд.

На 10 април Монти ще при-
стигне в Египет - последна
спирка от близкоизточната му
обиколка, добавя агенцията.

Снимки БГНЕС

Президентът на Пакистан Асиф Али Зардари и премиерът на
Индия Манмохан Сингх се срещнаха в Делхи с идеята да поставят
ново начало в подобряване на дипломатическите отношения между

двете страни
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предизвикат търговски войни между Ев-
росъюза и останалия свят. При това ос-
новният загубил ще е именно Европа.

В края на март Индия обяви, че ней-
ните авиокомпании няма да участват в
европейската схема за взимания на так-
си за изхвърляния в атмосферата въгле-
роден двуокис (ETS). Евросъюзът бе офи-
циално уведомен за това от министъра
на гражданската авиация на Индия Ад-
жит Сингф. Неговото министерство забра-
ни на индийските авиокомпании да пре-
дават информация за изхвърляния в ат-
мосферата въглероден двуокис от индий-
ски самолети, пътуващи до европейски
летища. Брюксел искаше такава инфор-
мация към 31 март, за да започне да
взима такси от януари 2013 година. “Нито
един индийски превозвач няма да даде
такива данни във връзка с позицията на
нашето правителство”, заяви Сингх.

През февруари аналогично решение
бе взето в Китай. Чай Хайбо, представи-
тел на Асоциацията на авиотранспорта
на КНР, заяви, че правителството е взе-
ло решение да не участва в ETS. В китай-
ския случай нещата станаха сериозни,
защото властите на КНР започнаха да
блокират сделките за поръчки от китай-
ски авиокомпании на самолетите
“Еърбъс”, произвеждани от европейския
концерн EADS. Ръководителят на концер-
на Луи Галуа отбеляза, че компанията му
се оказала обект на “мерки за възмез-
дие” на китайската страна.

Недоволството от европейските плано-
ве за такси върху въглеродния двуокис не

европейски летища.
Ето защо противниците на ETS започ-

наха да разработват ответни мерки. Ки-
тай заплаши да се откаже да купува
европейски самолети, а Русия припомни
възможностите си да затвори въздушно-
то пространство на Сибир за европей-
ските авиокомпании, които летят между
Европа и Азия. Валерий Окулов, зам.-
министър на транспорта на Руската фе-

дерация, заяви, че подобна мярка може
да стане реална, ако ЕС не се откаже от
таксите. Вместо европейците преферен-
ции в транзита над Сибир ще получат
превозвачите от азиатските държави.

Всичко това заплашва с търговски
войни, от които ще загубят както Евро-

през 2005 г. схема за търговия с изхвърля-
нията в атмосферата предполага, че всич-
ки компании, в резултат на чиято дей-
ност в атмосферата се изхвърлят парни-
кови газове, трябва да получат сертифи-
кат за тази емисия. Първоначално серти-
фикатите се издават безплатно, но с вре-
мето делът на безплатните ще намалява,
за да се стимулира бизнесът да намаля-
ва замърсяването. Ако компаниите не

могат да направят това, те ще бъдат при-
нудени да плащат за допълнителни сер-
тификати. В дългосрочна перспектива
всичко това се предполага, че ще нама-
ли общите обеми на замърсяването в ев-
ропейските страни, като ще намали вли-
янието на антропогенния фактор върху
промяната на климата.

От началото на 2012 г. схемата за-
почна да действа и за авиацията, на която
се падат едва 3% от световното замърся-
ване с СО2. Авиокомпаниите обаче ще
започнат да плащат едва от следващата
година - през тази бюрократите в Брюк-
сел само пресмятат колко точно изхвърля
в атмосферата въглероден двуокис всяка
авиокомпания. При това не само в рамки-
те на въздушното пространство на стра-
ните от ЕС, но и през целия полет на
дадена машина.

Евросъюзът планира да установи та-
ван на сертификатите на ниво 97% на
общите замърсявания, чийто източник е
гражданската авиация. Авиокомпаниите
ще получат безплатни сертификати за
87% от причинените от тях замърсява-
ния, а останалото ще се продава на
търгове. Според оценките на Брюксел
допълнителната цена на сертификатите
ще е незначителна. Например за полета
Лондон - Ню Йорк тя ще е не повече от
3 евро на пътник.

Причината за ограниченията е нара-
стващото изхвърляне на парникови газо-
ве в атмосферата заради постоянния ръст
на пътникопотока в авиотранспорта. Спо-
ред оценките на ИКАО, международната
организация за гражданска авиация към
ООН, към 2020 г. замърсяването, причи-
нено от гражданската авиация, в целия
свят ще се удвои в сравнение с нивото
през 2010 година. А към 2050 г. ще на-
раснат със 700 процента! В същото вре-
ме в ЕС се надяват, че използването на
схемата ETS за авиацията ще позволи да
се намали изхвърлянето на парникови
газове в атмосферата с 20 на сто.

“Позицията на Еврпоейския съюз е
ясна. В ЕС смятат, че по-нататъшното
увеличаване на въздушните превози ще
доведе до ръст на изхвърлянето в атмо-
сферата на парникови газове, което ще
влияе отрицателно върху промените в

климата. Затова Брюксел налага ограни-
чения, чиято цел е да се намали замърся-
ването в рамките на Европа. При това в
Евросъюза се надяват, че европейските
стандарти ще бъдат приети и в други
държави, като по този начин се положи
основа за глобални норми в тази сфера.
Подобна гледна точка не е лишена от
логика, тъй като много от техническите и
бизнес стандартите първоначално са се
разработвали в Европа, а след това са се
приемали и в други страни”, обясни пред
“Експерт” Кърсти Хамилтън, научен
сътрудник в лондонския институт
“Chatham House”.

При това Европа е взела решение да
действа дори и след като не бе постигнат
консенсус с други страни за намаляване
на изхвърлянето на парникови газове от
авиацията. Самите европейци се опитват
да обяснят това с факта, че в страните-
членки на ЕС се отделя повече внима-
ние на проблемите на околната среда и
климатичните промени, отколкото в дру-
гите държави. “В Европа има общото усе-
щане - и, надявам се, то не е ограничено
с Европа, - че се сблъскваме с истински
проблем като промяна в климата, в част-
ност с влиянието върху него от страна на
авиацията”, заяви на конференция през
февруари в Сингапур Матю Болдуин,
ръководител на генералния директорат
по транспорта в рамките на Европейска-
та комисия.

Старият континент
остана самотен

Извън пределите на Европейския съюз
обаче тази гледна точка се споделя от
малцина. Според оценките на Брюксел
основни пострадали от новите такси ще
са европейските авиокомпании. Да не за-
бравяме, че ако общата сума за получа-
ване на сертификати ще е 300 милиона
евро, чуждите авиокомпании ще платят
едва 75 милиона. Въпреки това пореди-
ца от държави се обяви против европей-
ските опити да се наложат стандарти за
замърсяване с парникови газове от стра-
на на авиацията.

Има три причини за опозиция на ев-
ропейските предложения. Първата -
въпрос на суверенитет: много държави не
харесват, че ЕС планира да оценява
замърсяванията по време на целия по-
лет, а не само в пределите на европей-
ското въздушно пространство. “Много
авиокомпании вече заявиха, че не смя-
тат това за справедливо. Те задават
напълно разумния въпрос: на какво осно-
вание Евросъюзът ще приема мерки, ко-
ито излизат извън пределите на въздуш-

ното пространство на ЕС?”, отбелязва
Джон Стрикланд, авиационен консултант
в JLS Consulting в Лондон. Недоволство-
то не се ограничава с авиокомпаниите:
за това, че ЕС няма право да взима такси
от чуждестранни превозвачи, говорят и
властите на редица държави.

Особено недоволни от предложената
схема ETS са азиатските авиокомпании,
които изпълняват дълги полети до евро-
пейски летища. Те отбелязват, че заради
географската отдалеченост авиокомпа-
ниите от Източна и Югоизточна Азия ще
плащат много по-големи такси, отколко-
то авиокомпаниите от Близкия Изток,
Турция или Русия, които ще получат кон-
курентно предимство за привличане на
транзитни пътници.

Втората причина е икономическа. “В
много страни в Азия основната задача за
политиците е икономически ръст и по-
нататъшен ръст на благосъстоянието на
хората. Много специалисти, определящи
икономическата политика в азиатските
страни, смятат, че налаганите от Европа
екологични норми целят не опазване на
околната среда, а създаването на пре-
пятствия пред икономическите конкурен-
ти - бързорастящите икономики на Азия.
Когато политиците в Азия се оказват пред
избора - опазване на околната среда или
ускорен ръст, те обикновено предпочи-
тат второто. Особено когато става дума
за по-малко очевидни екологични про-
блеми, а не замърсяване на води, почва
или въздух”, казва Дебарати Гош, иконо-
мист от изследователския център
Economist Intelligence Unit.

В частност много скептици отбеляз-
ват, че ЕС е избрал странна цел в битка-
та си срещу климатичните промени. Все
пак да не забравяме, че 29% от замърся-
ванията с СО

2
 дава производството на

електроенергия от въглища, природен газ
и мазут, 22% - промишлеността и 15% -
автомобилният транспорт. Днес делът на
авиацията е едва 3%, които през 2050-а
ще нараснат до 6-7 на сто. “Всичко, което
засяга изхвърлянето в атмосферата на
парникови газове в глобален мащаб, е
много сложно. Мнозина не харесват, че
ЕС фокусира усилията си не върху разви-
тието на алтернативната енергетика, а
върху авиацията. Или не върху жилищния
сектор, чийто дял е 10% от замърсяване-
то на атмосферата. Та нали ако се подо-
бри изолацията на жилищните сгради,
намаляването на замърсяването на ат-
мосферата ще се окаже по-голямо, от-
колкото на цялата авиация днес”, смята
Крис Лавин, аналитик на консултантска-
та фирма Frost & Sullivan.

И накрая, третата причина. Мнозина в
авиационния отрасъл са недоволни от
нарастващото бреме на екологичните
такси, които всъщност изобщо не подоб-
ряват екологичната ситуация. “Средства-

та, които ще се събират в рамките на
ETS, както и парите, които се събират в
различни страни, в това число и в Евро-
па, уж за защита на околната среда, не
отиват за намаляване на изхвърлянето в
атмосферата на парникови газове. Пра-
вителствата просто получават още един
източник на доходи”, заяви Тони Тайлег,
генерален директор на Международната
асоциация на авиотранспорта (IATA), обе-
диняваща авиокомпаниите от цял свят.

Именно затова редица авиокомпании,
преди всичко азиатски, излязоха с пред-
ложение да се спре действието на ETS
за авиацията, докато в рамките на ИКАО
не бъде разработено глобално решение
на проблема, което да има предвид и
въпросите на суверенитета. В Брюксел
твърдят, че са готови да направят поправ-
ки в европейската схема, ако се появи
глобално споразумение, което да обхва-
ща всички държави.

Перспективите за война

Липсата на консенсус между Европей-
ския съюз и другите страни по този про-
блем заплашва да прерасне в икономи-
чески конфликт. “Дипломатическият кон-
фликт може всеки момент да влезе във
фазата на ескалация. Ако европейските
правила за замърсяванията на атмосфе-
рата не се спазват от широк кръг от чуж-
дестранни авиокомпании, това ще при-
нуди ЕС да предприеме някакви мерки.
Това може да са временни забрани за
полети в Европа, което пък ще доведе до
ответни мерки по адрес на европейските
авиокомпании. Такъв сценарий ще удари
болезнено авиокомпаниите, пътниците и
авиационния отрасъл като цяло”, заяви
пред “Експерт” Тревор Сикорски, анали-
затор в инвестбанката Barclays Capital.
Загубите за бизнеса - не само за авиаци-
ята и туризма, но и за цял спектър отрас-
ли - ако спрат авиосъобщенията между
Европа, от една страна, и Северна Аме-
рика, Русия, Източна и Южна Азия - от
друга, ще са гигантски.

Тежък удар за ЕС може да стане от-
казът от закупуването на европейските
самолети “Еърбъс” от страна на чужди
авиокомпании. Ръководителят на “Еърбъс”
Томас Андерс се обърна към Еврокоми-
сията с молба да се откаже от таксите в
рамките на ETS, тъй като загубата на
поръчки заплашва със съкращаване на
над хиляда работни места в компанията
и още няколко хиляди в други свързани

фирми.
Според китай-

ското ръководство
обявената от Евро-
пейския съюз поли-
тика за екологични
такси е типична ог-
раждаща бариера.
Затова в отговор
властите в КНР на-
право забраниха на
своите авиокомпа-
нии да се присъеди-
няват към европей-
ското споразумение.
Като средство за
натиск върху Евро-
пейския съюз Китай
също така спря про-
цедурата за преда-
ване на китайски
авиокомпании на
45 самолета на кон-
церна “Еърбъс” (15
самолета А380 и 35
- А330) на обща
стойност 10 милиар-
да евро. Индия
също може да за-
дължи своите авио-
компании да бойко-

ВОЙНАТА Е ОБЯВЕНА,

Екологичните такси заплашват да предизвикат търговски
битки между Европейския съюз и останалия свят

тират европейското законодателство.
Недоволни са и европейските компа-

нии, които се опасяват от ответни санк-
ции на другите страни, в частност от ог-
раничаване на полетите. С молба да се
отложи встъпването в сила на ETS към
Брюксел се обърнаха вече няколко голе-
ми авиокомпании, в това число British
Airways, Lufthansa, Air France, Air Berlin и
Virgin Atlantic. Според Съюза на герман-
ската индустрия (BDI) авиокомпаниите са
крайно ограничени във възможностите си
да изплащат нови разходи от собствени-
те си резерви. По данни на BDI средно в
света авиационният отрасъл може да се
похвали с повече от скромна печалба
(EBIT) -2,6% от оборота. За европейските
авиокомпании този показател е още по-
нисък - едва 0,9 процента.

Днес за германските компании основ-
ният проблем в спора за изхвърлянията
на въглероден двуокис в атмосферата е
затварянето от Русия от 23 март на
възможността за преминаване на герман-
ски авиокомпании през руското въздуш-

бойните действия
са отложени

Озадачената Европа

Реакцията на Еврпоейския съюз във
връзка със задаващата се търговска вой-
на изглежда крайно непоследователна.
Европейските политици и бизнесмени
демонстрират съвсем различна готов-
ност да бъдат въвлечени в пълномаща-
бен икономически конфликт. По данни
на авторитетния германски в. “Ди Велт”
водещите германски компании вече са
призовали политиците в Германия кол-
кото се може по-бързо да намерят ком-
промисно решение, задоволяващо всич-
ки страни.

Според данни на журналисти герман-
ско-френският концерн Airbus, а също
така двете най-големи германски авио-
компании, Lufthansa и Air Berlin, са из-
пратили до германския канцлер Ангела
Меркел писмо, в което са предупредили
ръководителя на правителството за не-
допустимостта от търговска война. “Ние
ви молим да започнете настойчиво да
търсите възможност за преговори не само
вътре в Европейския съюз, но преди всич-
ко с държавите, присъединяващи се към
бойкота”, се казва в писмото. Към този
документ по данни на “Ди Велт” са се
присъединили също така авиокомпании-
те Air France-KLM, British Airways и Iberia.
“Не може да се допусне този конфликт
да навреди на местните авиопревозва-
чи”, заяви пред журналисти председате-
лят на директорския съвет на Lufthansa
Cargo Карл Улрих Гарнадт.

Германската икономика може сериоз-
но да пострада от увеличаването на це-
ните на авиопревозите. Според инфор-
мация на BDI повече от  30% от герман-
ския износ се изнася в чужбина с помощ-
та на въздушния транспорт. Фактът, че
Германия е един от тримата световни
лидери по обем на експорта, прави ико-
номиката й крайно зависима от устойчи-
востта и цената на международните
транспортни потоци. Именно заради това
Съюзът на германската индустрия призо-
ва властите в ЕС да отложат новите еко-
логични такси още с една година, докато

се ограничава с Индия и Китай. Още в
края на февруари представители на 27
държави, в това число САЩ, Канада, Ру-
сия, Бразилия, Индия, Япония и Китай, се
събраха в Москва, за да обсъдят възмож-
ности за ответни мерки срещу Брюксел.
Според мнението им Европейският съюз
няма право да взима от авиокомпаниите
екологични такси за изхвърляния в атмо-
сферата извън пределите на въздушното
пространство на страните от ЕС. Именно
затова миналата година САЩ предприе-
ха опит да оспорят новите такси, но неус-
пешно. Съдът на Евросъюза постанови, че
таксите са законни, при това не само на
територията на ЕС, но и извън пределите
му - в случай че полетът се извършва в

пейският съюз, така и икономическите му
партньори. Най-много ще пострадат ави-
окомпаниите и обикновените пътници,
ако нещата стигнат до забрана на поле-
ти. Засега Евросъюзът заема непримири-
ма позиция. “Вместо да се обявяват про-
тив схемата, другите държави трябва да
си сътрудничат с ЕС, за да се създаде
глобална схема за борба със замърсява-
нето на атмосферата, предизвикано от
авиацията”, заяви Кони Хедегаард, евро-
комисар по въпросите на климата.

Чиновници срещу самолетите

Какво представлява европейската
ETS? Приетата от Европейския съюз още

Делът на авиацията днес в общото замърсяване на
атмосферата е едва 3 процента

Войната

е обявена

Над 30% от германския износ отива
в чужбина с помощта на въздушен
транспорт. Търговска война заради
екотаксата може тежко да удари
германската икономика

Александър КОКШАРОВ,
Сергей СУМЛЬОННИ

Е
кологичните такси, които
държавите от ЕС възнамеря-
ват да взимат както от евро-
пейските, така и от другите
авиокомпании, заплашват да

Първият пострадал е концернът “Еърбъс”, който
загуби китайски поръчки за 45 самолета

Според оценките на
Международната
организация за
гражданска авиация към
ООН към 2020 г.
замърсяванията,
причинени от
гражданската авиация, ще
се удвояват в сравнение
с нивото през 2010-а

но пространство в Китай и страните от
Югоизточна Азия. Забраната засяга то-
варното подразделение на концерна
Lufthansa, компанията Lufthansa Cargo, а
също така дъщерната фирма на Lufthansa
Cargo и DHL Express - компанията
AeroLogic.

Lufthansa Cargo първоначално бе по-
искала от руското министерство на транс-
порта разрешение за 29 седмични поле-
ти през Русия, AeroLogic - за 30 полета. В
момента част от тези полети се изпълня-
ват от компаниите през Казахстан. “Този
заобиколен път ни струва увеличаване на
полетното време средно с 50 минути”,
заявиха в концерна Lufthansa, подчерта-
вайки, че засега забраната не е засегна-
ла пътническите превози.

Дори и да не започне пълномащабна
търговска война, на Европейския съюз ще
му е много трудно да изисква от чужде-
странните превозвачи да плащат такси-
те. “За Евросъюза ще е сложна задача
да получава тези такси от неевропейски-
те компании, ако те не са съгласни с това.
Особено ако авиокомпаниите представят
на европейските власти забрана на соб-
ственото си правителство да изплащат
таксите”, смята Дъглас Макнийл, анали-
затор в  Charles Stanley Securities.

страните се договорят за механизмите на
действие на споразумението.

Европейските политици обаче са
твърди в решението си да наложат тези
такси. Още през 2001 година Европей-
ският съд прие решение, според което
таксите не влизат в противоречие с пра-
вилата на свободната търговия. Възму-
щаващият чужденците данък плащат и
европейските авиокомпании, така че той
не може да се смята за бариера, защи-
таваща от чужденци вътрешния пазар.
Например Lufthansa оценява загубите си
от въвеждането на таксите за изхвърля-
не в атмосферата на въглероден двуокис
на 350 милиона евро годишно. За срав-
нение: през 2011-а оперативната печал-
ба на компанията е била 800 млн. евро.

Според мнението на германските по-
литици Берлин и Европейският съюз по
никакъв начин не трябва да се поддават
на натиска от страна на Китай, Русия и
други държави. “Ние трябва да прилага-
ме нашите закони, иначе днешната ситу-
ация ще стане модел за подражание в
бъдещи конфликти при регулиране на
търговията или финансовите пазари”,
заяви Петер Лизе, депутат в Европарла-
мента от германския Христиан-демокра-
тичен съюз.
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Глобус

са около нас в САЩ и по
целия свят. Ако искате да
бъдете оптимисти за по-
ложението на безработ-
ните, незаетите и недо-
волни младежи в Съеди-
нените щати, има начин.
Завъртете глобуса. Спре-
те го с пръст. Ако сте до-
коснали земя, е почти
сигурно, че младежите
там са много по-зле.

В света има 1,2 мили-
арда души на възраст
между 15 и 24 години по
данни, съдържащи се в нов
доклад на американската
International Youth Foun-
dation. Въпреки че много
от перспективите пред тях
се подобряват, те просто
се измъкват от масова бед-
ност и липса на достъп до
най-важния фактор за ико-
номическа мобилност: об-
разованието.

В Близкия Изток и Се-
верна Африка младежка-
та безработица се е за-
котвила на равнище от
над 20 процента вече две
десетилетия. А в районите
по света, където тя е нис-
ка, като Южна и Източна
Азия, младежите в огром-
ното си мнозинство са
заети в селскостопанския
сектор, което ги прави
уязвими да станат бедни.

Докладът е чудесна
подборка от интересни
факти: например вероят-
ността 15-годишен руснак
да почине преди да
навърши 60 години
надхвърля 40% - най-ви-
соката в цяла Европа;
едва 15% от жените на
възраст между 15 и 24
години в Близкия Изток
работят. Някои от най-из-
ненадващите данни оба-

застана в атакуваща позиция.
Този път срещу Индия, извест-
на още като Страната на Сло-
на. Очевидно маститият амери-
кански коментатор разчита на
пословичното спокойствие на
огромния слон, за да си позво-
лява да го замерва с медийни-
те си стрелички.

Негодуванието на Закария

Петър
ГЕРАСИМОВ

е предизвикано от хладния от-
каз на огромната азиатска
държава да се съобрази (или
стресне) от войнстващите за-
плахи на Белия дом срещу
Иран и да прекъсне вноса на
ирански петрол за свои,
вътрешни нужди.”Индия, събу-
ди се!” призовава още в загла-
вието Фарид Закария: острота-
та на намека е ясна - време
няма и ножът е опрял до кока-
ла. В момент, в който официа-
лен Вашингтон най-сериозно и
конкретно обсъжда поредната
“хуманна” инвазия и предлага
куп търговски и политически
възбрани по отношение на
Иран, властите в Делхи съоб-
щават, че ще продължат да си
внасят течно гориво от тази
“лоша страна”. Персийският
нефт е на второ място във внос-
ната листа на Индия.

Очевидно Делхи има инте-
рес да продължава вносът, а

Техеран - да изнася в посока
Индия и Китай. Даже се
обсъжда въпросът цените на
внасяното “черно злато” да
бъдат изчислявани в рупии
(специално за Индия), срещу
което Иран да получава съот-
ветни стоки. Нещо като бартер.

“И може ли така?” - пита с
възмущение коментаторът на
Си Ен Ен. Индия е едновремен-
но приятел със Съединените
щати, Китай и Иран! Очевидно
Страната на Слона гледа с
леко пренебрежение (поне
така изглежда отвън) на дип-
ломатическата активност: спо-
ред Закария индийските дип-
ломати са по-малко на брой от
тези на Нова Зеландия.

А в същото време - през по-
следните четири години - Ин-
дия се е наредила на второ
място като вносител на оръжия,
като 10 на сто от огромния и
военен внос пристигат от Ру-

сия. Иди ги разбери тези по-
клонници на йогизма и будиз-
ма какво мислят, какво правят
и накъде са се насочили.

Крайно време е, подчерта-
ва американският коментатор,
Индия  - една от най-големите
демократични държави в този
район на света, да се изправи
пред реалностите на времето
и да застане на по-определе-
на позиция (т.е. по-близо до
САЩ и Запада.)

Г-н Закария, въпреки своя
неясен - поне за мен, афро-
арабски произход, очевидно е
забравил, че в Индия все още
има възрастни хора, които по-
мнят жестокостите на британ-
ския колониализъм, че в таки-
ва огромни райони като Запад-
на Бенгалия (85-милионен щат,
четвърти по големина) до се-
демдесетте години на власт е
била Индийската комунистиче-
ска партия и че булевардът в

столицата Калкута (сега Кол-
ката), на който се намира кон-
сулството на САЩ, носи името
“Хо Ши Мин” и там се издига
статуя на Карл Маркс...

Така че мечтите за една
прозападна, проамериканска
демокрация, които очевидно
храни политологът от Си Ен Ен,
са базирани на плуващи пясъ-
ци и на непредсказуемия нрав
на слона, който от миролюби-
во животно може да се
превърне в грамада, обхвана-
та от смъртоносно буйство...

Очевидно някой трябва да
се събуди - но дали това тряб-
ва да е “спящата” индийска
красавица, която отваря очи и
се влюбва в американския
принц, или по-скоро това се
отнася до политици и експерти
от САЩ, които най-после тряб-
ва да разберат, че дните на
еднополюсния хегемонизъм са
преброени.

ННННН
аскоро “острото перо”
на телевизия Си Ен Ен -
арабо-американецът
Фарид Закария, отново

Неспазените обещания
на американското
образование

Какво е по-скъпо
от колежа?
Да не запишеш колеж!

че идват не откъде да е,
а от Съединените щати.
Авторите на доклада
съсредоточават внимани-
ето си върху така нарече-
ните НРОТ-и (NEETs) в
САЩ и Европа. НРОТ оз-
начава незает с работа,
образование или трени-
ране (Not Engaged in
Employment/education or
Training). Изследване в
Съединените щати през
2012 г. изчислява социал-
ната цена на един млад
НРОТ на 37 450 долара,
като в уравнението са
включени пропуснатите
печалби, разходите за
здравеопазване и други
фактори. Така общата
цена на всичките 6,7 ми-
лиона млади НРОТ-и в
САЩ възлиза на 4,75 три-
лиона долара - сума, рав-
на на близо една трета
от брутния вътрешен про-
дукт (БВП), или на поло-
вината от държавния дълг
на страната.

Подобни статистики са
полезно напомняне, че
макар обучението в ко-
леж да е прословуто с
това, че надхвърля сред-
ните доходи, все пак има
нещо по-скъпо от това
човек да ходи на учили-
ще. Много често това е да
не ходи на училище.

Възможно е общият
брой на НРОТ-ите в Съе-
динените щати да е пре-
калено висок според из-
следването. Той обаче
може и да подценен. Не
мога да кажа. Това обаче
далеч не е единственият
доклад, който стига до
извода, че ако човек не
учи в колеж, цената е
астрономическа: средна-
та разлика в доходите
между хората, дипломира-
ни от колеж, и хората,
незавършили гимназия,
никога не е била по-ви-
сока. Първите печелят с
80% повече.

В доклад на глобална-
та консултантска компа-
ния McKinsey от 2009 г. се
отбелязва, че ако Съеди-
нените щати повишат
равнището на представя-
нето на своите ученици
до равнището на южноко-
рейските, то американ-
ската икономика може да
се увеличи с над 2 трили-
она долара. С други думи,

може да повиши доходи-
те на даден ученик за
целия му живот с 400 000
долара в сравнение със
свой колега на средно
ниво.

Накрая, проучване на
Hamilton Project на аме-
риканския мозъчен тръст
Brookings Institution уста-
нови, че 100 000 долара,
похарчени за колеж на
18-годишна възраст, мо-
гат да донесат по-високи
доходи за цял живот, от-
колкото същата инвести-
ция в корпоративни обли-
гации, държавен дълг на
САЩ или акции на акту-
ални компании.

Колежът има своите
скептици, при това те имат
точни попадения. Дали
четиригодишното обуче-
ние във висше учебно
заведение има смисъл за
всеки студент? Вероятно
не. Дали съвременното
обучение на място непре-
менно е идеалният обра-
зователен метод след
гимназията? Може би не.
Професионалното насоч-
ване и колежанските
общности заслужават мя-
сто в този дебат. Освен
това живеем в период на
“тиха революция” във вис-
шето образование.

Ще ви дам три бързи
примера. Първо, от нача-
лото на тази година сту-
дентите в MIT (Massachu-
setts Institute of Technology)

могат да изкарват свобод-
ни курсове в интернет и
да получат съответната
диплома на цена, много
по-ниска от стандартното
обучение, ако покажат
отлични знания. Второ,
University of Southern
California експериментира
с онлайн лекции, които
“събират” студенти от ця-
лата страна пред един
преподавател. Трето,
Western Governors Univer-
sity - частен интернет уни-
верситет с идеална цел, е
сред пионерите на т. нар.
степени на образование
въз основа на способнос-
тите, които възнагражда-
ват доказаните знания, а
не натрупаните часове
обучение или кредити.

Някои от тези експе-
рименти могат да се ока-
жат неуспешни, но други
пък - да се превърнат в
тенденция. Това, което е
важно, е, че те предлагат
висше образование и
преквалификация, които
са евтини, креативни и
удобни. Ако ние успеем
да спечелим маркетинго-
вата война в кварталите,
съсипвани от НРОТ-и, и
да предложим образова-
ние след гимназията на
част от тези 7 милиона
младежи, които нито учат,
нито работят, тогава ще
харчим пари, за да спес-
тим пари.

Вземете същия този
глобус още веднъж и го
завъртете. Предизвиквам
ви да го спрете в район,
където подобряването на
образованието не води до
повишаване на произво-
дителността и на доходи-
те. Страните, чиито жите-
ли получават най-големи
възнаграждения, имат
също така най-високите
проценти на записване в
средното училище и най-
ниската заетост в “сива-
та” икономика, която е
уязвима при рецесия.

Липсата на образова-
ние сред младежите има
цена. Доказателствата са
буквално навсякъде око-
ло нас.

ние можем да добавим
БВП на Италия към наша-
та икономика с реформа
на образователната сис-
тема.

Авторите на изследва-
не на американската не-
правителствена организа-
ция NBER са пресметна-
ли, че един добър учител

Дерек ТОМПСЪН

Л
ипсата на об-
разование сред
младежите си
има цена. До-
казателствата
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Петролът или доларът:
кой е с по-голяма привилегия?

Уникалният статут на „зелените пари”
е под съмнение, но само САЩ ще решат съдбата му

П
Андрей ШИТОВ

оявяването на основ-
ната резервна валу-
та на света, на пръв
поглед основното
конкурентно пре-

димство на САЩ, в действи-
телност съвсем не е от реша-
ващо значение за икономика-
та на САЩ. В това отношение
нещата са много по-различни
от традиционно най-силния
руски “коз” - приходите от
продажбата на нефт и газ.
Това е общото мнение на спе-
циалистите, към които се
обърнахме за пояснения по
този въпрос. Според тях две-
те номинални “предимства” -
и петролът, и доларът - реал-
но си приличат по-скоро по
това, че имат и негативни по-
следици за икономиката.

Историята
на проблема

Още през 1960-те години
с леката ръка на тогавашния
френски финансов министър
Валери Жискар Д’Естен в
международния политико-
икономически лексикон вле-
зе понятието “баснословна
привилегия”,  под която се
подразбираше ролята на
САЩ като фактически емитент
на световната валута. Т.е. още
тогава мнозина, в това число
и на Запад, не харесваха по-
ложението, при което ползва-
щите долари чужденци на
практика субсидираха амери-
канския бизнес и ръста на
жизненото равнище в САЩ.

Тогава обаче на практика
с това не можеше да се спо-
ри, защото според сметките
на специалистите след края
на Втората световна война по
размера на БВП Америка е
превъзхождала всички оста-
нали водещи световни държа-
ви, взети заедно - СССР, Ве-
ликобритания и Франция, а
също така Германия, Италия,
Австрия и Япония. Оттогава
откъсването й от останалия
свят намаля почти двойно, а
неотдавнашната “Голяма ре-
цесия”, зародила се на Уолст-
рийт, ни накара съвсем да се
усъмним в жизнеспособност-
та на американския модел на
либерален капитализъм. На
този фон вече се чуват въпро-
си не само “откъде накъде”
целият свят трябва да търпи
“зелените” пари, но и за това
“докога” ще продължава това.

Вярно е,  че екпертите,
разсъждавайки по темата,
преди всичко припомнят, че
силата и привлекателността
на всяка национална валута
е следствие, а не причина за
икономическата, политичес-
ката и военната сила на стра-
ната, чиято е тази валута.
Именно тази теза застъпва
например в новата си книга
“Баснословна привилегия:
възходът и падението на до-
лара и бъдещето на между-
народната валутна система”
авторитетният американски
икономист, професорът от Ка-
лифорнийския университет
Бари Айхенгрийн.

Кой е против
силния долар

Освен това мнозина смя-
тат, че в сегашните кризисни
условия САЩ могат и сами да
се откажат от политиката на
“силния долар” (а значи и от
“баснословната привилегия”)

заради ускоряването на раз-
витието на промишлеността
си, в т.ч. и ориентираната към
износ. За необходимостта от
възраждането на промишле-
ния и експортния потенциал
на страната говори неотдав-
на в програмната си реч пре-
зидентът на САЩ Барак Оба-
ма. Това твърдят и много спе-
циалисти, в т.ч. президентът
на Фонда за информационни
технологии и иновации
Робърт Аткинсън, който яро-
стно спори тези дни по този
повод на страниците на ва-
шингтонското издание “Гло-
балист” със същия Айхенг-
рийн и други “неокласически
икономисти”.

А корпоративният изследо-
вателски център “Глобален
институт на Маккинси” (MGI)
се опита през де-
кември м. г. да
преброи плюсо-
вете и минусите
на статута на до-
лара като светов-
на резервна ва-
лута за конкурен-
тоспособността
на САЩ. Получи
се, че в “нормал-
ните” за светов-
ната икономика
2007-2008 г. “чи-
стата финансова
изгода за САЩ е
била от 40 млрд.
до 70 млрд. дола-
ра - т.е. 0,3-0,5%
от БВП”. През
кризата и прито-
ка на капиталите
в “безопасното
пристанище” на
а м е р и к а н с к и т е
ценни книжа до-
ларът се закрепи
на 5-10%, на
американците им
стана по-трудно
да се конкурират
на външните па-
зари и тяхната
валутна “привилегия” стана
по-малко изгодна. В тези ус-
ловия, според мнението на
MGI, САЩ могат и да не поис-
кат “да отстояват своята до-
минираща резервна валутна
позиция, дори и да видят ре-
ална заплаха за този статут”.

Айхенгрийн обаче смята
“баснословната привилегия”
все по-важна за САЩ. Според
него ако доларът загуби ста-
тута на международна валу-
та, това би струвало на Аме-
рика приблизително 1,5% от
БВП. Размерът на БВП на
САЩ за 2011-а се оценява от
Фонда на 15 трилиона дола-
ра, така че посоченият дял ще
е приблизително 225 млрд.
долара.

Паралелът
с Русия

Калифорниецът, разбира
се, не спори с това, че силни-
ят долар не е изгоден за аме-
риканските индустриалци. И
тук според него се вижда па-
ралелът с Русия. “Аз наистина
смятам, че има пряка анало-
гия между ролята на петрола
в руската икономика и ролята
на долара в случая със САЩ
- подчерта той. - Петролът
позволява на Русия да финан-
сира вноса. Но той укрепва и
рублата. Това е т.нар. “холанд-
ски синдром”: силната рубла
пречи да се развива конку-
рентоспособен на междуна-

родните пазари индустриален
сектор. Така петролът в опре-
делен смисъл не е безспорно
благо за Русия”.

Друг въпрос е, че на на-
шата страна й е далеч по-
трудно без това благо, откол-
кото на Америка без “басно-
словната привилегия”. В МВФ,
както се оказа, тепърва започ-
ват да пресмятат дела на пе-
трола в руската икономика.
Затова пък там знаят кой в
Русия вече е направил таки-
ва сметки.

Ръководителят на Иконо-
мическата експертна група
при правителството на Русия
Евсей Гурвич отговори по тази
тема, че “нашето предимство,
разбира се, е много по-голя-
мо от американското”.

“Това е голяма природна
рента, т. е. допълнителни до-
ходи на страната от използ-
ването на природните изкопа-
еми - обясни специалистът. -
Размерите на природната
рента се променят в зависи-
мост от световните цени на
петрола, газа и металите. Аз
оценявах само нефтогазовата
рента. Може да се смята, че
средно тя е приблизително
25% от БВП”. Това е равно на
приблизително 500 млрд. до-
лара - ако заедно с МВФ смя-
таме годишния БВП на Русия
равен на 2 трилиона долара.

Гурвич припомни, че част
от природния ресурс в Русия
използва държавата, част -

добиващите компании. “След
това тези допълнителни дохо-
ди се разпределят за увели-
чаване на заплатите (и в ча-
стния, и в бюджетния сектор),
за ръст на инвестициите, суб-
сидиране на горивно-енер-
гийните ресурси за вътрешни-
те потребители и др.”, подчер-
та Гурвич. “Такива субсидии
отчасти компенсират висока-
та енергоемкост на руската
продукция”, уточни той.

Как бедните
субсидират
богатите

От тези обяснения като
цяло става ясно какво озна-
чава “петролното предимст-
во” за Русия. А какво на прак-
тика дава “баснословната
привилегия” на САЩ Айхенг-
рийн разказва в новата си
книга.

Преди всичко е очевидно,
че международният статут на
“гущерите” е просто удобен
за американците - от туристи-
те до промишлените и финан-
совите компании, разплаща-
щи се с партньорите си по
целия свят със собствена ва-
лута.

Освен това съществува
т.нар. “сеньораж” - разлика
между себестойността на из-
работването на банкнотите и
тяхната номинална стойност.
“Извън границите на САЩ в
обръщение има американска

валута на стойност над 500
млрд. долара, срещу която
чужденците е трябвало да
предоставят на САЩ реални
стоки и услуги” на същата
стойност, пише специалистът.
Между другото, по думите му
извън САЩ се намират “почти
три четвърти от всички 100-
доларови банкноти”. Това го-
вори и за продължаващото
доминиране на това платеж-
но средство и на световните
“черни пазари”.

“Още по-важен” според ав-
тора е фактът, че чужденците
се запасяват не само с пари,
но също така и с американ-
ски ценни книжа. Само в цен-
тралните банки съответните
активи се оценяват на ”почти
пет трилиона долара” и “рас-
тат от година на година”, под-
чертава Айхенгрийн.

Той добавя, че заради ус-
тойчивото търсене на такива
книжа доходността от тях е
значително по-ниска, откол-
кото на американските инве-
стиции в чужбина. Съответно
САЩ могат години наред “да
внасят повече, отколкото из-
насят, и потреблението да е
по-голямо от производството,
без да си увеличават
задълженията към останалия
свят”, обяснява икономистът.
Айхенгрийн признава, че ста-
ва въпрос “за евтино финан-
сиране на американския
външен дефицит” и по съще-
ство за “субсидиране от бед-
няците в развиващия се свят
на богаташите в Съединени-
те щати”.

Накрая в книгата се обяс-
нява и външно парадоксално-
то засилване на международ-
ните финансови позиции на
САЩ в условията на сегашна-
та криза, зародила се, както е
известно, на Уолстрийт. “През
2007-а доларът поевтиня на
чуждите валутни пазари при-
близително с 8% - пише Ай-
хенгрийн. - Тъй като дългове-
те ни обаче са деноминирани
в наша собствена валута, това
не се отрази на тяхната дола-
рова стойност. Обратното, на-
шите чужди инвестиции - било
то в облигации или фабрики -
станаха с падането на долара
по-ценни”.

САЩ са спечелили от това,
по думите на специалиста,
“почти 450 млрд. долара”. А
след това, през 2008 и 2010
г., в условията на икономиче-
ски сътресения, инвеститори-
те започнаха да се крият в
американското “безопасно
пристанище”, тласкайки кур-
са на долара нагоре, но за-
едно с това намалявайки
стойността на заеманията и за
властите, и за потребителите
в САЩ. “Ето това е баснослов-
ната привилегия”, констатира
Айхенгрийн.

Кой има
последната дума

Той признава, че като цяло
тази ситуация не отговаря на
днешните икономически ре-
алности в променящия се свят
и че “уникалният статут на до-
лара е поставен под съмне-
ние”. Но все пак да загубят
този статут според него САЩ
могат само ако не извлекат
правилните уроци от кризата.
С други думи, бъдещето на
долара, както и преди, зави-
си не от външните фактори и
конкурентите, в т.ч. Китай, а
от решенията и политиката на
самите САЩ.
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Глобус

иналата седмица
сръбският президент Бо-
рис Тадич съобщи ре-
шението си да прекрати

Изборите
в Сърбия -
3 в 1
Пътят, който предстои пред
западната ни съседка, ще е много
труден и изпълнен с болезнени
реформи

Снимки БГНЕС

Методи МЕТОДИЕВ, кор.
на ДУМА в Белград Борис Тадич ще се опита да помогне на Демократическата

партия да привлече допълнителен електорат

борбата се водеше за надмощие
между двете основни политичес-
ки сили в Сърбия - управляваща-
та Демократическа партия, чий-
то лидер е Тадич, и опозицион-
ната Сръбска прогресивна пар-
тия начело с Томислав Николич,
то след решението на сръбския
президент борбата ще се
превърне и в личностна и ще се
разгори още повече на всички
нива. Тук вече не става въпрос
само за борба на политически
идеологии, а и за дълбоки меж-
дуличностни амбиции. Тадич
един път вече е побеждавал
Николич в надпреварата за пре-
зидентския пост на предишните
избори през 2008 година. Ще
успее ли да го направи отново?

Пред сръбската държавна
агенция ТАНЮГ Борис Тадич за-
яви категорично: “Ще се канди-
датирам на тези избори с много

оптимизъм заради положителни-
те тенденции в нашата страна”.
Той оцени, че изборите ще бъдат
трудни, но също така, че те са и
възможност за гражданите да
определят по кой път искат да
върви Сърбия. Ако се гледа ре-
ално, тенденциите в западната
ни съседка въобще не са поло-
жителни, дори напротив, с пове-
че от 30% безработица, обезце-
няване на местната валута с 11%
от началото на годината спрямо
еврото и почти символични чуж-
дестранни инвестиции. Единстве-
ният светъл лъч в кампанията на
Тадич може да бъде получава-
нето на статут на Сърбия за кан-
дидат-член на Европейския съюз.

Пътят, който предстои пред

Сърбия, ще е много труден и
изпълнен с болезнени реформи,
така че който и да седне в двете
кресла - на премиера и на пре-
зидента, може да очаква единст-
вено обидни скандирания под
прозорците на кабинета си.

От друга страна, в действител-
ност Борис Тадич ще се опита да
помогне на Демократическата
партия да привлече допълните-
лен електорат, след като изоста-
ва от опозиционната Сръбска
прогресивна партия с повече от
10 пункта (според последните
проучвания демократите имат
около 27% подкрепа, докато
съперниците им приближават 38
процента). В Сърбия президентът
се избира за период от пет годи-

ни. Това ще бъдат десетите по
ред президентски избори в стра-
ната. Съгласно сръбското зако-
нодателство един човек не може
да заема поста президент пове-
че от два петгодишни мандата.

За кандидати за поста също
така се обявиха лидерът на
сръбските социалисти и сегашен
вицепремиер и вътрешен ми-
нистър Ивица Дачич, председа-
телят на Либералнодемократиче-
ската партия Чедомир Йовано-
вич, радикалът Александър Мар-
тинович и председателят на Съю-
за на унгарците във Войводина
Ищван Пастор. Техните шансове
обаче са незначителни и борба-
та ще бъде сведена основно меж-
ду Тадич и Николич.

М
мандата си десет месеца по-
рано, за да се проведат прези-
дентски избори заедно с парла-
ментарния и местния вот, плани-
рани за 6 май, на които Тадич
ще се кандидатира отново. Дото-
гава, в съответствие с разпоред-
бите на сръбската конституция,
държавен глава на Сърбия ще
бъде председателката на парла-
мента на страната Славица Джу-
кич-Деянович.

Решението за оставката на
Тадич е колкото очаквано, тол-
кова и стресиращо за силно пре-
дизборно политизираното сръб-
ско общество. Ако до този момент

Най-вероятният съперник на Барак Обама на
президентските избори на 6 ноември, републиканецът
Мит Ромни заяви, че Русия е главният враг на САЩ

Преди още да е връчил
акредитивните си писма,
той се срещна с някои от
лидерите й. А миналата
седмица обяви, че Вашинг-
тон ще продължи да из-
гражда такава система за
противоракетна отбрана,
каквато е необходима на
Съединените щати, без да
се отчитат мненията на дру-
гите страни и без каквито и
да било ограничения. Само
няколко дни преди това
Барак Обама в Сеул каза,
че е по този въпрос е
възможен компромис с Ру-
сия. Макфол постави своя
началник в неудобно поло-
жение и принуди руския
външен министър Сергей
Лавров да каже, че пове-
дението му е “арогантно”.
Този “дребен” дипломати-
чески инцидент бе предше-
стван от друг - Макфол каза,
че Русия е “дива страна”,
след като беше заговорен
на улицата от журналисти
на излизане от среща с
един от противниците на
Путин - Лев Пономарев. По-
късно се извини, оправда-
вайки се със “слабия” си
руски. С това той напомни
за казаното от старшия из-
следовател във фондация
“Ню Америка” Анатол
Ливън, че опасната русо-
фобия се корени не в иде-
ологически различия меж-
ду Москва и САЩ, а в на-
саждания изкривен стерео-
тип за “агресивната и враж-
дебна” руска нация. А как-
то всяка друга наследена
неприязън, сляпата и дог-
матична враждебност
спрямо Москва може да
генерира единствено по-
грешна политика.

Далеч не случайно
днес са напълно блокира-
ни преговорите по най-
трудния проблем на двуст-
ранните отношения - база-
та на противоракетната
сигурност в Европа. През
последните години САЩ
изграждат в непосредстве-
на близост до руските гра-
ници система за противо-

Американският посланик в Москва Майкъл
Макфол нарече Русия “дива страна”

ракетна отбрана (ПРО), с
което се нарушава ба-
лансът на силите и пари-
тетът на ядрените арсена-
ли, върху който се крепи
световният мир от няколко
десетилетия насам. Москва
иска да участва в изграж-
дането на съвместна ПРО,
която е предназначена да
защитава Европа, САЩ и
Русия от домогващите се
до ядрено оръжие Иран,
Северна Корея и други
държави. В това отношение
тя има подкрепата на дру-
гата европейска ядрена
сила - Франция. Нейните
лидери смятат, че по про-
блемите, свързани с Евро-
ПРО, позициите на страна-
та им съпадат с руските.
Френските законодатели
са единодушни в отхвърля-
нето на американската по-
литика за военно-техноло-
гична доминация на конти-
нента чрез създаването на
ЕвроПРО. По този повод
“Фигаро” писа: “С тези свои
бази САЩ получават
възможността първи да
нанесат “противоудар”. Ос-
вен това съоръженията и
прехващачите ще бъдат
част от стратегическите
сили на САЩ, а не на

НАТО, което лишава от
правото на контрол или
правото на глас европей-
ските съюзници, а така
също и Русия, която има в
Брюксел своя военна ми-
сия за връзка”. Не случай-
но Франция и Германия от-
рекоха овехтелия стерео-
тип НАТО да носи названи-
ето Отбранителен съюз
срещу Русия.

Основателно Москва е
загрижена и поради пла-
новете на САЩ да разпо-
ложат елементи на проти-
воракетната отбрана също
в Тихоокеанския регион,
Персийския залив и в Близ-
кия изток. Руският замест-
ник-министър на външните
работи Сергей Рябков из-
рази безпокойството на
страната си след изказва-
не на държавния секретар
Хилъри Клинтън, която за-
яви, че американските вла-
сти ще окажат помощ на
страните в Персийския за-
лив да създадат регионал-
на противоракетна отбра-
на, която има за цел да
противодейства на запла-
хите, идващи от Иран. Пре-
ди няколко дни Пентагонът
официално обяви, че САЩ
планират разгръщането на

елементи на ПРО не само
в Европа, но и в Азия, а
също и в Близкия изток.
Това също е една от мно-
гото основателни причини
за руското недоволство на-
ред с противоречивите сиг-
нали, които идват от Ва-
шингтон.

И от редиците на демо-
кратите се чуват гласове
срещу каквито и да било
отстъпки на Русия. В интер-
вю за Си Ен Ен бившият
кандидат за президент на
САЩ от Демократическата
партия, а сега председател
на сенатската комисия по
външна политика - Джон
Кери, заяви тези дни, че
Обама няма да направи
никакви отстъпки или ком-
промис по въпроса за раз-
полагане в Европа на еле-
менти от американската
ПРО. Думите му бяха свое-
образен отговор на изказ-
ването по адрес на Русия
от вероятния съперник на
Обама на президентските
избори през ноември -  ре-
публиканеца Мит Ромни.
Миналия понеделник в
ефира на Си Ен Ен Ромни
нарече Русия “главният ге-
ополитически враг” на
САЩ и остро разкритикува
Обама. Повод за това него-
во изказване бе “случайно”
записаният от телевизиони-
те камери обмен на репли-
ки по проблемите, свърза-
ни с ПРО, между Обама и
руския президент Медве-
дев по време на световна-
та среща по ядрената си-
гурност. В Сеул Обама по-
иска тайм-аут заради пре-
зидентската предизборна
кампания в САЩ. Двамата
с Медведев се договориха
експертите на двете стра-
ни да продължат прегово-
рите. Остава неясно обаче
доколко във Вашингтон са
готови да се съобразяват с
претенциите на Русия за
параметрите на системата
ЕвроПРО. Освен това няма
никакви гаранции, че Оба-
ма ще бъде преизбран. Ако
републиканец влезе в Бе-
лия дом през януари идна-

та година, това означава
една коренно различна си-
туация. Тези дни републи-
канците показаха недву-
смислено каква ще е поли-
тика им - 43-ма от общо 47
сенатори от Републикан-
ската партия се обърнаха с
писмо-предупреждение
към Обама, в което се каз-
ва, че те няма да подкре-
пят никакви ограничения
при разгполагането на Ев-
роПРО.

Лидерът на Камарата
на представителите в аме-
риканския Конгрес Джон
Бонър поиска по този по-
вод от Обама да потвърди
неизменността на позици-
ята на САЩ и да бъде по-
внимателен в обещанията
си относно сътрудничество
с Русия в сферата на про-
тиворакетната отбрана.
Защото по този начин той
поощрявал “безразсъдните
им амбиции за по-голяма
гъвкавост по нашата про-
грама за ПРО след пред-
стоящите избори”. Това вли-
яе негативно на нашата
национална сигурост и по-
ставя под въпрос ефектив-
ността на политиката на
рестартиране на отноше-
нията с Москва, се казва в
писмото, изпратено от
Бонър до Белия дом.

От Вашингтон се чуват
и сговорчиви гласове. Но те
са заглушавани от силния
и нестроен хор на аполо-
гетите за световна хегемо-
ния. Според Ендрю Розен-
тал от “Ню Йорк таймс” е
разумно да бъде постигнат

компромис за ПРО. Но как-
вото и да било действие в
това направление от стра-
на на Обама би било раз-
нозначно на авантюра. В
Сеул той не е обещал про-
мяна в позицията на САЩ,
а само повече гъвкавост.
Тук обаче има една голяма
въпросителна. След края
на студената война главна-
та заплаха за САЩ не е
руското ядрено оръжие. Но
САЩ от икономически съо-
бражения би трябвало да
съкратят своите арсенали.
Тъй като поддържането им
на сегашното равнище оз-
начава изтощаване на фи-
нансовите ресурси на стра-
ната. А Русия е единстве-
ната страна, с която има
смисъл да се говори за
съкращаване на ядрените
оръжия, което отговаря на
нейните интереси и в
същото време на интере-
сите на САЩ, смята Розен-
тал.

В крайна сметка река-
питулацията преди новия
мандат на Путин показва,
че “рестартът”, дума, която,
според американски на-
блюдатели той никога не е
употребявал, не оправда
очакванията. Главната при-
чина за това не е твърдата
неотстъпчивост на Москва,
а силовата традиция, на
която залагат в САЩ. Не
случайно по инициатива на
републиканците във Ва-
шинтон бе организиран фо-
рум на тема: “Как да се
възстанови лидерството на
Америка”.

От стр. 9

„Рестартът” не оправда очакванията„Рестартът” не оправда очакванията„Рестартът” не оправда очакванията„Рестартът” не оправда очакванията„Рестартът” не оправда очакванията
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Т
ия деня в града-ге-
рой Кърджали ня-
каква тамошна пат-
риотарска организа-
ция измислила нещо

величаво. Ма много величаво.
Чак македонско по образ и по-
добие. Мислили, мислили та-
мошните нашенци, па ето как-
во измислили. Ще вдигнат па-
метник на Апостола на свобо-
дата Васил Левски. И тоя същи-
ят паметник ще бъде ни повече, ни по-малко от 100
линейни метра нагоре в сините простори. Дето се
вика - като един небостъргач ще бъде този паметник.
Да му мисли небето и мъгливите облаци да му мислят.
И за да не бъде оставена без покритие цялата тази
полезна площ, вътре щяло да има музейна сбирка,
ресторант, шопове разни и други полезни неща. А,
щях да забравя - Апостолът, по-скоро неговият памет-
ник, щял да гледа към Босфора, където, както знаем,
шум се вдига и така нататък...

Дето се вика - всичката Мара втасала, че...
Абе, патриотари безподобни, що все за знамена

взимате най-скромните, най-тихите и най-упоритите
работници за народната воля? Абе, джанъм, вземете
прочетете писмата или тефтерчето на Апостола, бел-
ким ви светне, че най-малкото на него са нужни та-
кива мурафети. Защо ви е да окепазите най-скром-
ния, най-чистия, или вам не бива да има такива хора.
Остана ни едничко име да се кълнем и вие ще го
направите за смях и срам.

Мен, ако питате, ми се ще в конституцията да
впишем текст, с който да забраним на всякакви пат-
риотарски организации да приемат името, идеите и
правата над Апостола на българската свобода. Щото
тези хора вече нямат срам. Дали от наивност или от
добре пресметната хитрост, те пречат, мърсят собст-
вената си съвест.

А тя ще ни трябва.
Колко много ще ни трябва тази съвест, която загу-

бихме някъде по пътя, защото ще дойде време да
гледаме децата си в очите, и тогава?! Ще им сочим
100-метровия паметник от бетон и желязо или ще
ревем за разбитите си сърца, в които вече няма нищо.

Как успяваме да ги правим тия простотии, не спи-
рам да се чудя. И какъв е този мерак да обличаме
всичко в патриотически одежди. Открай време патри-
отическото у нас е като топъл хляб. Върви на всяка
манджа. Като се опъне някой депутат, министър или
обикновен селски кмет, и като ревне: “Отечеството е
в опасност!”, и на всички им потичат лигите. Само
дето безподобният Гео е допълнил: “Но що значи
Отечество?! И яростно лаят картечници...”

Да, картечниците на глупостта не само яростно
лаят, но и ръфат бедните меса на националната ни
гордост. Като уж! според тях я укрепвали.

Няма такова нещо, време е да спрем. Национал-
ната гордост е доволен, силен и уверен народ, а не
мършляци, насилвани от други, по-богати мършляци.
Погледнете се и вижте с какво се гордеете. Всеки
човек е голям, колкото са големи мечтите му. Същото
важи и за всеки един народ.

Излиза, че нашите мечти са големи колкото един
100-метров Васил Иванов Кунчев - Апостола. Най-
скромният патриот в мартиролога на българските
битки и победи. Не обиждайте човека, той не го за-
служава, пък и не ви го е искал, и не го е правил
заради това.

Въобще, когато става дума за Отечеството, бъдете
по-милозливи. Че то, милото, няма много шансове да
оцелее, ако и ние почнем да го подгавряме. Стигат му
и враговете му.

Защото се сещам за Вазовия Македонски (един
събирателен образ на българския народ!), за когото
той въздъхна горчиво на финала на “Немили-недра-
ги”: “Бедни, бедни Македонски, защо не умря при
Гредетин?!”

Къде е Гредетин?
Защото Апостола ще го убият още веднъж. Край

Кърджали...

Бедни, бедни
Македонски...

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Николай Петев е новият стар председател на СБП

Николай Петев е
новият шеф на СБП
Общото събрание не успя да избере управа на писателския съюз

Борис
ДАНКОВ

П
родължилото в кино “Лю-
миер” близо девет часа
без прекъсване общо
събрание на Съюза на
българските писатели из-

бра досегашния председател на
сдружението Николай Петев за
негов нов шеф. Дискусията отнача-
ло започна спокойно, без да пред-
вещава някаква драматична
развръзка. След кратка процедура
за председател на събранието бе
избран Александър Ангелов, а за
секретар Николай Шопов.

Отчет за дейността на Управи-
телния съвет на СБП за периода
2008-2011 г. изнесе председателят
Николай Петев, който определи
Съюза като “стожер на национал-
ната мисъл, идея и памет, без иде-
ологически късогледства”. Той отче-
те основните насоки в дейността на
писателската гилдия през измина-
лия период, като изтъкна стремежа
“да се съхрани демократичната ли-
ния на толерантност и политическа
търпимост”. За второ постижение на
ръководството Н. Петев посочи раз-
витието на идеята за българската
литература като част от балканска-
та литература, в тясно сътрудниче-
ство с руската писателска общност
и творците на останалите страни.
Заедно с това председателят на
Вазовия съюз отчете и допуснатите
слабости през изминалия период.
“Не успяхме да раздвижим вътреш-
ния живот на творческите секции.
Слаба беше нашата работа с мла-
дите писатели. Моите контакти в
СБП се ограничаваха само до ко-
легите, които са на щат в съюза” -
призна Петев. Той потвърди, че пи-
сателският съюз е натрупал дълг
от 152 000 лева, като известна част
от него е успял да погаси за изтек-
лите няколко дни. “Необходима е
още решителна реформа в дейност-
та на издателство “Български пи-
сател”, в списването на в. “Словото
днес” и намаляване броя на щат-
ните служители в СБП” - отбеляза
Н. Петев, като сподели, че срещу
него се води кампания от някои
членове на Съюза.

Председателката на Контролна-
та комисия на СБП Благовеста Ка-
сабова прочете доклад за дейност-
та на комисията за изминалия пе-
риод, след което започнаха рази-
сквания по двата отчета.

Владо Любенов определи пред-
ставения доклад на УС като “общи
приказки”. Според него задълже-
нията на съюза надхвърлят 212 000
лева. Остро бе изказването на Еле-
на Алекова, според която зад Н.
Петев стоят хора, “които му дърпат
конците”. Писателят Николай Стоя-
нов предупреди, че членовете на
УС и досегашният председател
нямат право на трети мандат. Про-
чее около този “казус”  бяха почти
всички изказания на “опонентите
на Петев”, сред които Павлина
Павлова, Петко Шаламанов, Гали-
на Златарева и др. Иван Станев,
след като се позова на Шекспир и
Фортинбрас, предложи “труповете
да бъдат изнесени веднага”, като
обяви, че не може да има “нов
спектакъл със стари артисти”. Под-
чертано лично бе изказването на
Романьола Мирославова, която
сподели желанието си да се раз-
граничи от “робовладелската тра-
диция на председателя”.

В подкрепа на досегашното
ръководство на СБП се изказаха

Елка Няголова, Лиляна Стефано-
ва, Лъчезар Еленков, Константин
Денчев и др.

След приключването на изказ-
ванията отчетът на УС на СБП бе
приет от събранието със 186 гласа
“за”, 47 “против” и 3-ма “въздържа-
ли се”. Приет бе и отчетът на Кон-
тролната комисия. Със 176 гласа
“за”, 40 “против” и 6 “въздържали
се” бе гласувана избирателна ко-
мисия с председател Елка Няголо-
ва. Събранието избра и членове на
избирателни бюра и застъпници
към тях, след което започна проце-
дурата по избора на нов председа-
тел на СБП, УС и Контролна коми-
сия.

За нов председател на СБП
бяха предложени Николай Петев,
Петко Братинов, Никола Инджов и
Атанас Капралов, като Никола
Инджов си направи отвод. Над 90
бяха предложенията за нови чле-

нове на УС на СБП, 7-8 за членове
на Контролна комисия.

В определен момент от трибу-
ната, без да се представи, съюзен
член предложи преди обсъждане-
то на кандидатурите за председа-
тел на СБП всички от кандидатите
да декларират, че “нямат връзки с
ДС”. В петминутни експозета Нико-
лай Петев, Петко Братинов и Ата-
нас Капралов представиха своите

платформи като евентуални пред-
седатели на СБП. В отговор на
последвалите изказвания на Вла-
до Любенов, Николай Стоянов и
Елена Алекова, че изборът на нов
председател и членове на УС ще
бъде нелегитимен, ако са “консу-
мирали” досега 2 мандата. Елка
Няголова прочете експертна
оценка на експредседателя на На-
родното събрание Огнян Герджи-
ков, според която принципът на
мандатността важи само по отно-
шение на институции на публич-
ното право - президент, омбуд-
сман и председател на Сметната
палата.

След проведения избор за нов
председател на СБП бе избран
Николай Петев със 183 гласа “за”
от 310 гласували. За Атанас Кап-
ралов бяха подадени 75 гласа, а
за Петко Братинов - 46.

Като нови членове на Контрол-

ната комисия на СБП бяха избрани
Атанас Звездинов, Воймир Асенов
и Дулинко Дулев. От 70-те канди-
дати за нов УС на СБП единствено
Георги Константинов и Андрей
Андреев успяха да съберат над 50
на сто от подадените гласове и да
бъдат избрани, което означава, че
за избора на останалите 17 члена
на писателската управа ще трябва
да бъде свикано ново събрание.

Бедни, бедни
Македонски...
Бедни, бедни
Македонски...
Бедни, бедни
Македонски...
Бедни, бедни
Македонски...
Бедни, бедни
Македонски...

От стр. 8

Този път ще бъдем по-категорични и крайни. Основното ни
искане е незабавно децентрализиране на дейността таксимет-
ров превоз на пътници с леки автомобили. Това означава, че
пряката намеса на държавата в нашата дейност, която опреде-
ля изискванията към автомобилите, изискванията към водачите
и т.н., трябва да приключи.

Децентрализацията означава, че всяка община ще опреде-
ля със своя наредба и със свой правилник изискванията към
автомобилите и към водачите. Ще искаме да отпадне контролът
на “Автомобилна администрация” при таксиметровите автомоби-
ли и тя да се извършва само от служители на КАТ “Пътна поли-
ция”. Незабавно трябва да се даде възможност на бранша да
участва в разпределението на квотите. В Закона за автомобил-
ните превози има изискване за експлоатация на автомобила до
10 години. Ще настояваме това да се премахне.

20 хиляди таксиджии
на протест от 2 май

 Ако не стане?
- Ако не, сградите са с високи етажи, може пък да започнат

да скачат от тях без парашути. Това е протест, който ще започне
на 2 май, но може да премине в гражданско неподчинение. Ще
се съберем пред парламента и няма да пуснем депутатите да си
ходят, докато не приемат промените, които искаме. Няма да
позволим 240 депутати от вторник до петък да мръднат от пар-
ламента. Очакваме над 20 хил. водачи с над 20 хил. таксита в
цялата страна да спрат работа и да подкрепят протеста. За
начало на 2 май всеки ще протестира в населеното място, в
което работи, а в София протестите на жълтите коли ще бъдат
на няколко места, не само пред Народното събрание. Поне 4-5
хиляди ще бъдат протестиращите в София. Ако все пак парла-
ментът не желае да си свърши работата, ще обявим гражданско
неподчинение и такситата от страната ще тръгнат към София.
Шофьорите повече не могат да търпят.
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На фокус

ÁÎÉÊÎëîíèçàöèÿ
САЩ заставиха България да се откаже от АЕЦ „Белене”,
послушанието ще ни струва 1 млрд. евро

есетилетия след края
на колониалната сис-
тема в света България
бе превърната в коло-
ния на САЩ. Амери-

централи, за да компенсират не-
достига на електричество и да
смъкнат неговата цена. Борисов
използва случая да се похвали,
че френската компанията “Аре-
ве” вече води преговори с МИЕТ
за изграждане на нов, 7-и енер-
гоблок в Козлодуй. От тях не из-
лиза нищо.

Само година по-късно същи-
ят Борисов разпалено говори за
“опасностите, които ни грозят с
изграждането на АЕЦ “Белене”,
сравнявайки я кой знае защо с
централата във Фокушима, макар
България да не е заобиколена от
океан и да

не ни връхлитат
вълни цунами

Същият Борисов сега нагло

ито ще трябва да плати България
за проваления проект. А според
експерти на “Росатом” разходите
на корпорацията са около 1 млрд.
евро. Но дори Русия да махне с
ръка и да ни опрости този гигант-
ски дълг, България пак ще поне-
се огромни загуби.

“Нова атомна централа не ни
е необходима, тъй като ние и сега
произвеждаме повече ток, откол-
кото потребяваме”, заяви новият
енергиен министър Делян Доб-
рев. За него е ясно. Парадоксал-
ното е, че същото твърдят Иван
Костов и Мартин Димитров, кои-
то не са с жълто около ус-
тата, а се имат
за ста-
бил-

сандър Николов ще трябва да ми-
нат поне 5-7 години, докато но-
вият реактор заработи, тъй като
процедурата е изключително
сложна. В тази сметка обаче не
влизат намеренията на САЩ
трайно да настанят

„Уестингхаус”
в козлодуйската

централа

и да изместят напълно руснаците
от там. Това, че американската
фирма няма да работи с руски
реактор, е повече от сигурно. А

най-вероятно той ще бъде
продаден на безценица на

някоя държава, която не
страда от идеологичес-
ки комплекси. Каквато
е например Турция. И
няма да е чудно, ако
след време съседка-
та започне да ни
продава не само
газ, а и ток. Но пък
ще ни обичат
американците!

Няма съмне-
ние, че съд-

бата на
проекта
“Белене”
е реше-

на във Ва-
шингтон. А

на премие-
ра Бойко

Борисов
п р о с т о

преди това са се оттеглили.
Атинската конференция се от-

личава с още една интересна
подробност. Там Морнингстар
посочва и условията, при които
САЩ ще подкрепят инвестицион-
ните програми за експоатация на
новооткритите залежи на приро-
ден газ в югоизточната част на
Средиземно море и тръбопрово-
дите в южния коридор. От което
става пределно ясно откъде ни
дойде

меракът да съсипем
житницата Добруджа

за да търсим шистов газ.
Да, това е същият г-н Мор-

нингстар, когото, след необичай-
но краткото си посещение у нас,
Хилари Клинтън изпрати тук да
“набива обръчите” на българско-
то правителство относно проекта
“Белене” и в полза на “Шеврон”.
Но трябва да признаем, че и ка-
бинетът, без кой знае колко мно-
го обработка, “вдигна бялото зна-
ме” и предаде националните ин-
тереси. А мораториумът върху
проучването на находища от ши-
стов газ най-вероятно ще остане
от ден до пладне.

Идеята на мястото на АЕЦ
“Белене” да се строи  паро-газо-
ва централа не е дошла от нищо-
то, тя сигурно също е била под-
сказана. Бойко Борисов веднага
запраши за Тбилиси и от там
обеща да получаваме втечнен
газ от Азербайджан през Грузия
с такава лекота, сякаш ще го
донесе в джобовете си.

“Втечненият газ през Грузия
ще ни струва милиарди, тъй като
станциите за втечняване и рега-
зификация са изключително
скъпи”, отсече Трайчо Трайков.
Според него премиерът нещо се
е объркал, ставало дума за ком-
пресиран газ, който да се прена-
ся с танкери. Но и при компреси-
рането, и при втечняването це-
ната била по-висока от използ-
ването на газопроводи. “Нито Гру-
зия, нито България имат техниче-
ска готовност за доставка на втеч-
нен газ”, категоричен бе бивши-
ят енергиен министър Петър Ди-
митров, сега депутат от БСП. Си-
реч и тази правителствена идея
се оказа сапунен мехур. Димит-
ров обаче разкри, че САЩ оказ-
ват огромен натиск върху Бълга-
рия за добив на шистов газ и
скоро “Шеврон”, която временно
прескочи в Румъния, пак ще се
върне с претенциите си у нас.

България се отказа от изграж-
дането на Втора атомна и от
възможността наистина да стане
енергиен център на Балканите,
защото това не съвпада с плано-
вете на САЩ. България е готова
да превърне в пустиня и най-пло-
дородните си земи заради инте-
ресите на US-компании. Но

не е луд,
който яде зелника

а който му го дава. И понеже
правителството на Борисов е го-
тово да даде мило и драго, за да
остане колкото може по-дълго на
власт, американците ще се раз-
пореждат тук като в колониална
държава. Защото на САЩ не им
пука за българите, те дори са им
в тежест. На САЩ им трябва
българската територия. За да си
разположат по-нашироко базите,
след като в близко време воен-
ните им подразделения бяха лю-
безно помолени да напуснат и
Германия.

А за какво си мислите, че Бой-
ко Борисов хвърля луди пари да
строи магистрали? Въпреки че
като държава едва дишаме.
Българите мизерстват, но асфалт
не ядат и все по-рядко пътуват.
Дали пък премиерът не си прави
друга сметка и не осигурява логи-
стика за настаняването на части
от американската армия? Нали и
Хилари не дойде тук заради “чер-
ните ни очи”, а най-безпардонно
каза - заради US-базите.

лъже, че електроенергията от
“Белене” ще ни излезе безумно
скъпо, нищо че само преди годи-
на публично обяви, че без Втора
атомна централа токът у нас ще
поскъпне 18 пъти! Тогава ми-
нистър Трайков деликатно го
поправи, че става дума за 18%.
Най-вероятно обаче и Трайчо да
е сбъркал, понеже новият зам.-
министър на икономиката и енер-
гетиката Валентин Николов бе
категоричен: цената на тока у нас
ще расте до 2020 г. А като имаме
предвид “широките пръсти” на
ДКЕВР, може би Борисов е бил
по-близо до истината.

Отгоре на всичко, услугата,
която правителството направи на
американците с отказа от АЕЦ
“Белене”, ще ни излезе скъпо и
прескъпо. Защото по всичко
личи, че “приятелското” споразу-
мение между България и Русия
да не търсят една от друга обе-
щетения, каквото отиде да угова-
ря Делян Добрев в Москва, няма
да се състои. И

ще си платим
за гяволъка с лихвите

До края на април работни
групи на НЕК и “Атомстройекс-
порт” трябва да направят пълна
инвентаризация за извършеното
досега на площадката на “Беле-
не”, да изчислят разходите за до-
ставеното, изработеното или
поръчано оборудване и всичко да
бъде “пито-платено”. Руският
енергиен министър Сергей Шмат-
ко недвусмислено даде да се раз-
бере, че Русия няма намерение
да се откаже от неустойките, ко-

ни икономисти. За експерт от ви-
сока класа се смята и Доган. Ако
те оставят настрана идеологиче-
ските си пристрастия и

се отърсят
от васалните

инстинкти

към САЩ, би трябвало да призна-
ят, че енергийното състояние на
България може за момента да е
удовлетворително, но не носи
светла перспектива. Защото стра-
ни, които искат да имат силна ико-
номика, развиват силно и ядрена-
та си енергетика. Казват го запад-
ни специалисти с международен
авторитет! А ние, надяваме се,
няма да тъпчем все на едно мяс-
то. Или има сценарий да бъдем
икономически аутсайдери?...

Уверенията на премиера Бо-
рисов и на министър Делян Доб-
рев, че ще си решим енергийни-
те проблеми, като използваме
поръчания реактор за “Белене” в
АЕЦ “Козлодуй”, са само заблуда
за населението. Тъй като и те са-
мите не вярват, че това е възмож-
но да стане.

Шефът на “Росатом” Сергей
Кириенко се усъмни в ефектив-
ността на идеята реакторът от
“Белене” да стане 7-и в “Козло-
дуй”. От корпорацията обявиха, че
изграждането на нов блок в АЕЦ
“Козлодуй” ще отнеме между 7 и
12 години. А дори това да бъде
направено, то ще е икономичес-
ки неизгодно, тъй като единичен
блок струвал доста по-скъпо, от-
колкото ако е в състава на АЕЦ
от два блока. Според изп. дирек-
тор на АЕЦ “Козлодуй” Алек-

е била отредена ролята на ма-
шата, с която е трябвало да се
разбутат българо-руските отно-
шения. Вестник “Комерсант” по-
сочва, че сайтът “Уикилийкс” е
публикувал документи, които не-
двусмислено потвърждават, че е
имало натиск върху българското
правителство от посолството на
САЩ в София и от американска-
та компания “Уестингхаус” да
бъде спряно изграждането на
АЕЦ “Белене”. Впрочем, за бълга-
рите това не е новина. Натискът
го усещаме едва ли не всеки ден
по телевизиите, където “меруди-
ята на всяко гърне” Н.П. посланик
Джеймс Уорлик дава “безценни-
те” си съвети и коментира какво-
то му падне, подобно на Чудоми-
ровата Как’Сийка.

„Добри са
газопроводите,

които не пренасят
руски газ”

Това заяви по-миналата сед-
мица в Атина Ричард Морнинг-
стар, специален пратеник на
държавния секретар на САЩ по
енергийните въпроси за Евра-
зия. Посланието беше направе-
но на международната енергий-
на конференция в Гърция, състо-
яла се под егидата на британ-
ското списание “Икономист”. Но,
оказва се, то не се отнася за
всички. Великобритания, която
би трябвало да бъде най-верни-
ят партньор на САЩ, си гледа
интереса и активно преговаря с
Русия за строеж на атомни цен-
трали на острова, след като гер-
манските фирми RWE и E.ON

Д
канците обаче не ни завладяха
чрез кървав преврат или военен
десант на наша територия. Обик-
новено така се е действало сре-
щу народи и правителства, които
оказват съпротива. В нашия слу-
чай те просто възложиха “насто-
ятелно” мръсната работа на
българския министър-председа-
тел и той, като верен васал, я
свърши перфектно, “без да пукне
и пушка”. Вярно, опозицията в
парламента се разшумя, ама кой
ти я слуша, пък и част от нея си
промени позицията само дни
след събитието.

Ако все още се чудите за как-
во точно става дума, веднага ще
кажа: за престъпното, антинаци-
онално, неперспективно и лише-
но от всякакъв разум решение на
правителството да не строи АЕЦ
“Белене”. По една-единствена
причина - че ще я изгражда Ру-
сия. А това, вече е ясно, “бърка в
здравето” на американската ад-
министрация. За която изглежда
времето на Студената война още
не е отминало или даже по-лошо!

Обясненията на Бойко Бори-
сов, че отказът от централата се
наложил, понеже тя щяла да ни
струва над 20 млрд. лева, и то,
както се изрази, “по трънския
курс”, са негова

измислица
„по трънския курс”

Премиерът замеря общест-
вото със страховити цифри с
една-единствена цел - да стрес-
не населението и то да си кро-
тува, да не надига глава срещу
неговите своеволия. Както горе-
долу и стана, с изключение на
протестите на жителите на Беле-
не, отразени съвсем рахитично
от повечето медии. Както е доб-
ре известно, включително и на
Борисов, в подписания първона-
чално договор общата цена на
проекта е 4 млрд. евро. И само
шикалкавенето на премиера, за
когото АЕЦ “Белене” бе ту “гьол
за шарани”, ту “проектът, който
ми лежи на сърцето”, стана при-
чина цената да скочи до 6,3
млрд. Но да се говори за 20 млрд.
лв. е, меко казано, хипербола.

А безбройните увъртания, с
които 99 пъти се отлагаше под-
писването на окончателния до-
говор с “Атомстройекспорт” за
атомната централа, имат съвсем
конкретна задокеанска причина.
Още през 2008 г. американската
компания “Уестингхаус” проявява
настоятелен интерес към изграж-
дането на заместващи мощности
в АЕЦ “Козлодуй”. От това не
излиза нищо. Три години по-
късно същата фирма подписва в
Министерския съвет меморандум
за сътрудничество с Българския
енергиен холдинг. Споразумени-
ето е за мероприятия по удължа-
ване живота на действащите бло-
кове на АЕЦ-а и за демонтиране
на четирите изключени. Но от ду-
мите на президента на компани-
ята за Европа, Близкия изток и
Африка Андерс Джаксън се
разбира, че “Уестингхаус” има ин-
терес и към снабдяването и пре-
работването на ядреното гориво.
Любопитното е, че Джаксън оп-
ределя като прибързано и необ-
мислено решението на Германия
да се откаже от ядрената енер-
гетика и смята, че това ще прину-
ди държавите около нея да мо-
дернизират и строят нови атомни

Карикатура
Анатолий
СТАНКУЛОВ

Боряна
КОСТОВА
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- Сигурно е ужасно, когато
една певица разбере, че повече
не може да пее.

- Още по-ужасно е, когато не
го разбере...

ГЕНЧО ДЕНЧЕВ,
художник
О.з. ген. ВАСИЛ ВАСИЛЕВ,
футболен деятел
ЕМИЛ ДИМИТРОВ-син,
бизнесмен
КОСЬО КИТИПОВ,
посланик на България в Сеул, Корея
МАРИО ДИМИТРОВ,
съдия и политик
Проф. д-р МИХАИЛ БУКУРЕЩЛИЕВ,
фолклорист, композитор и диригент
Доц. НИКОЛАЙ АЛЕКСИЕВ,
художник и преподавател
Проф. ПЕТКО РАДЕВ,
музикант, кларнетист, педагог

9
Велики понеделник
Св. мъченик Евпсихий († 362)

Житие на свети мъченик Евпсихий

Свети мъченик Евпсихий се родил в
Кесария Кападокийска. Възпитан бил
още от детство в духа на християнската
вяра. Той бил човек богат, знатен и
почитан от всички. Когато достигнал
пълнолетие, се оженил. Денят на сватба-
та му съвпаднал с годишния празник в
чест на езическия идол Фортуна (щас-
тие). Тогава Евпсихий забелязал големи
тълпи от езичници, които отивали към
капището за жертвоприношение. В
сърцето му пламнала свещена ревност
по Бога. Той взел със себе си няколко
християни, отишъл и счупил идола и
разрушил капището. За тази му постъпка
веднага съобщили на императора. Евпси-
хий знаел какво го очаква. Затова раз-
дал имота си на бедните и чрез пост и
молитви започнал да се подготвя за
предстоящия му мъченически подвиг.
Императорът Юлиан бил обхванат от
голям гняв и решил да отмъсти не само
на Евпсихий, но и на християните в
целия град. Жителите на Кесария обло-
жил с високи данъци, лишил града от
привилегиите, които имал като главен
град на областта, и поискал незабавно
да бъде възобновено разрушеното капи-
ще. Евпсихий бил подложен на страшни
мъчения. Окован във вериги, бил
хвърлен в тъмница и жестоко мъчен. Той
обаче мъжествено понасял всички стра-
дания и твърдо изповядал вярата си в
Христа Иисуса. Дълго време продължи-
ли тези изтезания, но мъченикът оста-
нал непоколебим в своите християнски
убеждения и бил посечен с меч.
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Иван Христов ще комби-

нира четенето на стихове с

изпълнения на кавал тази ве-

чер, 9 април, от 22 ч. в ресто-

рант и бар “На седмото

неб(ц)е” в програмата “Нощ

на поетите”. Иван Христов

завършва Софийския универ-

ситет през 2002 г. Същата го-

дина неговата първа стихо-

сбирка “Сбогом, деветнайсти

век” получава наградата за

поетичен дебют в Национал-

ния конкурс “Южна пролет”.

През 2004 г. излиза втората

му стихосбирка “Бдин”, за ко-

ято през 2006-а получава На-

ционалната литературна на-

града “Светлоструй”, а през

2009 г. е удостоен с I награда

от поетичен маратон в рам-

ките на фестивала “Пролетта

на Горан”, Хърватия.

Общо 4 седмици продъл-
жиха в България снимките на
филма “Company of Heroes” по
сюжет на едноименната изве-
стна игра. В различни лока-
ции около София и страната
бяха пресъздадени автентич-
ни сцени от Втората световна
война. Вини Джоунс, Том
Сайзмор, а и всички чуждест-
ранни актьори останаха впе-
чатлени от българското госто-
приемство и от професиона-
лизма на снимачния екип и
съвсем явно показаха, че имат
ли възможност, ще се върнат
отново у нас. Може да се очак-
ва да бъде заснето и про-
дължение, ако филмът се рад-
ва на голям успех.

Продуцентите от Б.У.Ф.О.
изказват благодарност към
институции, които съдействаха
на продукцията, а именно: Сто-
лична община - район “Креми-

Университетският те-
атър на НБУ ще посрещ-
не днес, 9 април, от
18.30 ч. своите почита-
тели на втората премие-
ра на спектакъла “Кова-
чи” от Алек Попов. В по-
становката участват пре-
подаватели и студенти
от програма “Театър”
към университета. След
премиерата ще бъде
връчена стипендия в
размер на една семест-
риална такса на студент
в неравностойно поло-
жение, участващ в про-
екта, предоставена от
фонд “Социална закри-
ла” към Министерството
на труда и социалната
политика (МТСП). Спек-
такълът е осъществен с
подкрепата на Минис-
терството на културата,
МТСП и Българското на-
ционално радио - Радио-
театър. Текстът на Алек
Попов е номиниран за
“Аскеер 2012” за съвре-
менна българска драма-
тургия. Гост актьори са

В Националния литературен
салон “Старинният файтон”
днес, 9 април, от 18 ч. ще бъде
представена документалната
книга на Мария Радонова
“Неугаснали светилници”,
посветена на 250-годиш-
нината от написването на
“История славянобългарска”,
290-годишнината от рождението
на Паисий, а също и на 130
години от смъртта на Неофит
Рилски. Слово ще произнесе
Велин Георгиев. Авторката
ще запознае присъстващите
с основните моменти в своята
нова книга, посветена на
двамата велики банскалии.

Òîäîð Êîëåâ ïàê èçëèçà
íà ìóçèêàëíàòà ñöåíà
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В
торо издание на кон-
цертната вечер, посве-
тена на един от най-по-
пулярните български ак-
тьори - Тодор Колев, ще

Познатите песни на легендарния актьор ще бъдат интерпретирани
от популярни в настоящето изпълнители

ново вокалисти ще бъдат Ясен Зердев,
Рут, Миленита, Димо от ПИФ (който по-
ради болест не взе участие в ноемврий-
ската програма), Сърмата Хари от Шко-
да, Иван Гатев от Saltriver и Лок Маруху.

В състава от инструменталисти
влизат Веселин Веселинов-Еко
на бас, Ангел Дюлгеров - кита-
ра, Милен Кукошаров - клавиш-
ни, Росен Ватев - барабани, Ми-
хаил Йосифов - тромпет, и Вили
Стоянов - тромбон. Джанго Зе
ще предприемат специално
пътуване от Варна за собствен
сет. Коментират се възможнос-
ти за включване на още имена
от българската музика.

Самият Тодор Колев е приел
този път да остане на сцената за
по-дълго време, така че се очак-
ва от него да включи още някол-
ко песни в репертоара си.

Билетите за концерта, посве-
тен на легендарния актьор, с
неговото лично съгласие и уча-
стие, се разпространяват в мре-

жата на Ticketstream.bg. Цената им на
предварителна продажба е съвсем
достъпна - 15 лв., а на самата дата и на
място пропускът ще струва 20 лв., като
броят на местата е само 600.

се състои на 26 април, четвъртък.
Решението идва след огромния ин-
терес, който предизвика ексклузив-
ният подобен лайв през миналия
ноември. Тодор Колев, който изка-
за удовлетворението си от емоцио-
налната първа вечер, отново дава
официално разрешението си съби-
тието да се повтори.

“Как ще го стигнем?” II част от-
ново се организира от Строежа, но
този път ще се случи в столичния
клуб Mixtape 5 (в подлеза на НДК).
Опцията е избрана поради високия
интерес и с идеята да достигне до
по-голям брой зрители.

Сценарият на предстоящия лайв ще
бъде подобен на предишния път. Идея-
та е много от познатите песни на Тодор
Колев да бъдат интерпретирани от по-
пулярни в настоящето изпълнители. От-

ЗА 4 СЕДМИЦИ БЕ ЗАСНЕТ
У НАС „COMPANY OF HEROES”

МАРИЯ РАДОНОВА
ГОСТУВА ДНЕС
ВЪВ ФАЙТОНА

Нощ с поета
Иван Христов ковци”, ДГС - София, Мини

открит въгледобив - Пер-
ник, общината и театъра
в Плевен, НКЖПИ, упра-
вата на двореца и парка
“Врана” и всички други,
без които нямаше да бъде
възможно да се реализи-
ра този проект. По случай
края на снимките в столи-
чен клуб бе организира-
но парти, на което всич-
ки, ангажирани с продук-
цията, се отдадоха на за-
служена почивка.

Но, както е добре из-
вестно, киноиндустрията
върви на бързи обороти и
време за дълга пауза
няма. В Б.У.Ф.О. вече за-

провежда международен кас-
тинг, а самият хорър ще се
снима от средата на април,
като работата ще продължи
около 20 дни.

почна подготовката на следва-
щата холивудска продукция
“Wrong Turn 5” (“Погрешен за-
вой”) с режисьор и сценарист
Деклан О`Браян. В момента се

Вини Джоунс пристигна
в България специално

за снимките на филма

Театърът на НБУ
представя „Ковачи”
от Алек Попов

айстори на танца ще пренесат настроението, колорита и кра-
М

сотата на българските ритми в турския курорт Анталия. Организаторите на
събитието събират танцьори, певци и инструменталисти от цялата страна.
Те ще заминат за южната ни съседка на 22 април. В красивия курорт
Анталия ще се надиграват, ще покажат уменията си пред турска публика
и ще се наслаждават на красивата природа. Надпреварата ще тече в
няколко категории - български народни танци, мажоретни състави, певци
и инструменталисти. Очаква се в събитието да участват около 250 талант-
ливи българи на различна възраст и от различни краища на страната.
Организаторите от шоу агенция “Art Masters” обещават много награди за
всички участници и приятни емоции.

Росен Белов, Михаил
Милчев - изпълнение на
живо; Валентин Ганев -
глас на запис, артисти,
преподаватели в НБУ -
Възкресия Вихърова -
режисьорка, Елена Ива-
нова - сценографка, Ге-
орги Арнаудов - музика-
лен консултант, Анна
Пампулова, Таня Соко-
лова, Росен Михайлов -
хореографи, Ася Ивано-
ва, Антоанета Петрова,
Росица Панайотова,
Васил Димитров - ак-
тьори, студенти от про-
грама “Театър” - НБУ:
Андреа Атанасова, Зла-
тина Никифорова, Йо-
анна Тодорова, Катери-
на Златарова, Мартина
Апостолова, Петя Арна-
удова, Стефана Танева,
Георги Димитров, Димо
Иванов, Мариян Димит-
ров, Марян Петков, Мит-
ко Якимов, технически
екип - Стефан Кирилов,
Райна Гатева, Цветан
Игнатовски, Георги Ба-
тилов, Денис Шипочки.
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Памет

О Б Я В А

Община Белене обявява публичен търг с тайно надда-
ване за:

1. Отдаване под наем за срок от 5 (пет) стопански
години за периода 2012-2016 стопански години включи-
телно, на земеделски имоти - публична общинска собстве-
ност, в землището на гр. Белене, с начин на трайно полз-
ване (НТП) - нива - 12 имота с обща площ 27 дка, III-VI
категория и начална тръжна цена в размер на 35 лева/
дка/стопанска година.

2. Продажба на общински земеделски имоти в земли-
щето на община Белене, както следва:

2.1. Землище с. Деков - 22 имота с обща площ 140,397 дка.
2.2. Землище с. Петокладенци - 4 имота с обща площ

83,192 дка.
Начална тръжна цена (НТЦ) за имоти с начин на трайно

ползване (НТП) - ниви III-та категория 560 лева/дка, V-а
категория 402 лева/дка, за имоти с НТП - др.сел.ст.тер. 550
лева/дка и за имоти с НТП - лозе 350 лева/дка.

Публичният търг ще се проведе на 09.05.2012 год. (сря-
да), а при неявяване на кандидати - на 16.05.2012 год.
(сряда) от 14.30 часа в зала №26 на Административната
сграда на община Белене.

Оферти с депозити за участие в публичния търг в размер
на 20% от НТЦ за всеки от обектите, запечатани в непро-
зрачен плик, ще се приемат до 16.30 часа на 08.05.2012
год. (вторник), съответно до 16.30 часа на 15.05.2012 год.
(вторник), в деловодството на община Белене - стая №10,
след заплащане на същите по сметка (IBAN): BG61 STSA
9300 3359 4547 00, BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

Цената на тръжните документи е 60 лева с включен
ДДС за обектите по точка 1 и 100 лева с включен ДДС за
обектите по точка 2 и те могат да се получат в същите
срокове до 16.00 часа на 08.05.2012 год. (вторник), съот-
ветно до 16.00 часа на 15.05.2012 год. (вторник) в стая
№15, след заплащане на същите по сметка (IBAN): BG74
STSA 9300 8459 4547 00, код за вид плащане 44 80 07,
BIC: STSA BGSF в “Банка ДСК” ЕАД.

При отказ за подписване на договор от спечелилите
участници внесените депозити не се възстановяват.

Оглед на обектите може да се извършва всеки работен
ден след закупуване на тръжни книжа, с представител на
общината.

За допълнителна информация - тел.(0658) 3-10-61 инж.
Пламен Петров

КМЕТ:____________
                /Петър Дулев/

Майор Коста Янков
äóøàòà íà “Íàðîäíà àðìèÿ”

Той не беше сред „бегълците от живота”, до края на живота си
остана борец за интересите на онеправданите

Димитър КОПРИВЛЕНСКИ

В редакционното каре на в. “Българска армия”
е отбелязано, че “е продължител на вестниците
“Военни известия” (първи брой на 14.02.1892 г.),
“Народна отбрана”, “Народна войска” (първи брой
на 14.09.1944 г.) и “Народна армия”. И това е вяр-
но, колкото всички останали невярности и неточно-
сти. Продължител на какво? След като вече иде-
ите са съвсем различни. Друга е и армията. Съв-
сем нови и коренно противоположни са и целите,
и задачите - и на армията, и на вестника. Истината
разкрива може би най-добре полк. Рангел Злат-
ков, съдбовно свързан с в. “Народна армия”, в
книгата си “Обгорени страници”. И следва да се
знае - в. “Народна войска” няма нищо общо с в.
“Народна отбрана”, а е продължител на идеите на
опозиционния в. “Народна армия” от 1920-1923 г.
с главен редактор майор Коста Янков, син на
родения в с. Загоричане, Костурско, полковник
Анастас Янков, съпруг на Стела Благоева, дъще-
рята на другия загоричанин Димитър Благоев-
Дядото... Една чудна и почти непозната и личност,
и тема, като че ли днес особено нужна.

Първият брой на в. “На-
родна армия” се появява на
25.ХII.1920 г., а последният
- на 1.IХ.1923 г. Редакцията
се помещава в дома на
главния редактор на ул.
“Искър” 15, отпечатва се в
печатница “Гутенберг” на
ул. “Бенковски” 34 и се раз-
пространява с помощта на
настоятелите на партийна-
та преса. Общо излизат 129
броя, като в началото ти-
ражът е 1200-1500, но до-
стига и до 5000. В издава-
нето на вестника помагат
дори майката на главния
редактор Мария Анастасо-
ва, както и брат му Георги
Янков. А най-активни
сътрудници са Георги Ба-
калов, Христо Смирненски,

чалник на щаба на брига-
да, командвана от бъдещия
министър на вътрешните
работи ген. Русев, с когото
дълго ще дискутира по ис-
тината, грешките и прова-
лите на командването на
армията. В Балканската и в
Междусъюзническата вой-
на е в състава на 37-ми
полк, командва рота при За-
воя на Черна. Тук е засег-
нато едното му око.

След края на войната
през 1919 г. по собствено
желание социалистът-офи-
цер Коста Янков напуска

армията. За да започне
не по-малко бурната си
“политическа кариера”.
Има и достатъчно
стаж като социалист,
от влизането му във
Военното училище. И
в началото на ноем-
ври 1920 г. Васил Ко-
ларов му предава
поръчението на Дя-
дото - да започне из-
даването на в. “На-
родна армия”. Уточня-
ват подробностите и
проблемите, като Ко-
ларов държи да бъде
информиран за всич-
ко. Дори по-късно ня-
колко пъти посещава
“редакцията” и печат-
ницата, беседва с Ко-
ста Янков, сравняват

вестника с другите... А
доколко успешно е гра-
фичното и тематично
оформление, показва и
фактът, че дълги години,
след като в. “Народна вой-
ска” приема името “Народ-
на армия”, използва “гла-
вата” от 1920-1923 г.

Още след Втория кон-
грес на партията през 1920
г. Коста Янков е натоварен
да отговаря за разпростра-
няването на социалистиче-
ските идеи и сред военни-
те - действащи и запасни.
От следващата 1921 г. е и
в състава на т.нар. Военна
комисия. През 1922 г. е
създаден и “Народен съюз
на запасните офицери и
подофицери”, който е тряб-
вало да се противопоставя
на официалния “Съюз на
запасните”. На Витошката
конференция на партията
през 1924 г. с избирането
на ново ръководство Коста

Янков е определен за
ръководител на Военната
организация. Член е и на
Централния комитет.

Един от първите
военни

журналисти

Най-бурен, най-ползо-
творен обаче се оказва пе-
риодът и работата на май-
ор Коста Янков като гла-
вен редактор на в. “Народ-
на армия” и водещ сред
военните журналисти. В
ония тежки години в наве-
черието на Септемврийско-
то въстание през 1923 г. той
придобива бързо популяр-

ност, особено сред военни-
те. И затова министърът на
войната Коста Томов изда-
ва специална заповед, в
която обръща вниманието
на началниците да опро-
вергават писаното в този
вестник на социалистите.

И както Гео Милев е
душата на сп. “Пламък”, така
и майор Коста Янков е ду-
шата на “Народна армия”.
Той воюва срещу официал-
ните издания “Народна от-
брана”, “Подофицерска за-

щита”, “Отечество”... Стихо-
творението на Хр. Смирнен-
ски “Червените ескадрони”
е публикувано за пръв път
във в. “Народна армия”. И
пак тук литературният кри-
тик и виден социалист Геор-
ги Бакалов помества въз-
торжена рецензия за сти-
хотворението и за автора.

Последният брой на в.
“Народна армия” излиза на
1.IХ.1923 г. Остават дваде-
сетина дни до началото на
Септемврийското въстание.
И “свободната” фашистка
цензура го спира. След още
две години пада убит и
главният му редактор. На
20.IV.1925 г. нелегалният

вече Коста Янков е об-
граден в дома на запас-
ния подполковник Код-
жейков на бул. “Донду-
ков” 137. Предлагат му
да се предаде. А от про-
зореца той говори на
войниците за наближа-
ващите по-хубави дни.
Докарват арестувания
по-рано хазаин - да го
придума да се предаде.
Не става. Тогава докар-
ват и Стела Благоева, же-
ната на Коста Янков. Пак
същото. Накрая обсипват
къщата с бомби и я за-
палват. Това е краят. Как-
то е казвал приживе ге-
роят: “В настоящата жес-
тока борба ние сме само
мъртъвци в отпуск”.

  
Днес мастити медии и

журналисти манипулират и
жонглират. Да бяха чули
поне за майор Коста Ян-
ков и чели статиите му за
тях “На служба у богати-
те” и как ги нарича “бе-
гълците от живота”. Да бя-
ха разгърнали вестника му
и да прочетат там: “Има ли
нещо лошо, което Русия
да е сторила на българ-
ския народ? Не! Тя е не-
гов най-близък приятел!...”

Майор Коста Янков

Под ръководството
на Димитър Благоев

е създаден
в. “Народна армия”

като легално
издание на

социалистическата
партия

Стихотворението
на Христо Смирненски
“Червените ескадрони”

е публикувано за пръв път
във в. “Народна армия”

Тихо, тихо си отиде и домът ни опустя...

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

От семейството

С дълбока скръб съобщаваме, че
на 06.04.2012 г.

ПОЧИНА

Николай
Методиев
Аначков

Опелото ще се отслужи на 10.04.2012 г.
от 11.00 ч. в  храм “Преображение Господне”,

кв. Лозенец, ул. “Ралица” № 2.
Погребението ще се състои от 13.00 ч.

в ЦСГ, парцел 54.

Винаги ще бъдеш с нас.
Мир и покой на душата ти!

1930-2012

Ó.Á.ÔÓÎÍ. œ≈“⁄– —»Ã≈ŒÕŒ¬ ¬≈À Œ¬

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

От семейството

С много обич и тъга се прекланяме
пред светлата ти памет.

15 ГОДИНИ БЕЗ

1929-1997
от гр. Панагюрище

Иван Минков, Светослав
Колев, Неделчо Бранев...
Това е легално издание
на социалистическата
партия, създадено под
непосредственото ръко-
водство на Димитър Бла-
гоев и Васил Коларов
със задача да следи жи-
вота в армията и да бъде
опонент на печатния ор-
ган на войската по това
време “Народна отбра-
на”, да защитава инте-
ресите на онеправдани-
те в казармата, да казва
истината, да разяснява
идеите на социалисти-
ческата партия...

Загоричански
триптих

Майор Коста Ана-
стасов Янков е роден
на 11.I.1888 г. в Плов-
див. Там е служил
баща му, деец на ма-
кедоно-одринското
революционно дви-
жение, участник в
Илинденско-Преоб-
раженското въстание
начело на чета от
около 400 души. И
няма как момчето на
военния и революци-
онера да не расте със
спомените за славни-
те революционни
борби. Още повече,
че то е сестрин син
на Райна Княгиня от
прославения род на
Попгеоргиеви-Футе-
кови от Панагюрище.
През целия си живот
майката на майор
Коста Янков е близка

на революционерите, носи
храна на арестуваните со-
циалисти...

И още една голяма фи-
гура благородно влияе на
израстването и оформяне-
то му в младежките години
- на Димитър Благоев. За-
познава се и с Васил Кола-
ров, и с други видни соци-
алисти. И затова, още до-
като учи в I и III мъжка гим-
назия, е изключван заради
социалистически идеи.

Когато на втория ден на

Великден 1906 г. край с.
Влахи в сражение с турци-
те загива баща му, Коста
Янков е на 18 години. И не-
зависимо, че и поради ма-
териални нужди става юн-
кер във Военното училище,
пък и вече е изграден со-
циалист, не се поколебава
да го направи. Тук като че
ли най-силно се сближават
идеите за национално и со-
циално освобождение. Все
поради тази причина тук
идват и Христо Смирненски,
и Георги Стаматов, и Петко
Д. Петков, и още много вид-
ни български интелектуал-
ци и творци.

Участник
в три войни

Това е началото на 12-
годишната служба на май-
ор Коста Янков в армията.
От подпоручик в 1-ви Со-
фийски пехотен полк до на-



22 ПОНЕДЕЛНИК
9 АПРИЛ 2012

www.duma.bg

duma@duma.bg

Основател
Стефан Продев

И. д. главен
редактор
Юрий
Борисов
yborisov@duma.bg

Зам. главни
редактори
Георги
Георгиев
ggeorgiev@duma.bg
Т а н я
Джаджева
tgeneva@duma.bg

Отговорен
секретар
Ивайло
Гиздов
igizdov@duma.bg

ТЕЛЕФОН
НА ЧИТАТЕЛЯ:
97 05 200
Адрес на редакцията:
София - 1784, бул.
„Цариградско шосе”
113 А,
Факс: 975 26 04,
автоматичен
номератор 97 05 +
вътрешен номер

ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД

Управител Павел Бебов

Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ: Велислава Дърева

КОМЕНТАТОРИ: Васил Попов - 248;
Петър Бочуков - 219

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава Ве-
лева, Искра Милева - 251; Павлета Да-
видова -  215; Ралица Николова - 230

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220; Кали-
на Йотова  - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Боряна Костова - 231; Ева
Костова -  229; Милена Николова

ЧЕТИВО: Борис Данков - завеждащ от-
дел, редактор на “Пегас” - 244; Недел-
ник: Богдан Иванов - 225; Пардон: Чав-
дар Шинов; Художник: Анатолий Стан-
кулов

СПОРТ: Владимир Николов - завеждащ
отдел - 245, Марин Милашки - 245

ФОТО: Благовеста Цветкова - 206; Мари-
ета Томова - 206

ГРАФИЧЕН ДИЗАЙН: Валентин Аргиров;
Желязко Тенчев; Силвия Шопова;
Спаска Венева; Снежана Христова

ОФИС МЕНИДЖЪР:  Ели Мишева  -  200; 226,
факс - 975-26-04

СИСТЕМЕН АДМИНИСТРАТОР: Иван Стоянов - 250

ДИРЕКТОР МАРКЕТИНГ: Дея Йорданова - 207

ДИЗАЙН: Велислава Хубавий - 201

РЕКЛАМА: Петрана Сомлева - 205, Слави Йорданов -
221; e-mail - reklama@duma.bg, Експонатор: 91975 в.
112; Печат: ИПК “Родина” АД - 1784 София, бул “Ца-
риградско шосе” 113а Номератор - 9752;  “Национал-
на агенция разпространение - АД” - 02/962-23-23;
“Национална дистрибуция” ООД - 02/975 20 35

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ: Мирослав Александров, Ру-
мяна Кирилова, Катерина Димитрова, Ива Костадинова
- 208, 203; abonament@duma.bg

КАСА - 97-05-249

НАБОР: Хрисула Василева - 227, e-mail: korespondenti@duma.bg;
ПРОИЗВОДСТВО: Владимир Тополски

справочник

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
15 ÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåíÏëåâåí

11

ÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâÏëîâäèâ
12

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
11

13
ÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêèÑàíäàíñêè

ÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿÑîôèÿ
10

ÐóñåÐóñåÐóñåÐóñåÐóñå
13

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
11

ад страната ще има значителна облачност. На
места в Източна България, а след обяд и в
планинските райони ще превали дъжд. Ще
духа слаб до умерен северен вятър. Мини-

малните температури ще бъдат между 2 и 7 градуса,
в София - около 3 градуса. През деня ще е хладно,
с максимални температури между 10 и 15 градуса, в
София - около 10 градуса.
Над планините облачността ще е значителна и на ме-
ста ще превали сняг. Ще духа предимно умерен се-
верозападен вятър, който до края на деня в ниските
планински части ще се ориентира от североизток. По
Черноморието облачността ще е значителна и на
места ще превали дъжд. Ще духа умерен северен
вятър, който след обяд ще се ориентира от североиз-
ток и ще отслабне.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.4966

GBP
2.3730

CHF
1.6264

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Дневните температури във вторник ще бъдат отДневните температури във вторник ще бъдат отДневните температури във вторник ще бъдат отДневните температури във вторник ще бъдат отДневните температури във вторник ще бъдат от
13 до 18 градуса. Ще бъде предимно слънчево, с13 до 18 градуса. Ще бъде предимно слънчево, с13 до 18 градуса. Ще бъде предимно слънчево, с13 до 18 градуса. Ще бъде предимно слънчево, с13 до 18 градуса. Ще бъде предимно слънчево, с
развитие на повече купести облаци над източ-развитие на повече купести облаци над източ-развитие на повече купести облаци над източ-развитие на повече купести облаци над източ-развитие на повече купести облаци над източ-
ните райони, но до вечерта и там ще се изясни.ните райони, но до вечерта и там ще се изясни.ните райони, но до вечерта и там ще се изясни.ните райони, но до вечерта и там ще се изясни.ните райони, но до вечерта и там ще се изясни.
В сряда все още има опасност от слани. Мини-В сряда все още има опасност от слани. Мини-В сряда все още има опасност от слани. Мини-В сряда все още има опасност от слани. Мини-В сряда все още има опасност от слани. Мини-
малните температури ще останат ниски: от нула,малните температури ще останат ниски: от нула,малните температури ще останат ниски: от нула,малните температури ще останат ниски: от нула,малните температури ще останат ниски: от нула,
на места минус 2 до плюс 4-5 градуса. През деняна места минус 2 до плюс 4-5 градуса. През деняна места минус 2 до плюс 4-5 градуса. През деняна места минус 2 до плюс 4-5 градуса. През деняна места минус 2 до плюс 4-5 градуса. През деня
ще се затопли и температурите ще достигнатще се затопли и температурите ще достигнатще се затопли и температурите ще достигнатще се затопли и температурите ще достигнатще се затопли и температурите ще достигнат
14-19 градуса. По-късно над Западна България 14-19 градуса. По-късно над Западна България 14-19 градуса. По-късно над Западна България 14-19 градуса. По-късно над Западна България 14-19 градуса. По-късно над Западна България щщщщщеееее
се появи висока облачност.се появи висока облачност.се появи висока облачност.се появи висока облачност.се появи висока облачност.
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—ÎÛÊÂ·ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë
Ú̇ Ô Ú̌ Á‡ÒÚÓÈ Ë ‚ËÌ‡
Á‡ ÚÓ‚‡ ËÏ‡ÚÂ ‚ËÂ.
ÕÂ ‚Ë ÎËÔÒ‚‡Ú ÊÂÎ‡-

Œ¬≈Õ
—˙Á‰‡ÈÚÂ ÒË ÔÓ‚Â˜Â
‰Û¯Â‚ÂÌ Û Ų́, Í‡ÚÓ
ÒÂ Ó·„‡‰ËÚÂ Ò ıÓ‡,
ÍÓËÚÓ Ó·Ë˜‡ÚÂ ÏÌÓ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
œË‚ÎË˜‡ÚÂ Í˙Ï ÒÂ·Â
ÒË ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡
‚ÎË Ú̌ÂÎÌË ıÓ‡ Ë ÚÓ
·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÛÏÂ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÓÒÚ‡‚ËÎË ÒÚÂ ÒË
ˇÒÌË ˆÂÎË, ÍÓÂÚÓ Â
ÔÂ‰ÔÓÒÚ‡‚Í‡ Á‡
‚‡Ò ‰‡ ‡·ÓÚËÚÂ,

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
»ÌÚÂÎË„ÂÌÚÌÓÚÓ ‚Ë
ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ ˘Â ÔË-
‚ÎÂ˜Â ËÌÚÂÂÒ‡ Ì‡
ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ Í˙„

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Œ·ÂÏ Ú̇ ÓÚ ‡·ÓÚ‡,
ÍÓÈÚÓ ÌÂÔÂÍ˙ÒÌ‡ÚÓ
ÒÂ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡, ËÁËÒÍ-
‚‡ ÔÓÏˇÌ‡ ‚ Ó„‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
Õ‡ÒÚÓÂÌË ÒÚÂ ÍË-
ÚË˜ÌÓ Í˙Ï ‚ÒË˜ÍË
Ì‡ÓÍÓÎÓ, ÌÓ ·˙‰ÂÚÂ
ÓÚÍËÚË. Ã˙Î˜‡ÌËÂ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
—ËÎÌË ÒÚÂ Ë ÏÓÊÂ ‰‡
ÍÓÌÚÓÎË‡ÚÂ ÂÏÓˆË-
ËÚÂ ÒË, Á‡ÚÓ‚‡ Ú̇ ÒÂ-
ÚÂ Ò‚Ó  ̌ Ô Ú̇ Ì‡ ‡Á-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œ‡„Ï‡ÚË˜ÌÓ ˘Â
Ò˙˜ÂÚ‡ÂÚÂ ÔÓÎÂÁ-
ÌÓÚÓ Ò ÔËˇÚÌÓ-
ÚÓ, Ì‡‰ˇ‚‡ÈÍË ÒÂ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
—˙ˆÂÚÓ ˘Â ‚Ë ÔÓ‰-
ÒÍ‡ÊÂ ÍÓÂ ‰‡ Á‡Ô‡-
ÁËÚÂ Ë Ò ÍÓÂ ‰‡ ÒÂ
‡Á‰ÂÎËÚÂ. ¿ÍÓ ÒÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
»‰Â‡ÎÂÌ ‰ÂÌ Á‡
Ô˙ÚÛ‚‡ÌË ,̌ ÒÂ˘Ë,
˜Â ‰ÓË Ë Á‡ ÙËÎÓ-
ÒÓÙÒÍË ‡Á„Ó‚ÓË.

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

„Ó. “‡Í‡ ˘Â ‰‡‰ÂÚÂ ÔÓÒÚÓ Ì‡
Ú‚Ó˜ÂÒÍËÚÂ ‚Ë Ë‰ÂË.

·ÂÁ ‰‡ ÒË „Û·ËÚÂ ‚ÂÏÂÚÓ Á‡
‰Â·ÓÎËË.

ÌË ,̌ ÌÓ Á‡ Ò˙Ê‡ÎÂÌËÂ ËÌÚÂÂÒ Ú̇
‚Ë ÌÂ Â Ú‡ÂÌ.

ıÓ‡, ÓÚ ÍÓÂÚÓ ˘Â Ò˙ÛÏÂÂÚÂ ‰‡ ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ.

ÚÓ ÌÂ ÔÓÏ‡„‡ ‰‡ ÒÂ Â¯‡‚‡Ú
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ.

‚ËÚËÂ, ·ÂÁ ‰‡ ÒÂ ˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂ ÓÚ
ÏÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‰Û„ËÚÂ.

ÌËÂÚÓ ÒË ‡„ÛÏÂÌÚË‡ÌÓ ‰‡ Á‡˘Ë-
Ú‡‚‡ÚÂ Ë‰ÂËÚÂ ÒË.

ÌËÁ‡ˆË Ú̌‡, ‡ Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ Ì‡ ‡·ÓÚ-
ÌÓÚÓ ÏˇÒÚÓ.

Ú‡Í‡ ‰‡ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁËÚÂ
‰ÂÌˇ ÒË.

ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÔÓ-̄ ËÓÍ ÔÓ„ÎÂ‰ ‚˙ıÛ
ÌÂ˘‡Ú‡ ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡.

˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÁÎÂ, ÔÓ-‰Ó·Â Â ‰‡
Á‡·‡‚ËÚÂ Á‡ ÌÂÔˇÚÌÓÒÚËÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŒÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚËÚÂ Ë
Á‡‰˙ÎÊÂÌË Ú̌‡ Á‡ ‚‡Ò
ÌÂ Ò‚˙¯‚‡Ú ‰ÓË Ë
ÔÂÁ Ô‡ÁÌËˆËÚÂ. ŸÂ

Úˇ·‚‡ ‰‡ „Ë ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡ÚÂ, ˘Â
ÔÓÎÛ˜ËÚÂ Ë ‚˙ÁÌ‡„‡Ê‰ÂÌËÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/ - ÌÂ‰ÂÎÌÓ

ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.35 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
14.05 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /104 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 ¿Á Ë ÏÓËÚÂ ˜Û‰Ó‚Ë˘‡ -

‰ÂÚÒÍË ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2955 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛ-

ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
19.00 —‡ÏÓÚÌÓ ‰˙‚Ó Ì‡ ı˙ÎÏ‡ -

Ú‚ ÙËÎÏ /20 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  Ó‰ ì◊Â‚ÂÌÓî - Ú‚ ÙËÎÏ /

3 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ¬ Í‡‰˙ - ìÕÓ‚Â„Ëˇ: 22/7î,

ÙËÎÏ Ì‡ √ÂÓ„Ë À˛·ÂÌÓ‚
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012 - ÍÎËÔÓ‚Â

Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ
23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.05 ¡ÛÌÚ¿–“/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
193

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

310, 311
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 92
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 9
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 62
21.00 ì¡˙Î„‡Ëˇ Ú˙ÒË Ú‡Î‡ÌÚî -

Í‡ÒÚËÌ„Ë
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 147
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 92
03.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô./
04.30 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚ËÌË
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬
12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìflÒÚÂ·˙Ú Ë „˙Î˙·Ëˆ‡Ú‡î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìΔÂÌÂÌË Ò ‰Âˆ‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇî

- ÒËÚÍÓÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.15 ìÕ‡ ˜ÂÚËË Ó˜Ëî Ò ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡

–ËÁÓ‚‡ /Ô/
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

07.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: —˙ÒÂ‰ÒÍË ‰Âˆ‡
ì - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 21

09.00 ìbTV ƒÓÍÛÏÂÌÚËÚÂî /Ô./
10.00 ì«ÓÌ‡ ÒÔÓÚî/Ô./
11.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî/Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî /Ô./ - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 19
13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ìÃÓ·ËÎÌ‡ ‚˙ÁÍ‡î /Ô./-
≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 2004 „., ¬
ÓÎËÚÂ:  ËÏ ¡ÂÈÒËÌ„˙,
ƒÊÂÈÒ˙Ì —ÚÂÈÚ˙Ï,  ËÒ
≈‚˙ÌÒ, ”ËÎˇÏ ÃÂÈÒË

16.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 9

17.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 4

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ.
22

19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
20

20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 12

22.00 ì◊ÂÒÚÌ‡ Ë„‡î - “ËÎ˙, —¿Ÿ,
1995 „., ¬ ÓÎËÚÂ: —‡ÎÏ‡
’‡ÈÂÍ,  ËÒÚÓÙ˙ Ã‡Í‰Ó-
Ì‡Î‰, ”ËÎˇÏ ¡ÓÎ‰ÛËÌ, —ËÌ‰Ë
 ‡ÛÙÓ‰, —ÚË‚˙Ì ¡ÂÍÓ‚

00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡
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Ò Î Ò Î  2
Ò È Ð À Æ  28

резултати

кратки

Източна „Б” група,
XX кръг

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ПИРИН ГД 20 13 5  2 26:9 44
 2. СПОРТИСТ 20 12 5  3 33:18 41
 3. Бдин 20 11  5  4 32:15 38
 4. Банско 20  8 8  4 28:14 32
 5. Чавдар Етр 20  5 9  6 22:27 24
 6. Септември 19  5 8  6 20:19 23
 7. Академик 20  6 3 11 17:28 21
 8. Сливн. герой 20  4 4 12 18:33 16
 9. Малеш 20  4 4 12 11:24 16
10. Чавдар БС 20  4 3 13 14:35 15

—ÂÔÚÂÏ‚Ë - œËËÌ √ƒ 0:1; ¡‡ÌÒÍÓ -
◊‡‚‰‡ ≈Ú 1:1; ¡‰ËÌ - ¿Í‡‰ÂÏËÍ 1:0;
—ÔÓÚËÒÚ - Ã‡ÎÂ¯ 2:1; —ÎË‚ÌË¯ÍË „ÂÓÈ -
◊‡‚‰‡ ¡— 3:0 ÒÎÛÊÂ·ÌÓ

Западна „Б” група,
XX кръг

ƒÓ·Û‰Ê‡ -  ≈Ú˙ 1:1;  À˛·ËÏÂˆ -
—Ô‡Ú‡Í ¬Ì 1:2; ¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ÕÂÙÚÓıËÏËÍ
2:0;  —ÎË‚ÂÌ -  ◊ÂÌÓÏÓÂˆ œÓÏ 2:0;
ÕÂÒÂ·˙ - ƒÓÓÒÚÓÎ 3:0 ÒÎÛÊÂ·ÌÓ

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ЕТЪР 20 10 7 3 20:9 37
 2. ЛЮБИМЕЦ 20 10 5  5 29:16 35
 3. Нефтохимик 20 10 5  5 31:19 35
 4. Ботев Пд 20  8 9  3 25:13 33
 5. Черноморец П 20  9 4  7 30:18 31
 6. Сливен 20  9 4 7 23:13 31
 7. Добруджа 20  6 6  8 13:17 24
 8. Несебър 20  7 3 10 17:30 24
 9. Спартак Вн 20  5 5 10 14:29 20
10. Доростол 20  1 2 17 6:44  5

ÀÓÍÓ —Ù - ÀÂ‚ÒÍË 1:1 1:0 œÂÂ‚ (32), 1:1 ΔÛÌËÌ¸Ó
(79); ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3:2 1:0 ¿ÒËÒ (34),
2:0 ÿ‡Â¯Û (53), 2:1 Ã‡ÌÓÎÓ‚ (70), 3:1 ƒˇÍÓ‚ (84),
3:2  ‡Ï‡ÁÓÎ‡ (87);  ‡ÎË‡Í‡ - —Î‡‚Ëˇ 1:2 1:0
fl¯‡ (55), 1:1 ¿ÍËÓ¯Ë (87), 1:2 «Î‡ÚÍÓ‚ (90) ◊ 
¿ÍËÓ¯Ë (90+3 —); ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 3:0 2:0
—ÚÓˇÌÓ‚ (9 Ë 68-‰), 3:0 √˙„ÓÓ‚ (78); ÀËÚÂÍÒ -
ÃËÌ¸Ó 2:2 0:1 —ÚÓÈ˜Â‚ (26), 0:2 ¡‡ıËÏË (56),
1:2 ÕËÍ‡ÒËÓ (84), 2:2 “Ó‰ÓÓ‚ (90+3-‰) ◊  »ÎËÂ‚
(63 Ã); ÀÓÍÓ œ‰ - ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË 3:2 1:0 ¬Ë-
Ú‡ÌÓ‚ (13), 2:0 —Ô‡ÒÓ‚ (22), 2:1 √ÂÓ„ËÂ‚ (31), 3:1
«Î‡ÚËÌÒÍË (88-‰) 3:2 “‡Ù‡‰ÊËÈÒÍË (90+3) ◊  √Â-
Ó„ËÂ‚ (33 À); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë ¡ÂÓÂ - ÃÓÌÚ‡Ì‡;
‰ÌÂÒ: 20.00 ÷— ¿ - —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ (“¬ 7)

ì¿î √–”œ¿,
XXIII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЦСКА 22 17 3  2 46:13 54
 2. ЛУДОГОРЕЦ 23 16 3  4 52:13 51
 3. ЧЕРНОМОРЕЦ 23 15 5  3 44:12 50
 4. Литекс 23 14 6  3 41:19 48
 5. Левски 23 15 1  7 37:21 46
 6. Славия 23 13 4  6 36:29 43
 7. Локо Пд 23 13 4  6 32:27 43
 8. Черно море 23 12 4  7 30:14 40
 9. Миньор 23  7 7  9 27:27 28
10. Берое 22  5 6 11 21:32 21
11. Монтана 22  5 5 12 19:37 20
12. Ботев Вр 23  4 6 13 16:33 18
13. Локо Сф 23  4 6 13 20:40 18
14. Видима 23  3 4 16 13:44 13
15. Калиакра 23  2 4 17 18:46 10
16. Светкавица 22  1 4 17 6:51 7

ПО ТВ 7
20.00 ЦСКА -
Светкавица
ПО ДИЕМА

17.00 Тотнъм - Норич
22.00 Фулъм - Челси

ПО НОВА СПОРТ
17.00 Нюкасъл - Болтън

19.30 Астън Вила - Стоук Сити
ПО РИНГ

19.20 Уест Хем - Бирмингам
ПО ФИЛМ +

22.00 Малага - Сантандер
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.30 Корона - Лех

XXI Í˙„, 11.04 (Òˇ‰‡): 17.00 ◊ÂÌÓÏÓ-
Âˆ œÓÏ - ÕÂÒÂ·˙; ÕÂÙÚÓıËÏËÍ - —ÎË‚ÂÌ;
—Ô‡Ú‡Í ¬Ì - ¡ÓÚÂ‚ œ‰; ≈Ú˙ - À˛·ËÏÂˆ;
ƒÓÓÒÚÓÎ - ƒÓ·Û‰Ê‡.

XXI Í˙„, 11.04 (Òˇ‰‡): 17.00 œËËÌ √ƒ;
◊‡‚‰‡ ≈Ú - —ÎË‚ÌË¯ÍË „ÂÓÈ; ◊‡‚‰‡ ¡—
- ¡‰ËÌ; ¿Í‡‰ÂÏËÍ - —ÔÓÚËÒÚ; Ã‡ÎÂ¯ - —ÂÔ-
ÚÂÏ‚Ë.

еновете на ЦСКА ще се
съберат пред сградата на
БФС днес, за да протести-
рат срещу отношението към
клуба. Привържениците ще

Фенове на ЦСКА
окупират БФС

Ф
„Армейците” протестират срещу отношението на футболния съюз

изразят позицията си в градинката
пред футболната централа в 16.40
часа. Ултрасите ще останат там до 20
минути преди началото на мача със
Светкавица, който започва в 20.00 ч.
Феновете ще протестират само със
законови средства. Всички фракции
ще издигнат своите искания и ще
заявят срещу какво конкретно него-
дуват. Очаква се пред сградата на
футболната централа да се съберат
над 1000 привърженици на ЦСКА.

ЦСКА изрази недоволството си от
решенията и действията на “двулич-
ния Български футболен съюз” и поис-
ка от него да получи служебно титла-
та за 2006 г. от “А” група. “Червените”
припомнят, че през съответния сезон
Георги Иванов-Гонзо е играл за 3 от-

бора в една година - Самсунспор, Га-
зиантепспор и Левски, което е забра-
нено от ФИФА.

“Готови ли са в БФС да признаят
своя гаф, да присъдят служебен резул-
тат 3:0 в полза на ЦСКА от дербито с
Левски на 2 април 2006 г. (Иванов вка-
ра победния гол за 1:0) и да върнат на
ЦСКА шампионската титла от този се-
зон”, питат от “армейския” клуб. През
съответната година червените загуби-
ха трофея с разлика от 3 точки.

Жуниор Мораеш е получил конту-
зия на тренировка, а след медицински-
те изследвания се е установило, че ста-
ва въпрос за наранена вътрешна
връзка. Според лекарския щаб на “чер-
вените” Мораес ще отсъства от игра за
поне 2 седмици.

Все още не е ясно дали звездата
ще успее да се възстанови за дербито
с Левски, което е на 29 април. “Армей-
ците” домакинстват на аутсайдера Свет-
кавица довечера в последен мач от

XXIII кръг на “А” група. Срещата ще
бъде излъчена по ТВ 7.

Вратарят на ЦСКА Райс Мболи ще
пропусне двубоя на “червените” сре-
щу конкурента им за титлата Лудого-
рец. Срещата е на 23 май, но по също-
то време стражът е призован от селек-
ционера на националния отбор на ро-
дината си Алжир Вахид Халилходжич.
Специалистът настоява да има на раз-
положение Мболи, въпреки че от “Ар-
мията” си правеха сметка да не го пу-
скат за лагера на алжирците, който
стартира на 22 май. Четири дни по-
късно Алжир играе приятелски мач с
Нигерия. Халилходжич държи врата-
рят да е на лагера, тъй като срещата
е подготвителна за предстоящите 3
официални двубоя - с Руанда, Мали и
Гамбия през юни. От Борисовата гра-
дина обаче все още не са потвърдили
на 100%, че ще пуснат Мболи. Имат
право да не го освободят, тъй като
датата не е официална.

Стилиян Петров е болен от
левкемия, защото е жертва на
радиацията от “Чернобил”.
Лекарят на националния от-
бор Михаил Илиев смята, че
това е причината капитанът на
“трикольорите” и Астън Вила
да е заболял от коварната
болест. Стенли е бил почти на
7 години, когато токсичният
облак след аварията от атом-
ната електроцентрала преми-
нава над България през 1986
г. Според д-р Илиев радиаци-
ята в Монтана, откъдето е
Петров, по време на аварията
е била от 1000 до 1300 пъти
по-висока от нормалните
нива. “Аварията беше в края
на пролетта, когато населени-
ето вече консумираше прес-
ни зеленчуци и други храни.
Много хора, които тогава са
били деца, в момента страдат
от рак. Наричаме ги Децата
на Чернобил. Повечето от тях
са родени в същия регион
като Стилиян. В семейството
му няма други подобни слу-
чаи”, каза Илиев пред в. “Сън.

Играчите на Ювентус се радват, след като биха Палермо с 2:0 и отново
оглавиха класирането в Серия А. “Старата госпожа” излезе начело, след като

Милан падна с 1:2 от гостуващия Фиорентина и остана с 64 точки. Юве пък е
с 65 т. Торинци заслужиха 17-ата си победа този сезон след голове на Леандро

Бонучи (56) и Фабио Куалярела (69)

Снимка БГНЕС

Черноморец взе морското дерби

Аатиф Шаешу (вляво) финтира Дончо Атанасов в мача на
Черноморец с Черно море, който “акулите” спечелиха с 3:2, а

французинът вкара втория гол

Снимка ЧЕРНОМОРЕЦ

ерноморец триумфира в
морското дерби на “А”
група, след като би Чер-
но море с 3:2 в мач от

Ч
XXIII кръг на елита. “Акулите”
вече имат 50 точки, с 1 след 2-
ия Лудогорец и са на 4 т. от
лидера ЦСКА, който има и мач

по-малко. Черно море пък е  8-
и с 40 т. Головете за тима на
Димитър Димитров-Херо нани-
заха бразилецът Луривал Асис
(34), французинът с марокан-
ски корени Аатиф Шаешу (53)
и Костадин Дяков (84). Точни
за “моряците” бяха Мирослав

Манолов (70) и кариоката Са-
муел Камазола (87).

“Не смятам, че това беше
най-добрият ни мач, но се по-
лучи наистина добра среща
за българското първенство.
Имаше динамика, голови си-
туации пред 2-те врати. Ня-
маме поставена цел да
завършим сред първите 3
отбора, но сами се целим
там. Не съм доволен от про-
пуските ни в атака. За мен
неумението ни пред гола
беше доста сериозно изра-
зено и ако си бяхме вкара-
ли положенията, победата
щеше да бъде по-убедител-
на”, каза Херо.

“Наложи се да направим
2 принудителни смени в на-
чалото на мача, наруши се
ритъмът на игра, концепци-
ята ни. Но не омаловажавам
победата на домакините,
защото те бяха по-агресив-
ни, по-бързи. Знаем си ни-
вото. До края на първенст-
вото ще се борим за всяка
точка във всеки мач и ще
видим докъде ще стигнем”,
обяви наставникът на Чер-
но море Стефан Генов.

СТЕНЛИ С
ЛЕВКЕМИЯ
ЗАРАДИ
ЧЕРНОБИЛ

Цонко вади Калиакра
от „А” група

Цонко Цонев се закани да извади
Калиакра от “А” група заради
“престъпното” съдийство на Иван
Кирилов в мача със Славия 1:2. Бла-
годетелят на тима и кмет на Ка-
варна определи главния рефер като
“престъпник”, защото е подарил 3-
те точки на “белите”, които обърна-
ха мача в последните минути. Той
иска Кирилов да бъде наказан до
края на сезона, или тимът от Кавар-
на спира участие. “Съдията със сво-
ите престъпни намерения, обслуж-
вайки Венци Стефанов, опорочи не
само мача, но и всичко ставащо в
българския футбол”, каза Цонев.
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Черноморец
взе
морското
дерби

кратки

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 1/2 финал
от Суперлигата
ПО ЕВРОСПОРТ

ВДИГАНЕ
НА ТЕЖЕСТИ

Георги АРГИРОВ

Ексцентричният Денис Родман подлуди 6000
зрители в зала “Арена Армеец” по време на
Мача на звездите. 5-кратният шампион в НБА
изгледа шоуто в удобно кресло, като не се вклю-
чи по никакъв начин в представлението. Амери-
канецът единствено раздаде автографи и се сни-
ма с феновете си, както и хвърли в публиката
няколко баскетболни топки, на които преди това
се разписа. Кулминацията настъпи именно при
появата на звездата в залата. Специално за
събитието той беше боядисал косата си в
българския трибагреник. Родман обаче не се
задържа на игралното поле и веднага се наста-
ни в креслото, откъдето изгледа изявите на най-
добрите баскетболисти в България.

Лудият американец явно пак беше изка-
рал тежка нощ. Той трябваше да се яви на
детски камп, където да изнесе уроци на мал-
чуганите, но го пропусна. Той “прескочи” дру-
го важно събитие от посещението си в Бълга-
рия - срещата със Стефка Костадинова.

Най-добрите баскетболисти от НБЛ обаче
предложиха страхотни изпълнения и изклю-
чително атрактивни отигравания за зрители-
те. В крайна сметка победата беше за отбора
на “Turkish Airlines”, които се наложиха със
110:107 над “Toyota”. За най-полезен играч бе
избран Аарън Харпър от Левски, който нани-
за 25 точки и 7 асистенции.

Родман събра 6000 души в „Арена Армеец”

Денис Родман се забавлява със свои почитателки на Мача на звездите
в “Арена Армеец”, на който той бе официален гост

озно към гастролите, след като триумфира в
друго съревнование в шинтоисткото свети-
лище “Исе дзингу”. В средата на миналата
седмица пък най-силните “рикиши” (борци)
посетиха шинтоисткия храм “Ясукуни” в
центъра на Токио. Там за радост на 13 000
зрители те изпълниха церемониални дейст-
вия и проведоха демонстративни борби.
Именитият българин, първият европейски
“одзеки”, показа в храма пред всички за
първи път своя четиримесечен син Кирил.
Борецът от село Джулюница се ожени за
японската красавица Асако Андо на 14 фе-
вруари 2010 г., а синът им проплака за
първи път през ноември миналата година,
докато баща му се бореше на супертурнира
във Фукуока. Наскоро Махлянов заяви, че
коляното му създава много проблеми в не-
говите опити да стане “йокодзуна”, но не
смята да се подлага на операция, тъй като
възстановяването му би продължило твърде
дълго - минимум половин година. През март
на официалния класически турнир по сумо
“Хару башьо” Калоян завърши с 8 победи и
7 загуби.

Котоошу за първи път показа
4-месечния си син Кирил, който

японката Асако Андо му роди

България нанесе първа загуба на Китай на световното
първенство по хокей за мъже, дивизия II, група “В”. След
изключително сърцата игра нашите се наложиха с 6:3 (0:1,
3:2, 3:0) и записаха втори успех на шампионата. Ключов за
победата се оказа стратегическият ход на президента на
федерацията Красимир Кръстев, който при 3:3 след втората
третина обяви повишени премии при успех, което окрили
играчите и те разбиха “китайската стена” с 3 безответни
гола в последните 20 минути. Изненадващо за България в
игра се появи Георги Искренов-Малкия Гибон, който прене-
брегна лекарска забрана и с тежка контузия в реброто
дори отбеляза гол. На своя глава 22-годишният Георги реши
да играе и да помогне на селекцията на Георги Миланов.

Китайците поведоха с 2:0 с попадения на Цзян Ли и
Лунтан Лю, но българите изравниха чрез Алексей Йотов и
Искренов. Китай отново поведе с 3:2 чрез Чунвей Ван, след
което нашите вкараха 4 гола, дело отново на Йотов, Роман
Моргунов, Росен Асенов и Станислав Мухачов. Отличен мач
за България направи резервният вратар Никола Николов,
който замени контузения ветеран Константин Михайлов.

В другите срещи Белгия разгроми Южна Африка с 14:0,
а Израел се наложи над Мексико с 5:4 след продължение.

Така преди последните мачове България се изкачи на
3-то място в класирането. При успех над Израел и очаква-
на загуба на Китай от фаворита Белгия ще се окичим със
сребърните медали. Поражение обаче ще ни изхвърли от
призовата тройка.

20.00 ЕП в Анталия (56 кг мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

СУПЕРБАЙК
15.15 и 18.15 Шампионат

на Великобритания

Кобрата играе за
евротитла през май

Кубрат Пулев ще срещне
Александър Демитриенко (Укр) за
европейската титла в тежка
категория на гала-вечер в зала в
Ерфурт, Германия, на 5 май.
Българският профи-боксьор има
баланс на ринга от 15 успеха в 15
мача, 7 от които с нокаут. Дими-
триенко е със само едно пораже-
ние в 33 срещи, като 21 от по-
бедите му са с нокаут. “За мен
това е една страхотна възмож-
ност”, коментира 30-годишният
Пулев, който в момента е в Топ
15 на ранглистите на професио-
налните боксови федерации WBA,
IBF и WBO.

Костадинов
абсолютен шампион
по канадска борба

Красимир Костадинов спечели
титлата “Абсолютен шампион на
България” на Държавното първен-
ство по канадска борба в зала
“Христо Ботев” в Козлодуй. Све-
товният и европейски шампион
надделя над всички съперници и
за пореден път доказа, че е най-
силният българин в този спорт в
момента. Състезателят на Хер-
кулес Тутракан взе златото и в
категория до 100 кг. Другите
фаворити, които също имат све-
товни и европейски титли, очак-
вано грабнаха първите места в
своите категории.

БГ Тренто бие на
старта на плейофите

БГ Тренто започна с победа
плейофите във волейболното
първенство на Италия, след като
в първи 1/4 финал отнесе Сан
Джустино с 3:0 гейма (23, 15, 22).
Матей Казийски игра като титу-
ляр за водения от старши тре-
ньора Радостин Стойчев тим и
завърши с 9 точки. Другият бълга-
рин в състава на шампионите
Цветан Соколов влезе в първия и
във втория гейм и отбеляза 3 т.

Малкия Гибон пренебрегна
лекарска забрана,
бихме Китай на хокей

Котоошу спечели демонстративен турнир

кръг на ст. “Славия”. Точен за
“железничарите” бе Даниел
Пеев (32), а Жуниньо (79) из-
равни от пряк свободен удар.
Равенството е първо на “сини-
те” от година в първенството,
но то ги отдалечи още повече
от местата, даващи право на
участие в Лига Европа. Бра-
зилецът вкара 220-ия гол за
Левски в 120-ия мач с Локо,
но той донесе само точка. Тя
пък е първа от 4 мача насам,
след като в предишните 3
двубоя “сините” падаха с по
1:0. 26-кратният шампион се
отдалечи от “Зона Европа”,

Левски се мъчи
и с Локо СФ
„Сините” въртят 1:1, първа точка от 4 мача,
остават далеч от Лига Европа

след като е с 46 точки, а тре-
тият Черноморец е с 50 т.

Привържениците на Лев-
ски пък вдигнаха плакати, с
които нападнаха футболисти-
те за бездушната им игра.
“Ние ви повярвахме, а вие ни
предадохте” - пишеше на
единия транспарант, а на
другия - “Фланелката е теж-
ка, не е модна дрешка”.

“Не сме доволни от тази
точка, защото през второто
полувреме тотално надиграх-
ме Локомотив. Явно момчета-
та не си вярват, че могат да
направят нещо. След корекци-
ите се получи много по-добра
игра от наша страна. Фут-
болът е така. Мисля, че това,
което се случва около отбора,
натежа върху играта на фут-

болистите. Не може обаче да
се оправдаваме с това нещо.
Само футболистите могат да
излязат от тази ситуация.
Трябва по най-бързия начин
да излезем от тази ситуация.
Трябва да работим и да за-
почнем да побеждаваме. Това
не отива на отбор като Лев-
ски”, заяви Викторио Павлов,
който до края на сезона ще
води “сините” в тандем с Ясен
Петров.

“Тежи капитанската лента.
През годините са я носили
достойни хора. Не знам какво
се случва с Левски. Излизаме
уж за победа, а вече 4 мача
сме трагедия. Всеки път по-
втарям, че трябва да бием до-
края, не знам вече какво да
кажа”, призна капитанът на

Левски Пламен Илиев.
“Нямам време да се за-

глеждам в това дали мачът е
бил стойностен, или не. Инте-
ресуват ме само резултатите.
Трябва да съжаляваме за хик-
са. Няма значение, че приех-
ме играта повече в нашата по-
ловина, имахме по-чистите по-
ложения за гол, но не ги отбе-
лязахме. В момента това са
нашите възможности и ако
направим дори малко отстъп-
ление в представянето си, ще
имаме проблеми. Оцеляване-
то ни не тръгва от спечелена-
та точка, а от отношението и
желанието на футболистите.
Показваме, че можем. Този
отбор заслужава да се пребо-
ри за спасението си. Психоло-
гическият момент е много ва-
жен за нас. И все пак се надя-
вам тази точка да ни помогне
в борбата”, заяви наставникът
на Локо Антон Велков.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка БГНЕСК алоян Махлянов-Котоошу спечели де-
монстративния турнир във Фуджиса-
ва (префектура Канагава). 29-годиш-
ният българин се отнася много сери-

Л
евски записа 4-ти
пореден мач без
победа в “А” група
след 1:1 с Локо Сф
в дербито от XXIII


